
مدیــرکل دفتــر صنایع وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت گفت: روند تولید خودروهای ناقص کاهش 
یافته و میزان عرضه خودروســازان به بازار نسبت 
به ســال های اخیر روند افزایشــی به خود گرفته 

است.
عبــدالله توکلــی  لاهیجانی رباره وضعیــت تولید 
خودروسازان کشــور، اظهار داشت: برخلاف روند 
شکل گرفته مرسوم در  سال های اخیر در صنعت 
خودروی کشــور که تمرکز بر آمــار تولیدی بود 
و چنیــن رهیافتی عمــلا قابلیت عرضــه به بازار 
را نــدارد، هدف گذاری به گونــه ای صورت گرفت 
که بــا توقف تدریجــی تولید ناقص، آمــار تولید 

»خودروهایِ کامل« روند صعودی داشته باشد.
مدیــرکل دفتــر صنایع وزارت صنعــت، معدن و 
تجــارت افزود: متاســفانه دو اتفــاق نامطلوب در 
صنعت خودروی کشــور در ســال های گذشــته 
مرسوم شده بود که تلاش شد تغییر ریلی در این 

دو صورت پذیرد. 
وی بیان داشت: اول اینکه آمار تولید منتشر شده 
توسط خودروسازان شامل تولیدات ناقصی بود که 
عمــلا قابلیت عرضه نداشــتند و در کف پارکینگ 
ها می ماند  و علاوه بر کاهش کیفی فراوان، ســبب 
تحمیل هزینه های مالی و ســربار به خودروسازان 

می شد. 

توکلی لاهیجانی بیان داشــت: مــورد دوم اینکه 
عرضــه خودروســازان به صــورت کــم و قطره 
چکانی و البته هر خودروســاز به صورت جداگانه 
و غیرشــفاف انجام می شــد که سبب شکل دهی 
بازارهای کاذب و یا تداوم فعالیت ســوداگران در 

این بازار می شد. 
وی گفــت: اما با تدابیر وزارت صمت هر دوی این 
نقیصــه برطرف شــد و اکنون می تــوان گفت که 
میزان خودروهای ناقص در سال ۱۴۰۱ نسبت به 
ســال ۱۴۰۰ به میزان پنجاه درصد کاهش یافته 
و تعداد معوقات خودروسازان نیز تا هشتاد درصد 
در ســال ۱۴۰۱ نسبت به مدت مشــابه در سال 

۱۴۰۰  کاهش یافت است.
وی اضافــه کرد: از ســوی دیگــر تحویل خودرو 
در ســال جاری نســبت به سال گذشــته حدودا 
بیســت درصد افزایش داشته اســت که  با عرضه 
خودروهای متنوع در ســامانه یکپارچه خودرو در 
روزهــای آتی این میزان هم افزایش قابل ملاحظه 
ای خواهد داشت و تمهیدات به گونه ای اندیشده 
شــده تا شــرایط عرضه به نفع مصرف کنندگان 

کند.  تغییر  واقعی 
مدیرکل دفتر صنایع خودرو وزارت صمت با اشاره 
بــه وضعیت تولید و تحویــل خودروهای ناقص تا 
۱۸ اردیبهشت امسال توسط دو خودروساز بزرگ 

کشــور، گفت: تعداد کل تحویل خــودرو فاکتور 
شده دو خودروســاز بزرگ کشور )ایران خودرو و 
ســایپا( تا ۱۸ اردیبهشــت ۱۴۰۱ صد و یک هزار 
و ۴۴۹ دستگاه بود اســت که در مقایسه با مدت 
مشــابه ســال قبل ۸۶ هزار ۲۷۵ دستگاه افزایش 
یافت است که شــاهد روند رشد ۱۸ درصدی در 

این زمینه بوده ایم. 
وی افزود: تعداد تعهدات معوق شده دو خودروساز 
تا تاریخ ۱۸ اردیبهشــت ۱۴۰۱ تعداد ۱۰ هزار و 
۶۷۴ دســتگاه بوده که در مقایسه با مدت مشابه 
ســال قبل ۶ هزار و ۵۴۷ دســتگاه، شــاهد روند 

کاهشی ۸۲ درصدی هستیم. 
توکلــی لاهیجانی بیان داشــت: تولید خودروهای 
ناقص تولید شــده دو خودروســاز بزرگ کشــور 
)ایران خودرو و ســایپا( تا تاریخ ۱۸ اردیبهشــت 
۱۴۰۱ در مجموع ۵۶ هزار و ۷۵۱ دســتگاه بوده 
است که در مقایســه با مدت مشابه سال قبل که 
۱۱۲ هزار و ۶۵۶ دستگاه بوده شاهد روند کاهش 

۵۰ درصدی هستیم. 
وی بیــان کرد: با تکیه بر این روند تولید خودروی 
کامل در هفته جاری شــاهد عرضه مناســبی در 
سامانه قرعه کشــی یکپارچه خواهیم بود به گونه 
ای که امکان رســیدن خودرو به مصرف کنندگان 

در این عرضه بالاتر باشد.

عرضه غیرشفاف خودرو از سوی خودروسازان

معاون وزارت جهاد کشاورزی اختصاص یارانه به واردات را ضربه به تولید داخل دانست و گفت: با این روند، به جای خودکفایی در تولید گندم، به یکی از بزرگ ترین واردکننده ها تبدیل شدیم. محمد قربانی در گفتگو با رادیو ایران با بیان اینکه یکی از اهداف توزیع ارز 
ترجیحی، کاهش هزینه های تولیدکنندگان بخش کشاورزی اعلام شده بود، اظهار داشت: قرار بود با کاهش هزینه های کشاورزی و ارزان سازی مواد غذایی، سفره مردم بزرگتر شود، اما آنچه که در عمل رخ داد مانند پتکی بود که بر سر بخش کشاورزی وارد شد و 

بسیاری از زیرساخت های اقتصادی و تولیدی این بخش کشاورزی تقریباً بطور کامل از حرکت ایستاد و متوقف شد.وی افزود: حتی ردیف بودجه طرح خودکفایی گندم هم حذف شد و تصمیمی که قرار بود به تقویت تولید منجر...

،،

،،

دلار جهانگیری  ما را  واردکننده گندم کرد!

 خطــر گـرانــی و  خطــر گـرانــی و 
کاهش ارزش پول ملی!کاهش ارزش پول ملی!

صفحه2

صفحه2

صفحه3

علیرغم اینکه پیش بینی می شد، خبر آزادســازی واردات خودرو و عدم 
تمدید مصوبه ممنوعیت، بازار آزاد خودرو را کمی آرام تر کند اما بررسی 
روند بازار خودرو نشــان می دهد که دلالان همچنان با قدرت بازار را در 

دست دارند و اجازه کاهش قیمت ها را نمی دهند.روند قیمت ها...

آیین رونمایی از ســامانه ۱۳۷ پلاس، ســامانه مدیریت شهری و نظارت 
همگانی صبح شنبه - ۲۴ اردیبهشــت ۱۴۰۱- با حضور شهردار تهران 
برگزار شد.علیرضا زاکانی شهردار تهران پیش از آیین رونمایی از بخش های 

مختلف سامانه ۱۳۷ بازدید کرد و در جریان آخرین وضعیت...

با توجه به کاهش تب رشــد قیمت  ها و افزایش منابع ارزی بانک مرکزی 
شاهد بازگشت نرخ ارز به کانال ۲۹هزار تومان در معاملات بودیم. در هفته 
جاری، به دنبال افزایش انتظارات تورمی شاهد افزایش قیمت دلار تا بالای 

۳۰ هزار تومان بودیم.اما طی روز گذشته و با توجه به فروکش...

رئیس اتحادیه مشــاوران املاک تاکید کــرد که تغییر قیمت های اخیر 
کالاهای اساســی تاثیری بر بازار مســکن نخواهد داشت.مصطفی قلی 
خسروی اظهار کرد: بازار مسکن از پارامترهایی مثل تورم عمومی، بازارهای 

موازی، میزان تولید مسکن، هزینه ساخت، تورم نهاده های ...

خبر آزادسازی واردات خودرو 
هم دلالان را آرام نکرد

 پیگیری هم آفرینی پیرامون
 ایده آل ها از طریق نخبگان و مردم

 بازار مسکن
 به کدام سو خواهد رفت؟

حل مســئله برجام نیز یکی از مسائلی است 
که در گشایش های اقتصادی کشورمان تأثیر 
مســتقیم خواهد داشت، گر چه در این مدت 
جمهوری اسلامی توانسته است که تا حدودی 
تحریم هــا را دور بزنــد و از راههای مختلف 
نفت خود را بفروشــد و لیکــن تا مادامی که 
تحریــم بانکی برقرار باشــد، مبادلات ارزی و 
صــادرات و واردات کالاها به ســختی انجام 
می شــود و گاهی هم دچار فســاد می شــود.

 عقبگرد دلار به کانال
 ۲۹هزار تومان

امارات یک  درهمیک شنبه 25  اردیبهشت 1401 سال نوزدهم 8 صفحه / قیمت 5000 تومان شماره:4450
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زاکانی: نظارت بر شهرداری حق طبیعی شهروندان است

رئیس اتحادیه املاک پاسخ داد

و نسخه بهارستان برای نجات از مصائب بازار خودر
ویی مجلس پیش بینی سقوط قیمت های کاذب با مصوبه خودر

چند ســالی اســت، قیمت خودرو مستمر افزایش می یابد وخرید آن برای خیلی ها دست نیافتنی شده، ممنوعیت واردات و ناتوانی خودروســازان بلایی بر سر بازار آورده که گرانی چند میلیونی در بازار، امری 
عادی اســت در این راســتا نمایندگان مردم در خانه ملت، مصوبه ای برای واردات خودرو داشــتند تا زمینه تعدیل قیمت ها فراهم و تلنگری به خودروسازان داخلی برای ارتقا کیفیت زده شود.خودرو نگاهی 
هرچند گذرا به بازار خودرو به وضوح حکایت از آن دارد که در روزهای ثبات نســبی دلار، قیمت خودرو بازهم گران شــده، این شرایط نشان می دهد که مشکل را باید در جای دیگری جستجو کرد و آن کمبود 

عرضه به بازار اســت؛ در شــرایطی که تقاضا در بازار حداقل یک میلیون و 500 هزار خودرو است، بازار با  تولید 900 هزار تایی خودروسازان تنظیم نمی شود.با این...

روزنـــامـه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی، ورزشی

فراخوان مناقصه عمومي يك مرحله اي با ارزيابي ساده 

روابط عمومي سازمان منطقه ويژه اقتصادي انرژي پارس

ت اول
نوب

موضوع مناقصه :خريد لوله، اتصالات و اقلام مصرفي شبكه آبياري فضاي سبز -  شماره مناقصه: 1401/05
سازمان منطقه ويژه اقتصادي انرژي پارس در نظر دارد انجام خدمات با موضوع فوق را طبق مشخصات و شرايط كلي زير، از طريق مناقصه عمومي يک مرحله ای و پس از ارزيابي 

ساده به پيمانكار واجد شرايط واگذار نمايد )اطلاعات تكميلي در اسناد مناقصه مي باشد( :
1- نام و نشاني مناقصه گزار: سازمان منطقه ويژه اقتصادي انرژي پارس -  استان بوشهر، عسلويه، ساختمان مركز همايش هاي خليج فارس  

2- مبلغ برآورد اوليه : 24,750,000,000 ريال
3- نوع و مبلغ تضمين شركت در فرآيند ارجاع كار: ضمانت نامه معتبر بانكي يا وجه نقد  به مبلغ 1,237,000,000 ريال ) كه قابل تمديد به مدت سه ماه با درخواست مناقصه گزار مي 

باشد.( 
4- شرايط شركت در مناقصه: اشخاص حقيقي )داراي پروانه كسب مورد تاييد از اتحاديه صنف لوله و اتصالات آبياري/مصالح وابزارفروش يا اشخاص حقوقي )درج زمينه فعاليت بازرگاني 

در اساسنامه شركت(
5-  فرآيند انتخاب برنده مناقصه به صورت ارزيابي ساده انجام مي گردد لذا مناقصه گران بايد علاوه بر بارگذاري اسناد مورد درخواست و مستندات در سامانه تداركات الكترونيكي دولت 
)ستاد( به آدرس اينترنتي www.setadiran.ir ، صرفا )پاكت   الف( را كه حاوي ضمانتنامه فرآيند ارجاع كار مي باشد به صورت فيزيكي به دبيرخانه كميسيون مناقصات ارائه نمايند. 

6- آخرين مهلت دريافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد : ساعت 19:00 مورخ 1401/02/20
7- زمان و محل برگزاري جلسه توجيهي: ساعت 10:00 روز سه شنبه مورخ 1401/02/21 ، ساختمان همايش هاي خليج فارس-طبقه اول- دبيرخانه كميسيون مناقصات

8- مهلت بارگذاري  استعلام ها و پاكت هاي پيشنهاد قيمت در سامانه ستاد : ساعت 9:00 روز دوشنبه مورخ 1401/03/02 
9- زمان و محل گشايش پيشنهاد مناقصه )پاكت هاي الف، ب و ج( : ساعت 10:00 روز دوشنبه مورخ 1401/03/02  در عسلويه، ساختمان همايش هاي خليج فارس - طبقه دوم - سالن 

جلسات. 
10-تلفن كميسيون مناقصات: 4- 2150 0773137      نمابر : 07731372155

شناسه آگهی 1316892

آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول(

محمد شبانی - شهردار بهارستان 

شهرداری بهارستان در نظر دارد جهت انجام پروژه های زیر از طریق برگزاری مناقصه عمومی انتخاب پیمانکار 
نماید .

1- متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر و از اخذ اوراق مناقصه می توانند از تاریخ چاپ آگهی تا مورخ 1401/3/7 
نسبت به خرید اسناد مناقصه از سامانه خدمات الکترونیک دولت )ستاد( اقدام نمایند.

2- پیشنهاد دهندگان باید پیشنهادهای خود را تا پایان وقت اداری سه شنبه مورخ 1401/3/17 که باید در سامانه 
خدمات الکترونیک دولت )ستاد( بارگذاری نمایند.

3- پیشنهادهای رسیده ساعت 14 بعدازظهر روز چهارشنبه مورخ 1401/3/18 در کمیسیون عالی معاملات که در محل 
شهرداری بهارستان تشکیل می گردد  ، بازگشایی می گردد. 

4- شهرداری بهارستان در رد یا یک یا تمام پیشنهادها مختار است.
5- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

شناسه آگهی 1317407

شهرداری بهارستان 

ردیف اعتباری برآورد اولیه )ریال( نام پروژه 
مناقصه  در  شرکت  سپرده 

)ریال(

عملیات تراش و روکش آسفالت معابر سطح 

شهر بهارستان )نوبت اول( 
 46/977/724/514 4010101 2/350/000/000



سیاسی، اجتماعیسیاسی، اجتماعی

خبر آزادسازی واردات خودرو هم دلالان را آرام نکرد

علیرغم اینکه پیش بینی می شــد، خبر آزادســازی واردات خودرو و عدم تمدید مصوبه ممنوعیت، بازار 
آزاد خودرو را کمی آرام تر کند اما بررسی روند بازار خودرو نشان می دهد که دلالان همچنان با قدرت 

بازار را در دست دارند و اجازه کاهش قیمت ها را نمی دهند.
روند قیمت ها در بازار خودرو و مقایســه آن با قیمت ها در آخرین روز هفته گذشــته و روز نخست آن 
)چهارشنبه و شنبه( نشان می دهد که دلالان از تلاش باز نمی ایستند و همچنان افسار بازار خودرو را به 
دست دارند و اجازه کاهش قیمت ها را در این بازار نمی دهند. این در حالیست که تجربه گذشته نشان 

می دهد، حتی خبرها در رابطه با واردات خودرو بر بازار آزاد تاثیرگذار بوده است.
اما علیرغم اینکه از چهارشنبه هفته گذشته، با تاکید وزیر صنعت، معدن و تجارت، از سرگیری واردات 

خودرو در سال جاری قطعی شد، قیمت ها در بازار همچنان در شیب صعودی قرار دارد.  
نکته قابل توجه اینجاست که محصولات خارج از تولید همچون پرایدهای سایپا نیز همچنان در مسیر 
افزایش قیمت هســتند. بطور مثال ســایپا ۱۱۱ که در اوایل هفته گذشته ۲۰۳ میلیون تومان بود و تا 

پایان هفته نوسان یک میلیون تومان داشت، امروز )شنبه( به ۲۰۷ میلیون تومان هم رسیده است.
در محصولات پرتیراژ گروه صنعتی ایران خودرو افزایش دو تا ۹ میلیون تومانی نســبت به هفته گذشته 

دیده می شود.
در محصولات ایران خودرو نیز افزایش دو تا ۲۲  میلیون تومانی قیمت محصولات نسبت به آخرین روز 

از هفته گذشته )چهارشنبه( مشهود است.

ادامه روند افزایشی قیمت اوراق مسکن

روند افزایشــی اوراق مســکن همچنان ادامه دارد؛ به طوریکه متاهل ها برای خرید این اوراق باید بیش 
از ۱۱۹ میلیون تومان پرداخت کنند، درحالی که این رقم در هفته قبل حدود ۹۸ میلیون تومان بود.

 بررســی آخرین وضعیت قیمت اوراق مســکن نشــان می دهد که هر برگ اوراق تسهیلات مسکن در 
فروردین و اردیبهشت و خرداد سال گذشته به ترتیب ۱۲۵ هزار و ۷۰۰، ۱۲۳ هزار و ۸۰۰ و ۱۲۴ هزار 
و ۲۰۰تومان قیمت دارند. هر برگ  اوراق تســهیلات مســکن بانک مسکن در تیر، مرداد و شهریورماه 
سال گذشته با قیمت ۱۲۳ هزار و ۹۰۰، ۱۲۴ هزار و ۴۰۰ و ۱۲۳ هزار و ۹۰۰تومان داد و ستد می شود.

همچنین این اوراق در ماه مهر ســال گذشــته ۱۲۴ هزار و ۵۰۰، در آبان ماه ۱۲۴ هزار و ۱۰۰ و در 
آذرماه نیز ۱۲۳ هزار و ۳۰۰  تومان قیمت دارند. اوراق تسهیلات مسکن در دی  و بهمن  سال گذشته 
نیز با قیمت های ۱۲۴ هزار و ۷۰۰ و ۱۲۴ هزار و ۵۰۰ تومان معامله می شود. این گزارش نیز بر اساس 

قیمت بهمن ماه نوشته شده است.
بر این اساس، مجردهای ساکن تهران می توانند تا ۲۸۰ میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند که شامل 
۲۰۰ میلیون تومان تســهیلات خرید مســکن و ۸۰ میلیون تومان وام جعاله می شود؛ لذا برای دریافت 
۲۰۰ میلیون تومان تســهیلات باید ۴۰۰ برگه تسهیلات مســکن خریداری کنند که هزینه این تعداد 
اوراق با تســه ۱۲۴ هزار و ۵۰۰ تومانی، ۴۹ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان می شــود. همچنین با در نظر 
گرفتن ۸۰ میلیون تومان وام جعاله که برای آن باید ۱۶۰ ورق به مبلغ ۱۹ میلیون و ۹۲۰ هزار تومان 

خریداری کنند، مجموع هزینه خرید اوراق به ۶۹ میلیون و ۷۲۰هزار تومان می رسد.
زوج های تهرانی نیز برهمین اســاس می توانند تا سقف ۴۸۰ میلیون تومان شامل ۲۰۰ میلیون تومان 
تسهیلات خرید مسکن برای هر نفر و ۸۰ میلیون تومان وام جعاله دریافت کنند؛ بنابراین زوجین باید 
۸۰۰ برگه تســهیلات مســکن خریداری کنند که هزینه آن ۹۹ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان می شود که 
همراه با هزینه ۱۹ میلیون و ۹۲۰هزار تومانی وام جعاله که برای آن باید ۱۶۰ ورق تســهیلات مسکن 

خریداری کنند، در مجموع باید ۱۱۹ میلیون و ۵۲۰ هزار تومان پرداخت کنند.
ســقف این تسهیلات برای مراکز استان و شــهرهای با جمعیت بیش از ۲۰۰ هزار نفر برای مجردها به 
۱۶۰ و برای زوجین به ۳۲۰ میلیون تومان رسیده است که با توجه به اینکه مجردها باید ۳۲۰ و متاهل 
های ساکن این شهرها نیز باید ۶۴۰ برگه تسهیلات مسکن خریداری کنند، مجردها باید ۳۹ میلیون و 

۸۴۰ هزار تومان و متاهل ها نیز باید ۷۹ میلیون و ۶۸۰هزار تومان پرداخت کنند.
ایــن وام برای مجردهای ســایر مناطق شــهری بــه ۱۲۰ و بــرای زوجین این مناطــق نیز به ۲۴۰ 
 میلیون تومان رســیده اســت؛ بنابراین مجردها باید با پرداخت ۱۴ میلیــون و ۹۴۰ و متاهل ها نیز با 

پرداخت ۲۹ میلیون و ۸۸۰هزار تومان برای خرید اوراق نسبت به اخذ این وام اقدام کنند.

عقبگرد دلار به کانال ۲۹هزار تومان

با توجه به کاهش تب رشد قیمت  ها و افزایش منابع ارزی بانک مرکزی شاهد بازگشت نرخ ارز به کانال 
۲۹هزار تومان در معاملات بودیم.

 در هفتــه جاری، به دنبال افزایش انتظارات تورمی شــاهد افزایش قیمت دلار تا بالای ۳۰ هزار تومان 
بودیم.

اما طی روز گذشته و با توجه به فروکش کردن تب افزایش قیمت ها و رشد قابل توجه منابع ارزی بانک 
مرکزی روند صعودی قیمت دلار معکوس شده و قیمت ارز به کانال ۲۹ هزار تومان بازگشته است.

رئیس کل بانک مرکزی از بهبود وضعیت ارزی کشور در پی رشد صادرات کشور خبر داد و گفت: هیچ 
مشــکلی در تأمین ارز کالاهای اساسی نداریم و خوشبختانه درآمد ارزی به دلیل افزایش قیمت نفت و 

رشد ظرفیت تولید نفت بیشتر هم شده است بنابراین هیچ مشکلی در این بخش نداریم.

دلار جهانگیری  ما را،  واردکننده گندم کرد!

معاون وزارت جهاد کشــاورزی اختصاص یارانه به واردات را ضربه به تولید داخل دانست و گفت: با این 
روند، به جای خودکفایی در تولید گندم، به یکی از بزرگ ترین واردکننده ها تبدیل شدیم.

 محمد قربانی در گفتگو با رادیو ایران با بیان اینکه یکی از اهداف توزیع ارز ترجیحی، کاهش هزینه های 
تولیدکنندگان بخش کشــاورزی اعلام شده بود، اظهار داشت: قرار بود با کاهش هزینه های کشاورزی و 
ارزان ســازی مواد غذایی، ســفره مردم بزرگتر شود، اما آنچه که در عمل رخ داد مانند پتکی بود که بر 
سر بخش کشاورزی وارد شد و بسیاری از زیرساخت های اقتصادی و تولیدی این بخش کشاورزی تقریباً 

بطور کامل از حرکت ایستاد و متوقف شد.
وی افزود: حتی ردیف بودجه طرح خودکفایی گندم هم حذف شــد و تصمیمی که قرار بود به تقویت 

تولید منجر شود، در عمل به یک بخش ضد رویکرد تولید تبدیل شد و تورم را تشدید کرد.

معــاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشــاورزی درباره علل اتخاذ این تصمیم و بی توجهی به 
تبعات منفی آن، اظهار داشت: نکته این است که گاهی اوقات سیاستگذاران عجولانه تصمیم می گیرند 

و به ابعاد مختاف مسئله توجه نمی کنند.
قربانی افزود: در دنیا اصطلاحی وجود دارد به نام سیاســت های پخته که در آن ها تمام ابعاد تصمیمات 
مدنظــر قرار می گیرد و تحلیل فرصت ها و قوت ها و ضعف ها انجام می شــود تا برآیند اقدامات به تولید 

منافع برای جامعه منجر شود.
وی با بیان اینکه طرح توزیع ارز ترجیحی یک سیاســت بد اقتصادی بود، گفت: این اقدام هیچ تجربه 
مشــابهی در خارج از کشور نداشت و در هیچ کشوری اینگونه عمل نکرده بودند. حتی اگر در کشوری 
دولت قصد حمایت داشــت، روی تولیدکننده متمرکز شده بودند تا انگیزه ها و ساختارهای تولید داخل 
را تقویت کنند و افزایش ســرمایه گذاری داشــته باشند، اما ما یک تجربه جدید خلق کردیم و یارانه را 

به ابتدای زنجیره که وارد کننده است دادیم.
معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی افزود: این اقدام باعث انحراف در تخصیص و رفتن 
یارانه ها از سمت تولید به سمت واردات شد بیشترین نفع را وارد کننده برد.وی درباره آثار این تصمیم 
بر بخش کشــاورزی تصریح کرد: این طرح سرمایه گذاری در بخش کشاورزی را به شدت کاهش داد و 
یا متوقف کرد. بطوری که کشوری که تولید کننده گندم بود و حتی به خودکفایی گندم رسیده بودیم 
تبدیل به بزرگترین وارد کننده گندم شــدیم.در ادامه این برنامه رادیویی، قربانی درباره علل تسریع در 
اصلاح نظام پرداخت یارانه ها اظهار داشــت: علاوه بر آثار زیانبار ارز ترجیحی، نکته بعدی که سیاســت 
گذار را به این سمت هدایت کرد این بود که آردی که ما در داخل توزیع می کردیم، با هزینه های جانبی 
حدود ۱۵ تا ۱۶ هزار تومان هزینه داشت، اما عملًا با ۵ درصد این رقم توزیع می کردیم.وی افزود: آردی 
که بیش از ۱۳ هزار تومان هزینه داشــت را به قیمت ۶۶۵ تومان به نانوایی های ســنتی میدادیم و این 
رقم درمورد آزادپزها ۹۰۰ تومان و درباره صنف صنعت هم ۲۷۰۰ تومان بود که در بالاترین رقم، نهایتا 
۲۰ درصد هزینه ای بود که برای آرد پرداخت شده بود.قربانی تصریح کرد: مسلم است که این اختلاف 
قیمت و چنین نظام قیمت گذاری به تخلف و فساد منجر می شود که یکی از آثار آن قاچاق بود.معاون 
برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی در ادامه به رخدادهای بین المللی در عرصه مواد غذایی 
اشاره کرد و گفت: جنگ اوکراین، خشکسالی و افزایش قیمت حامل های انرژی قیمت گندم را به شدت 
افزایش داد و باعث شــد خیلی از کشورها سیاست های تولیدی و تجاری و مصرفی شان را تغییر دهند 

و ایران هم باید در این زمینه اقدام می کرد.

بر اساس آماری که  بانک مرکزی ارائه داده 
اســت،  تعداد افراد و یا شرکتهایی که از ارز 
۴۲۰۰ تومانی استفاده می کنند کمتر از دو 
هزار نفر هســتند که متأسفانه تاکنون بالغ 
بــر ۵۵ میلیارد دلار ارز ۴۲۰۰ تومانی بین 
آنها توزیع شــده است تا کالاهای اساسی و 
مــورد نیاز کشــور را وارد کنند و با قیمت 

ارزان بدست مردم برسد.
در اینکــه این طرح ۴۲۰۰ تومانی از همان 
ابتدا غلط و اشــتباه بوده است شکی نیست 
زیرا این پولهــای هنگفت که تفاوت زیادی 
بــا ارز واقعــی دارد، در اختیــار هــر آدم 
صالحی هم قرار گیرد امکان فاســد شــدن 
او بســیار است و لازمه اش سیستمی کاملًا 
الکترونیکــی بود که تمــام مراحل آن باید 
ثبــت و ضبط می شــد و نظــارت بر ورود 
اجنــاس و نگهداری آنهــا و توزیع عادلانه 
آن هم کاری اســت که عملًا ممکن نیست 
و زمینة سوء اســتفاده و فساد اقتصادی را 
پدید آورده اســت و معلوم نیست حتی به 
اندازه نصــف این مبلغ هم کالا به دســت 

مردم رسیده باشد.
در انجام جراحی اقتصادی هم شکی نیست 
ولــی ای کاش ابتدا یک قــدری به مبارزه 
با فســاد و رانــت ارزی این دو هــزار نفر 
رسیدگی می شــد و حساب و کتابی محکم 
از آنها انجام می شــد و بســیاری اموال باد 
آورده آنها کــه قطعاً  متعلق به مردم و بیت 
المال است، اگر مصادره می شد قدری گره 

گشایی برای دولت و ملت پدید می آمد.
اخیــراً دولت محترم تصمیم گرفته اســت 
تــا ارز ترجیحی را برای هفــت قلم کالای 
باقیمانده ماننــد گندم،  روغن مایع وجامد،  
دارو و نهاده هــای دامی حذف کند و ما به 
التفاوت آن را به حســاب مصرف کنندگان 

نماید. واریز 
البته اگر افزایش قیمــت منحصر به همین 
چند قلم کالا مانند مرغ و تخم مرغ و روغن 

و لبنیــات و ماکارونی و آرد صنعتی باشــد 
شــاید با یارانه ای کــه اختصاص می دهند، 
قابل جبران باشــد، ولی واقعیت این است 
که موج گرانی ایجاد شده روی همه کالاها 
و خدمات تأثیر می گذارد و درست است که 
یارانه چهارصد هزار تومانی یا ششــصدهزار 
تومانــی اختصاص می یابد ولی به اندازه ده 
برابر آن به خاطر تورم ایجاد شــده به دیگر 
هزینه ها اضافه می شــود و لذا این طرح هم 
شاید به ضرر اقشار مخصوصاً ضعیف جامعه 
باشــد چون تورم ایجاد شــده قدرت خرید 
آنها را کاهش می دهد و در چنین شرایطی 
بهتــر آن اســت که دولت خــودش کالاها 
و اقــلام لازم را وارد کــرده و بــا توجه به 
اینکه ما در شرایط جنگ اقتصادی هستیم 
کالاهای اساســی را همانند زمان جنگ به 
صورت دفترچه بســیج اقتصادی یا کوپن یا 
کالابرگ توزیع کند،  تا مورد قاچاق و ســوء 

استفاده و احتکار هم قرار نگیرد.
البته به تخلفات آن کســانی که رانت خوار 
ارزی بوده اند و به وظیفه شان درست عمل 
نکردند باید به شدت پیگیری شود و اموال 
مردم از حلقوم آنها بیرون کشــیده شود و 
نیز چنین مؤاخذه ای  اسلامی  لازمه عدالت 

هست.
امّا مشــکل اصلی اقتصاد کشــور ما کاهش 
ارزش پول ملی است، بنده در سال ۱۳۷۰ 
یعنی ۱۳ ســال بعــد از پیــروزی انقلاب 
اسلامی با هزینه یکصد هزار تومان به مکه 

معظمه جهت حج تمتع مشرف شدم.
توجه کنید ســی سال پیش یک سفر خارج 
کشــور با هزینه رفت و برگشــت هواپیما و 
اقامــت یک ماهه در هتل های مکه و مدینه 
و پذیرایی ســه وعده کامل و دیگر خدمات 
زیارتی جمعاً یکصد هزار تومان تمام شــد 
کــه الآن بــا این مبلغ حتی یــک مرغ هم 
نمی توان خرید و شــاید بتــوان فقط یک 
ســاندویچ ســاده خرید و یا یک شانه تخم 

مرغ به خانه برد و خلاصه این پول بســیار 
بی ارزش شــده اســت! چاپ پــول بدون 
پشتوانه جهت جبران کسری بودجه توسط 
دولتها یکی از دلایــل اصلی کاهش ارزش 
پول ملی اســت، آن پولی که توسط بانک 
برداشتن  مرکزی چاپ می شود در حقیقت 
آن پول از جیب همة مردم ایران اســت و 
این کار درســتی نیست و مردم هم به این 
کار رضایت ندارند و لذا حلیّت آن هم محل 

تردید است.
باید  بودجه  بــرای جبران کســری  دولتها 
اولاً هزینه هــای زائــد و اضافی را بکاهند و 
ثانیاً برای تأمیــن کمبود بودجة لازم خود 
می تواننــد از بســیاری ســاختمانهای بی 
مصــرف و اضافی وزارتخاته ها، مؤسســات 
دولتی و شــبه دولتی و شــرکتهای وابسته  
به آنها که بیشــمار هســتند، بگذرند و آنها 
را به فروش برســانند،  بســیاری از بانک ها 
ســاختمانهایی دارند که واقعاً اضافه بر نیاز 
آنهاســت و در حقیقت املاک را به عنوان 
سرمایه گذاری خریداری کرده اند و همین 
امر موجب افزایش نرخ مسکن و ساختمان 
هم می شــود.به هرحال دولتها در سالهای 
گذشته ملک و املاک زیادی بدست آورده 
اند و اگر درصــدی از این اموال را بفروش 
برسانند کســری بودجه شان تأمین خواهد 

شد و نیازی به فشار به مردم نیست.
حل مسئله برجام نیز یکی از مسائلی است 
که در گشــایش های اقتصادی کشــورمان 
تأثیر مســتقیم خواهد داشــت، گر چه در 
این مدت جمهوری اســلامی توانسته است 
که تــا حدودی تحریم هــا را دور بزند و از 
راههای مختلــف نفت خود را بفروشــد و 
لیکن تــا مادامی که تحریــم بانکی برقرار 
باشــد، مبادلات ارزی و صادرات و واردات 
کالاها به سختی انجام می شود و گاهی هم 

دچار فساد می شود.
امیدواریم همت اصلــی دولت جناب آقای 
رئیســی بر تقویت ارزش پول ملی باشــد 
که تنهــا در این صورت اســت مردم ما از 
خطر فقر و فقیر شدن نجات پیدا می کنند،  
البته مطمئناً مبارزه با فســاد اقتصادی که 
وجهه اصلی ایشان از ابتدای دولت تاکنون 
بوده اســت با همکاری قوه محترم قضائیه 
ادامه پیدا کند و دیگر مفســدین اقتصادی 
جمهوری اســلامی را محل امنی برای خود 
ندانند و آحاد مردم و دستگاههای مختلف 
نیــز همانطــور که رهبــر معظــم انقلاب 
فرمودند کمک کنند تا انشاء الله این دولت 
بتواند به حل مشــکلات اساســی مردم و 

اصلاح زیر ساخت ها نائل آید.

مرتضی نجفی قدسی

رئیس اتحادیه مشاوران املاک تاکید کرد که 
تغییر قیمت های اخیر کالاهای اساسی تاثیری 

بر بازار مسکن نخواهد داشت.
بازار مسکن  اظهار کرد:  مصطفی قلی خسروی 
از پارامترهایــی مثل تــورم عمومی، بازارهای 
موازی، میزان تولید مســکن، هزینه ســاخت، 
تورم نهاده های ســاختمانی و نرخ دســتمزد 
تاثیر می گیرد و تغییرات اخیر قیمت کالاهای 
اساســی و خوراکی تاثیر چندانی بر این بازار 
نــدارد.وی افزود: اگر تغییــر قیمت کالاهایی 
مثــل روغن، لبنیــات و ماکارونی تاثیر زیادی 
بر شــاخص تورم ایجاد کند ممکن اســت تا 
حدود اندکی بر بازار مســکن اثر گذار باشد اما 
همانطور که گفتم رشــد قیمت سنگین ایجاد 

نخواهد کرد.
خســروی با بیان ایــن که مشــاوران املاک 
نقشی در نوسانات قیمت مسکن ندارند گفت: 
طبیعی اســت کــه پایین آمــدن قیمت خانه 
منجر به رونق شغل واســطه های بازار املاک 
می شــود، بنابراین ما همــواره طرفدار ارزان 

شدن مسکن هستیم.
رئیس اتحادیه مشــاوران املاک با اشــاره به 
صحبتهــای برخی نماینــدگان مجلس مبنی 

بر نقش مشــاوران املاک بــر افزایش قیمت 
مســکن گفت: نمی دانم چه دلیلــی دارد که 
برخی آقایان دائم بر یک تحلیل اشــتباه اصرار 
می کننــد و کــم کاری خودشــان را به گردن 
مشــاور املاک می اندازند.   خســروی تاکید 
کرد: مــا طبق قانــون نظام صنفــی، مجری 
قوانین هســتیم. بارها گفته ایم که این قانون 
برای صنف املاک حداقل هفت ایراد دارد که 
باید اصلاح شود. قانون را اصلاح نمی کنند بعد 
هرجا کــم می آورند از مشــاوران املاک مایه 
می گذارند.وی اظهار کــرد: یکی از نمایندگان 
بیان  عضو کمیســیون عمران مجلــس اخیراً 

کــرده  که هیــات مدیــره اتحادیــه املاک 
که خودشــان بنــگاه دار هســتند نمی توانند 
بنگاه داران را کنترل کنند. آخر مگر می شــود 
از صنوف دیگر برای اتحادیه املاک اســتفاده 
کرد؟ طبق ماده ۷ قانون نظام صنفی، اتحادیه 
شخصیتی حقوقی است که از افراد یک یا چند 
صنف که دارای فعالیت یکســان یا مشــابه اند، 
برای انجام دادن وظایف و مسؤولیت های مقرر 

در این قانون تشکیل می گردد.
رئیس اتحادیه مشــاوران املاک تصریح کرد: 
تعجب ی کنم فردی از قــوه مقننه که وظیفه 
اصلی اش قانونگذاری اســت نسبت به قوانین 

مرتبط با کمیســیونی که در آن عضویت دارد 
بی اطلاع است.

خسروی همچنین درباره آخرین وضعیت بازار 
مسکن گفت: بحمدالله ثباتی که از حدود یک 
سال گذشــته در بازار ایجاد شــده همچنان 
وجود دارد و قیمت مســکن در اردیبهشــت 
تغییــر چندانی نداشــت. تا حــدودی نگران 
بازار اجاره هستیم. به مشاوران املاک توصیه 
می کنیم با نزدیک شــدن به پیک جابجایی از 
چانه زنــی با مالکان برای کاهش نرخ اجاره بها 
غافل نشوند.وی بیان کرد: در شرایط فعلی که 
کشور درگیر جنگ اقتصادی با دشمنان قسم 
خورده نظام اســت، باید هرکس در هر شغلی 
تلاش کند تا اوضاع زندگی مردم بهتر شود. ما 
اعتقاد داریم باید هوای اقشار ضعیف را داشته 
باشیم. کاری که ما می توانیم بکنیم این است 
که بــه مالکان توصیه رعایــت انصاف و رافت 
اســلامی را داشته باشــند. البته دولت سقف 
افزایش اجاره بها را در شــهر تهران ۲۵ درصد 
اعــلام کرده که ما نیز در انعقاد قراردادها باید 
این مسئله را به موجران و مستاجران گوشزد 
کنیم. انعقاد قراردادهای بالاتر از سقف تعیین 

شده ممنوع است.

معاون وزیر صمت با اشــاره به مصوبــه واردات خودرو 
گفت:پیش بینی ما این است که با شروع واردات و ادامه 
آن، قیمت ها آرام آرام به آن حد عقلانی که مشــتری 

انتظار دارد، نزدیک تر شود.
منوچهر منطقی، معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت 
در برنامه سلام صبح بخیر شبکه سه سیما درباره مصوبه 
آزادسازی واردات خودرو گفت: از اواخر سال ۹۷ سران 
قوا یــک مصوبه ای گذاردند که به علت محدودیت های 
ارزی، واردات خودرو را به مدت ۳ ســال ممنوع کردند 
و این مدت ۳ سال تا آخر اردیبهشت ماه تمام می شود 
از طرفــی هم محدودیت ارزی دیگر وجود ندارد، چون 
ما رشــد صادرات داشتیم و تا ســال قبل تا ۴۰ درصد 
افزایش صادرات داشتیم بنابراین محدودیت ارزی هم از 
بین رفته است.وی افزود: بحث دوم بحث درون خواست 
سران قواست برای اینکه کیفیت و قیمت به یک حالت 
متعادل برسد زمان آن بود که بحث واردات خودرو برای 
تنظیم گری بازار و ارتقای کیفیت مطرح شود؛ بر اساس 
همین اصل، وزارت صمت با مدیریت شخص آقای وزیر 
با تــلاش فوق العاده زیاد در ایــن زمینه، آیین نامه را 
تنظیم و به دولت ارائه شد حال می توانیم بگوییم کلیات 
آن مصوب شــده اســت.منطقی در ادامه بیان داشت: 
دو دهــه اول را در نظر بگیریم خودروها قیمت بالایی 

داشتند، اما در مصوبه جدید که تنظیم شده علاوه بر دو 
دهک بالا، دهک پایین هم در نظر گرفته با مشوق های 
خاص که بتواند دهک های پایین را هم پوشش دهد به 
طور مثال تعرفه پایین تری برای دهک پایین گذاشتند.

وی افزود: بحث دیگر نیم نگاهی به صنعت خودرو بود، 
صنعت خودرو ۳ وظیفه اصلی دارد: یکی خدمات پس از 
فروش که در این طرح به صورت ویژه به آن نگاه شــده 
است، نکته بعدی این بود که ما واردات خودرو را صرفاً 
بــرای واردات انجام می دادیم، اما یکی از بحث هایی که 
خیلی از کشورها هم از آن استفاده می کنند این است 
که در کنار واردات، انتقال دانش و فناوری هم اجراشود 
و مبحث بعــدی ورود به بخش خودروهای جدید و به 
روز و به خصوص خودروهای برقی که در دنیا استقبال 
خوبی از آن شده است.معاون صنایع حمل و نقل وزارت 
صمت اضافه کرد: بــرای واردات خودرو نمی توانیم به 
طور کامل از منابع بانک مرکزی استفاده کنیم بنابراین 
پیشنهاد شد که ســرمایه گذاران می توانند در زنجیره 
ارزش خودرو چــه در قطعات و چه در زیر مجموعه ها 
سهیم باشــند و همچنین مشــوق های صادراتی نیز 
تعریف شد برای کسانی که طیفی از محصولات را صادر 
 می کنند در ازای صادرات با مجوز بانک مرکزی بتوانند

 وارادات کنند.

طبق اعلام معاون تجارت و خدمات وزارت صمت، 
همه کالاهای اساسی شامل روغن نباتی، گوشت 
مــرغ، تخم مرغ و لبنیات، اعم از تاریخ تولید قبل 
از تغییــر قیمت ها و بعــد از آن، در حال حاضر با 

قیمت های جدید عرضه می شود.
علیرضا شــاه میرزایی، معــاون تجارت و خدمات 
وزارت صمت در نامه ای بــه مدیران کل صنعت، 
معدن و تجارت ۳۱ اســتان و جنوب کرمان اعلام 
کرد که در راســتای تقویت جریان تامین و توزیع 
کالاهای اساسی شامل روغن نباتی، گوشت مرغ، 
تخم مــرغ و لبنیــات، مطابق تصمیمات ســتاد 
تنظیم بازار کشــور از تاریخ اجــرای قیمت های 
مصوب جدید، باید این کالاها، اعم از تولید قبل از 
تاریخ ۲۲ اردیبهشــت ۱۴۰۱ و بعد از آن تاریخ با 
قیمت های جدید عرضه شود.وی همچنین تاکید 
کــرده که نظارت های لازم نیز در رعایت ســقف 
قیمت های جدید اعلامی انجام می شــود.گفتنی 
اســت چهارشــنبه شــب، مبلغ کمک معیشتیِ 
واریز شــده بابت ماه اول، از ســاعات پایانی قابل 
برداشــت و از پنجشنبه قیمت جدید روغن، مرغ، 
تخم مرغ و لبنیات اعمال شــد.بر این اســاس از 
روز پنجشــنبه، ۲۲ اردیبهشــت، قیمت هر کیلو 

مرغ گرم بــرای مصرف کننــده ۵۹ هزار و۸۰۰ 
تومان و هر کیلوتخم مرغ  ۳۹ هزار و۸۰۰ تومان، 
اســت. همچنین قیمت روغن مایع  ۸۱۰ گرمی 
سرخکردنی برای مصرف کننده به ۶۲ هزار تومان 
و روغن مایع آفتاب گردان ۸۱۰ گرمی پخت و پز 
به ۶۳ هزار تومان رسید. در لبنیات نیز قیمت هر 
کیلو شــیر خام ۳.۲ درصد چربی درب دامداری 
۱۲ هزار تومان، شــیر نایلونــی ۹۰۰  گرمی کم 
چرب برای مصرف کننده ۱۵ هزار تومان، شــیر 
پاســتوریزه بطر یک لیتری کم چــرب ۱۸ هزار 
تومان، ماســت دبه ای ۲.۵ کیلویی کم چرب ۴۹ 
هزار و۸۰۰ تومان، پنیر UF نســبتا چرب ۴۰۰ 

گرمی ۳۷ هزار تومان است.

w w w . n e w s r a h e m a r d o m . i r ۲
خبر

خطر گرانی و کاهش ارزش پول ملی!

تعیین تکلیف قیمت مرغ، تخم مرغ، روغن و لبنیات تولید قدیمکاهش قیمت خودرو با شروع واردات

رئیس اتحادیه املاک پاسخ داد

بازار مسکن به کدام سو خواهد رفت؟
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خبرخبر

آییــن رونمایــی از ســامانه ۱۳۷ پلاس، ســامانه 
مدیریت شهری و نظارت همگانی صبح شنبه - ۲۴ 
اردیبهشــت ۱۴۰۱- با حضور شهردار تهران برگزار 

شد.
علیرضــا زاکانــی شــهردار تهران پیــش از آیین 
رونمایی از بخش های مختلف ســامانه ۱۳۷ بازدید 
کرد و در جریان آخریــن وضعیت آن قرار گرفت. 
وی همچنین در ایــن بازدید به تماس چند تن از 

شهروندان از طریق سامانه ۱۳۷ پاسخ داد.
زاکانــی در این بازدید در جمــع خبرنگاران درباره 
موضوع تماس های پاســخ داده شده گفت: موضوع 
دو تماس اول ســاخت و ساز بود و نگاه این بود که 
ممکن است این ساخت و ساز ها جواز نداشته باشند 
و اذیــت و آزار ایجاد می کردنــد؛ دیگر تماس نیز 
درباره درخواست برای برداشتن جدول و گذاشتن 

نرده در یکی از معابر بود.
شــهردار تهران در ادامه در پاسخ به سوالی درباره 
وضعیت حمل و نقل عمومی و اســتفاده از ظرفیت 
هــلال احمر و اورژانس در مواقع مشــکل در تردد 
قطار ها و خرابــی واگن ها توضیح داد: ۷ خط فعال 
مترو ۱۵۰۰ واگــن دارد که نیاز اصلی این خطوط 
۲۵۰۰ واگن است ضمن اینکه از ۱۵۰۰ واگن فعال 
نیز دو ســوم آن نیاز به بازسازی دارد، بنابراین هم 
واگن کم اســت و هم فرســوده می باشد، علاوه بر 
این در گذشــته راجع به انبار ها نیز تمهید نشده و 
ظرفیت بخشی از اقلام در انبار ها صفر بود بر همین 
اساس ۸۰۰ میلیارد تومان برای جبران این کمبود 
قرارداد بستیم.وی اضافه کرد: در واقع مشکل مترو 
فرســودگی و کمبود واگن اســت کــه در این باره 
قــرارداد تامین ۶۳۰ واگن با چین و ۴۲۰ واگن نیز 
با داخل کشــور دنبال می شود، اما حل این موضوع 
با یک یا دو ماه میسر نیست بلکه رفع این مساله به 

۱۸ ماه تا ۳ یا ۴ سال طول می کشد؛ این قرارداد ها 
دنبال می شــود و برای اورهال و بازسازی در حال 
انعقاد قرارداد هســتیم؛ هلال احمر و اورژانس نیز 
در بحــث حمل و نقل کاری نمی توانند بکنند، ولی 
می توانیم از خدمات مرتبط با آن ها استفاده کنیم؛ 
در بخش اتوبوس نیز امسال ۳۲۵۰ دستگاه اتوبوس 
به ناوگان موجود اضافه می شود، در واقع پنج هزار 
دستگاه اتوبوس کمبود داریم که باید جبران شود.

به گزارش شهر، زاکانی در مراسم رونمایی از سامانه 
۱۳۷ پلاس اظهار کرد: موضوع مدیریت شهری که 
سه جزو شهر و شــهروند و شهرداری دارد، مدنظر 
قرار گرفته اســت و در این ســه جز آنچه اهمیت 
و اولویت دارد شــهروندان هستند و پیشرفت شهر 
باید منجر به زمینه آســایش و رفاه و ارتقای مادی 
و معنوی افراد در جامعه شــود لذا شهرداری برای 

این مسأله تلاش می کند.شهردار تهران افزود: برهم 
انباشتگی مشــکلات در شــهر تهران باعث ایجاد 
کلاف ســردرگمی شــده که این کلاف به دستان 
مبارک مردم که مانند دســت غیبی الهی اســت 
باز می شــود که تحولات را مدیریت کنند و حضور 
آن ها گره گشای مشــکلات باشد؛ دقت در حضور 
مردم و ایجاد زمینــه حضور آن ها در ابعاد مختلف 
بــرای ما فرصت طلایی را خلــق می کند.وی ادامه 
داد: مجموعه مدیریت شهری توجه به این دارد که 
ظرفیت خدمتگزاری خود را افزایش دهد و آبادانی 
و پیشــرفت مادی و معنوی را در تهران دنبال کند 
تا ســطح خدمتگزاری منجر به رضایتمندی مردم 
شــود.زاکانی بیان کــرد: موضوع ایــده پردازی و 
ارائه طریق و مشــارکت در ساختن یک افق و هم 
آفرینی پیرامون ایده آل هــا را باید از طریق مردم 

و نخبگان پیگیری کنیــم و فهم نیاز های جامعه و 
اولویت بندی و انتقــال آن ها را دنبال کنیم و باید 
پایه عمده این کار را مردم قرار دهیم.شهردار تهران 
عنوان کرد: در مسیر نیازمند همراهی مردم هستیم 
و باید در انجام امور، نظارت بر خودمان را به عنوان 
یک حق طبیعــی برای مردم در نظر بگیریم که به 

کارکرد های ما کمک می کند.
وی یادآور شــد: ایجاد تسهیلات و امکانات مبتنی 
بر ظرفیت هایی که فضای مجازی برای نسل امروز 
خلق کرده امکانــی ایجاد کرده که شــاهد درگاه 
جامع و شرایط مطلوب در فضای مجازی باشیم؛ در 
دل ایــن درگاه و مجموعه کاربردی موضوع ۱۸۸۸ 
و ۱۳۷ بــا قدمت ۱۶ تا ۱۷ســاله بــرای ما مغتنم 
بود تا مشــکلات و معایب را برطــرف و در تعامل 
دقیق با مردم در ســاده ترین صورت یک ارتباط دو 
طرفه فعال را برقرار کنیم و نظارت بر مفســده های 
احتمالــی در ســطوح مختلف انجــام و برای رفع 
آن هــا با کمک مــردم تــلاش کنیم.زاکانی گفت: 
امیدواریم هم فرصت ارتبــاط با مردم را دریابیم و 
هم از چابکی و چالاکــی در خدمتگزاری به مردم 
یک اعتماد عمومی را داشــته باشیم؛ آسایش مردم 
برای ما مهمترین مســأله اســت و باید روز به روز 
مجموعه مدیریت شهری را در چشم و دل آن ها به 
عنوان یک تکیه گاه بنشانیم.شــهردار تهران افزود: 
با دسترســی خود در این سامانه، می توانم شکایت 
مردمی را مشــاهده کنم و یک شعبه ای از شعبات 
آن بر روی میــز کار بنده خواهد بــود؛ امیدواریم 
ماحصل تلاش همکاران ما در سامانه امکان تعامل 
بدون واسطه با مردم را برای ما فراهم کند؛ باید در 
۶ ماهه اول ســال در حوزه های نرم افزاری و ایجاد 
ساختار های ارتباطی یک پیشرفت چشمگیر داشته 
باشیم که این موضوع یکی از چشمه های آن است.

چند سالی اســت، قیمت خودرو مستمر افزایش 
می یابد وخرید آن برای خیلی ها دســت نیافتنی 
شــده، ممنوعیت واردات و ناتوانی خودروسازان 
بلایی بر ســر بازار آورده که گرانی چند میلیونی 
در بــازار، امــری عادی اســت در این راســتا 
نمایندگان مــردم در خانه ملت، مصوبه ای برای 
واردات خودرو داشتند تا زمینه تعدیل قیمت ها 
فراهــم و تلنگری به خودروســازان داخلی برای 

ارتقا کیفیت زده شود.
خودرو

 نگاهــی هرچند گذرا به بــازار خودرو به وضوح 
حکایت از آن دارد که در روزهای ثبات نســبی 
دلار، قیمت خودرو بازهم گران شده، این شرایط 
نشان می دهد که مشکل را باید در جای دیگری 
جستجو کرد و آن کمبود عرضه به بازار است؛ در 
شرایطی که تقاضا در بازار حداقل یک میلیون و 
۵۰۰ هزار خودرو است، بازار با  تولید ۹۰۰ هزار 

تایی خودروسازان تنظیم نمی شود.
بــا این حســاب »واردات« حلقه مفقــوده بازار 
خودرو در شــرایط کنونی است چراکه با تحقق 
این مهم عرضه به بازار بیشتر می شود؛ ممنوعیت 
واردات خودرو عرصه را برای جولان خودروسازان 
خالی کرد و آشفتگی بازار بیشتر شد تا جایی که 
قیمت پراید حدود ۷ هزار دلار شد؛ نرخی که با 
آن می توان در ســایر کشورها خودروهای بسیار 

باکیفیت تری خرید.
التهــاب بــازار خــودرو و گلایه منــدی مردم، 
کمیســیون صنایع و معادن مجلــس یازدهم را 
برآن داشت که به دنبال نسخه ای شفابخش برای 
درمان این درد باشــد، پس کمیسیون تخصصی 
مجلس با برگزاری جلســات بسیار و استفاده از 
نظر کارشناسان در نهایت مقرر کردند که دولت 
بســتر واردات خــودرو به ازای صــادرات قطعه 
و خــودرو را فراهم کنــد. هرچند این مصوبه در 
صحن پارلمان نیز تصویب شــد اما این پایان کار 

نبود و شورای نگهبان از آن ایراد گرفت.
در ادامه مســیر و با توجه به التهاب بیشتر بازار 
خودرو و بی توجهی مسئولان و دست اندرکاران 
نســبت به تنظیم بازار، بهارســتانی ها باز هم بر 
ضــرورت واردات مدیریت شــده خــودرو اصرار 
کردند بنابراین تعیین تکلیف سرنوشــت مصوبه 
مجلس به مجمع تشخیص مصلحت نظام واگذار 
شد، حتی در این زمان هم نمایندگان با برگزاری 

جلسات مختلف با اعضای مجمع تلاش کردند که 
ضرورت واردات خودرو و تاثیر آن بر ســاماندهی 
بازار را تشریح کنند که در نهایت و پس از اصرار 
و مقاومت مجلس، مجمع با مصوبه مجلس مبنی 

بر واردات خودرو موافقت کرد.
جالبــی ماجرا اینجاســت که تاکیــد و پیگیری 
مجلس بــرای واردات خودرو بــه منظور تنظیم 
بازار، دولت را هم در مسیر موافقت با واردات قرار 
داد، نمایندگان در تمامی جلساتی که با دولتی ها 
داشــتند بر ضرورت پیش بینی سازوکار مناسب 
برای واردات درست و منطقی تاکید کردند و در 
نهایت هم براســاس مصوبه هفته گذشته دولت، 
واردات خودرو در ماه های آینده آزاد خواهد شد. 
نمایندگان مردم در مجلس با اشــاره به وضعیت 
نابسامان بازار خودرو در گفت وگو با  خانه ملت، 
از ضــرورت واردات خــودرو در شــرایط فعلی 

می گویند؛
اکبری تالارپشــتی رئیس کمیســیون صنایع و 
معادن درباره مصوبه مجلس برای واردات مدیریت 
شده خودرو، یادآور می شود در جلسات مجلس، 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام و... بارها تاکید 
کردم که کشــورها، واردات هــر کالایی از جمله 
خودرو را با تعرفه تنظیم می کنند و تنظیم گری 
در این حوزه با دولت است، اکنون نیز دولت باید 
تعداد خودروهای موردنیاز، نوع آن ها و قطعات و 
خودروهایی که امکان صادرات دارند را تعیین و 
بستر واردات خودروهای موردنیاز را فراهم کند.

وی  با بیان اینکه ای کاش خودروسازان با تمامی 
بلاهایی که بر ســر مردم می آورنــد، خودرویی 
تولید می کردنــد که جان انســان ها را به خطر 
نمی انداخت، می افزاید خودروســازی در کشــور 
باید رقابتی شــود؛ دولت پدر همه است و ایجاد 
رانت برای دو خودروســاز و بی اعتنایی به سایر 
خودروسازان بی معنا است البته سیاست شخص 
رئیس جمهور این نیســت و به بخش خصوصی و 

ضرورت اصلاح ساختار باور دارد.
سخنگوی هیئت رئیســه مجلس از نهایی شدن 
قانــون واردات خــودرو در مجمــع تشــخیص 
مصلحت نظام خبر داد که یکی از مصوبات مهم 
مجلس یازدهم است و می تواند تاثیر بسزایی در 
تعادل بخشــی به بازار خودرو و ارتقای کیفیت 

خودروهای داخلی داشته باشد.
موسوی می گوید امیدوارم پس از ابلاغ، آیین نامه 

های این قانون در دولت نیز با ســرعت تدوین و 
نهایی شــود تا با واردات خودرو طبق این مصوبه 
مجلــس و افزایش عرضه خودرو به بازار شــاهد 
تعادل بخشــی بازار و تاثیر آن بر ارتقای کیفیت 

خودروهای داخلی باشیم. 
سید محســن دهنوی می گوید هرچند در سال 
۹۷ با پیشنهاد دولت و تصویب سران قوا واردات 
خودرو ممنوع شــد امــا این مصوبــه در پایان 
اردیبهشت ماه منقضی می شود و در صورتی که 
ســران قوا با ممنوعیت مجدد آن موافقت نکند، 

واردات خودرو آزاد می شود.
عضو هیات رئیسه مجلس معتقد است با واردات 
۱۰۰ هزار دســتگاه خودرو در رده قیمتی پایین 
یا متوســط، اختلاف دوبرابری قیمت کارخانه و 
بازار خودرو که ماحصل ســال ها سوءاســتفاده 

خودروسازان است، از بین می رود.
نصرالله پژمانفر نیــز درباره مصوبه مجلس مبنی 
بر »واردات مدیریت شده خودرو«، به خانه ملت 
می گوید به نظر می رســد؛ فرصت داده شــده به 
خودروســازها جهت افزایــش کیفیت خودروها 
کافی است چراکه آن ها در راستای افزایش دانش 
فنی خود اقدامی انجام ندادند درصورتی که اگر 
این مهم محقق شــده بود کشــور می توانســت 
صنعت خودروســازی قوی داشــته باشــد، به 
همین دلیل مجلس بــا جدیت به دنبال واردات 
مدیریت شــده خودرو بود چراکه این کار سبب 
ایجاد رقابت و تولید محصول باکیفیت تر ازسوی 

خودروسازان داخلی می شود.
نائب رئیس کمیســیون اصل ۹۰ قانون اساسی 
مجلس شــورای اســلامی معتقد است صادرات 
خودروهای مانند پراید، تیبا و پژو به کشــورهای 
مانند عــراق، پاکســتان و افغانســتان به دلیل 
رقابت با خودروســازان جهانی نبوده است بلکه 
به دلیل هزینه هــای پایین دســتمزد، انرژی و 
تولید نســبت به هزینه های ارزی دنیا است که 
سبب شده به تناســب نرخ ارز، قیمت خودروی 
ایرانی برای مردم کشــورهای همسایه ارزان و به 
اصلاح مفت باشد! چراکه یارانه های تمامی مردم 
نیز در پایین بودن قیمت خودرو برای خارجی ها 
تاثیرگذار است.سیدجواد حسینی کیا با اشاره به 
اصرار نمایندگان بر واردات مدیریت شده خودرو، 
تصریح می کند تاکید وکلای مردم در خانه ملت 
به معنای تضعیف خودروسازان نیست چراکه در 

حال حاضر عرضه و تقاضــای خودرو با یکدیگر 
برابر نیست.

وی با بیان اینکه با واردات مدیریت شــده، بازار 
خودرو ســاماندهی خواهد شــد و تعادل ایجاد 
واردات خودرو  ممنوعیــت  می گوید  می شــود، 
موجب ۸ برابر شــدن قیمت خودروهای خارجی 
شــده بنابراین بــا آزاد شــدن واردات بار روانی 
ممنوعیت از بین رفته و ســوداگران نمی توانند 
در این بازار فعالیت کنند بنابراین حباب قیمتی 

خودرو کاهش می یابد.
علــی اکبــر کریمــی می گویــد بدیهی ترین و 
منطقی  ترین راهکار برای ساماندهی بازار خودرو 
مدیریت همزمان عرضه و تقاضا است به این معنا 
که از یک ســو باید میزان عرضه خودرو از طریق 
رشــد تیراژ تولید افزایش یابد و از ســوی دیگر 

تقاضا ساماندهی شود.
نماینده مردم اراک، کیجان و خنداب در مجلس 
شورای اســلامی می افزاید در حال حاضر تقاضا 
به دو دسته کاذب و واقعی تبدیل می شود یعنی 
بخشی از نیاز موجود مربوط به مصرف کنندگان 
واقعی است و بخشی دیگر مربوط به افرادی است 
که به دنبال اســتفاده از رانت کنونی و ســرمایه 

گذاری در بازار خودرو هستند.
عبدالجــلال ایــری معتقــد اســت متاســفانه 
خودروسازان داخلی علی رغم حمایت های بسیار 
زیادی که از آنها شده اســت با استفاده از کلید 
واژه حمایــت از تولید داخــل افزایش کیفیت را 
مورد غفلت قرار داده اند و به این موضوع بســیار 

مهم توجه چندانی نداشته اند.
نماینــده مردم کردکــوی، ترکمــن، بندرگز و 
گمیشــان در مجلس با اشــاره به اینکه مجلس 
شــورای اســلامی در ایــن دوره از فعالیت خود 
تلاش کرد تا با مصوبــه ای فضای بازار داخلی را 
برای خودروســازان رقابتی کنــد، ادامه می دهد 
در مصوبه مجلس شــورای اســلامی تلاش شده  
اســت تا در مقابل واردات خودرو ارز از کشــور 
خارج نشــود.حجت الله فیروزی عضو کمیسیون 
صنایع و معادن با اشــاره به اینکه با وجود برخی 
مقاومت ها در دولت و مخالفت برخی افراد به این 
بهانه که با واردات تولید داخل آســیب می بیند، 
اما مجلس همواره بر نظر کارشناسی خود مبنی 
بر ضرورت واردات برای مدیریت بازار تاکید کرد، 
ادامه می دهد هرچند طی دو ســال گذشته یک 
سرپرســت و دو وزیر صنعت، معــدن و تجارت 
مسئول ســاماندهی این حوزه بودند اما برنامه ها 
و اصرار آن ها اســتفاده از ظرفیت داخل و رشد 
تیراژ تولید بود حال آنکــه واقعیت های میدانی 
دلالت بر وضعیت دیگری داشت زیرا زیرساخت 
خودروسازان در شرایط کنونی امکان رشد تیراژ 

تولید را به این شرکت ها نمی داد.
وی بــا بیان اینکه مجلس همواره طی دو ســال 
گذشــته در مصوبات مختلف، بر ضرورت واردات 
خودرو برای تامین نیاز بازار و الزام خودروسازان 
به افزایش کمّیــت و کیفیت خودرو تاکید کرد، 
می افزایــد یکی از اصلی تریــن مصوبات مجلس 
یازدهــم در حــوزه خودرو اصلاح مــاده۴ طرح 
ســاماندهی صنعت خودرو بود این طرح مربوط 
به مجلس دهم بود اما شورای نگهبان از آن ایراد 
گرفــت و مجلس یازدهم، در ایــن ماده واردات 
مدیریت شــده خــودرو را به تصویب رســاند تا 
علاوه بر رفع ایراد شورای نگهبان به این مطالبه 

عمومی نیز پاسخ داده شود.
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تمرکز دولت احیای بافت های فرسوده باشد
عضو کمیسیون عمران مجلس گفت: اولویت اول دولت باید احیای و نوسازی بافت های فرسوده باشد 

چرا که به لحاظ اقتصادی از ساخت شهرک های جدید و تامین زیرساخت های آن، به صرفه تر است.
غلام رضا شریعتی اندراتی، در رابطه با لزوم توجه به بازآفرینی مناطق بافت فرسوده گفـــت: در حال 
حاضر احیا و نوســازی بافت های و نوســازی فرســوده بر ساخت شــهرک های جدید به دلیل وجود 
زیرساخت های شهری و مراکز خدماتی نظیر بیمارستان و مراکز خدمت درمانی، نیروی انتظامی، حمل 

و نقل، آب و برق و گاز ، هم به صرفه تر بوده و هم ضرورتی تر است.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی، با بیان اینکه اولویت اول دولت باید احیای و نوسازی 
بافت های فرســوده باشد، اظهار کرد: اگر به مالکان بافت های فرسوده تسهیلات با بازپرداخت مناسب 
ارائه کنند بســیار ارزشــمند تر و موثرتر از هزینه هایی خواهد بود که برای ساخت معابر و زیرساخت 
شهرهای جدید هزینه می شــود.وی افزود:در حال حاضر در حوزه انتخابیه بنده مسکن مهری ساخته 
شــده که حدود ۵ کیلومتر با شهر فاصله دارد اما هنوز درمانگاه، مدرسه  نداشته و از حداقل ملزومات 
شــهری و زیرساختی محروم بوده و برای ایجاد  این مراکز نیازمند میلیاردها تومان است. در حالی که 
اگر این مبالغ را در بافت های فرســوده به صورت تسهیلات پرداخت کنیم بسیاری از مشکلات رفع و 

آسیب های اجتماعی نیز کاهش پیدا می کند.

دریافت اطلاعات لحظه ای به مدیریت قاچاق دام کمک می کند
آقامیری رئیس ســازمان دامپزشکی کشور، گفت: با اســتفاده از دریافت اطلاعات لحظه ای 
جمعیت دام کشور می توانیم قاچاق، بیماری ها و مصرف دارو را در این حوزه مدیریت کنیم.

ســید محمدآقامیری رئیس ســازمان دامپزشکی کشــور، در تشریح نشســت ) شنبه ۲۴ 
اردیبهشــت ماه( کمیته دامپروری کمیسیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
مجلس شــورای اسلامی، گفت: دستور کار امروز کمیته دامپروری کمیسیون در زمینه پلاک 

کوبی و شناسایی هویت دام بود.
آقامیری ادامه داد: ســازمان دامپزشکی کشــور به عنوان یکی از سازمان های حاکمیتی در 
حال انجام اقدامات بســیار مهمی را در حوزه شناســایی و هویت دام است که به نفع کشور 
و دامداران می باشــد.وی با تاکید بر اینکه بر اســاس اقدامات ســازمان دامپزشکی در زمینه 
شناســایی و هویت دام ها می توانیم در لحظه، آمار دام های کشور را در اختیار داشته باشیم، 
عنوان کرد: با اســتفاده از دریافت اطلاعات لحظه ای، جمعیت دام کشــور می توانیم قاچاق، 

بیماری ها و مصرف دارو را در این حوزه مدیریت کنیم.

انتقاد از عدم تعیین تکلیف خودروهای سنگین وارداتی و تداوم گرانی ها
نماینده مردم بجنورد در مجلس با اشاره به طرح سئوال از وزیر صمت، گفت: عملکرد وزارت صمت در 

کنترل قیمت و پشتیبانی از صنایع و بهره برداران معدن ضعیف است.
محمد وحیدی  با اشــاره به ســئوال خود از وزیر صمت، گفت: ضعف عملکرد وزارت صمت در کنترل 
قیمت ها و عدم توانایی و پشــتیبانی از صاحبان صنایــع و بهره برداران معادن و همچنین عدم اجرای 
برنامه های اولویت دار وزیر محترم در کوتاه مدت که جزء تعهد وی در روز رای اعتماد بوده اســت که 

عملکرد چند ماهه این وزارت خانه نشان از عدم توانمندی تیم اجرایی آن است.
 نایب رئیس فراکســیون راهبردی مجلس شــورای اسلامی سوال خود از وزیر صمت را یک سوال ملی 
دانست و افزود: این سئوال در تاریخ ۱۸ آذرماه ۱۴۰۰  آذرماه به هیات رئیسه مجلس تقدیم شده است 
و جلسات متعددی هم با حضور وزیر و معاونین وی در کمیسیون و وزارتخانه برگزار شده که خروجی 

جلسات به نفع عامه مردم نبوده است.
وحیــدی ادامه داد: تا زمانی که مردم از عملکرد وزیر صمت و تیم مدیریتی وی در ثبات بازار و اصلاح 
سیاست های این وزارت خانه در عمل اقناع نشوند در طرح سوال از وزیر در صحن علنی روز سه شنبه 

مصمم خواهم بود.

انتقاد از تاخیر در پرداخت کرایه رانندگان حمل نهاده های دامی
رئیس کمیته دامپروری کمیسیون کشــاورزی مجلس، گفت: بخش خصوصی انتقادهای جدی در زمینه 

استفاده از میکروچیپ ها با توجه به بار مالی آن دارند زیرا دولت هزینه های ریالی را عهده دار نمی شود.
احد آزادی خواه سخنگوی کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، در تشــریح نشســت ) شنبه ۲۴ اردیبهشت ماه( کمیسیته 
دامپروری کمیسیون متبوع خود، گفت: نشست با حضور رئیس سازمان دامپزشکی، رئیس مرکز اصلاح نژاد 
دام ، مســئولین معاونت امور دام وزارت جهاد کشــاورزی، نظام صنفی دامپروری و اتاق تعاون در خصوص 
پلاک کوبی دام ها و تامین نهاده های دامی تشکیل شد.رئیس کمیته دامپروری کمیسیون کشاورزی، آب، 
منابع طبیعی و محیط زیســت مجلس ضمن اشاره به ارائه توضیحات و گزارش رئیس سازمان دامپزشکی 
در خصوص پلاک کوبی دام ها، ادامه داد: در وزارت جهاد کشاورزی مصوب شده است که از میکروچیپ به 
عنوان یکی از روش های مدرن موجود به جای پلاک کوبی دام ها اســتفاده شود که در حال تهیه مقدمات 
آن هستند.نماینده مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه بخش خصوصی انتقادهای جدی در 
زمینه استفاده از میکروچیپ ها با توجه به بار مالی آن دارند زیرا دولت هزینه های ریالی را عهده دار نمی شود، 
تصریح کرد: مقرر شــد برنامه های مختلفی از معاونت امور دام، اتاق تعاون و ســازمان دامپزشکی در زمینه 

پلاک کوبی دام ها به کمیسیون کشاورزی ارائه شود تا پس از بررسی آنها تصمیم گیری واعلام نظر کنیم.

 بررسی مواد ارجاعی طرح اصلاح قانون
 مجازات اخلال گران در نظام اقتصادی کشور از صحن علنی

ســخنگوی کمیسیون قضایی مجلس از بررســی مواد ارجاعی طرح اصلاح قانون مجازات 
اخلال گران در نظام اقتصادی کشــور از صحن علنی در نشست این کمیسیون خبر داد.

ســید کاظم دلخوش در گفت  و گو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت در تشــریح نشســت  
امروز ) ســه شــنبه، ۲۰ اردیبهشت ماه ( کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس از بررسی 
مــواد ارجاعی طرح اصلاح قانون مجازات اخلال گران در نظام اقتصادی کشــور از صحن 
علنی خبر داد و گفت: مواد یک و دو طرح مذکور مجددا بررســی و برخی پیشــنهادات 
نمایندگان مطرح شد و به غیر از یک پیشنهاد که اصلاح جزئی در مورد جایگزینی ایران 
چک با  چک پول بود مابقی پیشــنهادات رد و مقرر شــد مابقی پیشــنهادات در نشست 

بررسی شود. آتی کمیسیون 
وی ادامه داد: در این نشست کارشناسانی از مرکز پژوهش های مجلس، وزارت اطلاعات، 

بانک مرکزی، قوه قضائیه و نیروی انتظامی حضور داشــتند.

کاخ سفید بدنبال فرسایشی کردن مذاکرات برجامی است
نماینده مردم خمین در مجلس اعتقاد دارد تحولات و تغییر موازنه قدرت در عرصه جهانی موجب عقب 

نشینی آمریکا از اعمال سیاست فشار حداکثری علیه ایران می شود.
علیرضا نظری، ضمن انتقاد از اجرای سیاســت فشار حداکثری علیه کشورمان از سوی ایالات متحده، 
گفت: امروزه عرصه بین الملل در حال تغییرات اساســی است و این موضوعی است که برای آمریکایی 
ها خوشایند نیســت.نماینده مردم خمین در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه تحولات جهانی 
موجب تضعیف سیاســت خارجی ایالات متحده شده است، اظهار کرد: در واقع آمریکایی ها نتوانسته 

اند جایگاه خود را حفظ کنند و این موضوعی است که برایشان گران تمام شد.
وی با بیان اینکه طی چند وقت گذشته علی رغم تاکید واشنگتن برای مذاکره هسته ای با ایران، شاهد 
اعمال تحریم های مختلف علیه کشورمان بوده ایم، ادامه داد: در این زمینه مشاهده شد که آمریکایی 
ها با تحت فشــار قرار دادن اروپایی ها، فرصت گفتگوهای برجامی را از بین بردند و زمینه فرسایشــی 
شــدن این مهم را رقم زدند.این نماینده مردم در مجلس یازدهم ضمن اشــاره به اینکه کاخ سفید در 
تلاش اســت با فشــار و زور در روند مذاکرات موجبات شرطی شدن گفتگوها به مسائل دیگر را فراهم 
کند، افزود: در واقع آمریکایی ها می خواهند علاوه بر پابرجا ماندن برخی تحریم های برجامی، زمینه 

گفتگو در مورد موضوعات دیگر را ایجاد کنند.

زاکانی: نظارت بر شهرداری حق طبیعی شهروندان است

پیش بینی سقوط قیمت های کاذب با مصوبه خودرویی مجلس

پیگیری هم آفرینی پیرامون ایده آل ها از طریق نخبگان و مردم

نسخه بهارستان برای نجات از مصائب بازار خودرو
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خبر

اوجی در حاشیه نمایشگاه نفت تأکید کرد

حمایت جدی وزارت نفت از سرمایه گذاران صنایع تکمیلی

وزیر نفت با تأکید بر توسعه صنایع تکمیلی در کشور گفت: امسال به طور جدی به سرمایه گذاران برای 
ورود به زنجیره صنایع تکمیلی کمک خواهیم کرد.

 جواد اوجی ظهر )شــنبه، ۲۴ اردیبهشت ماه( در دومین روز نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و 
پتروشیمی به همراه معاونان خود در امور پتروشیمی، پژوهش و فناوری و نظارت بر منابع هیدروکربوری 

از سالن های ۳۸B ،۶ و میلاد بازدید کرد.
وی به راه اندازی واحدهای بالادســتی صنعت پتروشــیمی در کشور به اندازه مطلوب ادامه داد: یکی از 
مشــکلات امروز کشور بحث زنجیره صنایع تکمیلی اســت، با توجه به اینکه از مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع پتروشیمی نیز قول گرفته ایم امسال به طور جدی به سرمایه گذاران برای ورود به زنجیره صنایع 

تکمیلی کمک خواهیم کرد.
وزیر نفت افزود: انتظار داریم تا پایان این دولت بحث خودکفایی در بخش کاتالیست عملی شود.

اوجی یکی از اهداف برگزاری نمایشــگاه نفت را اعلام نیاز شــرکت های تابع وزارت نفت برشــمرد تا 
پیمانکاران توانمند داخلی بتوانند نیازهای این صنعت را بررســی کنند و قراردادهای همکاری نیز بین 
این بخش ها امضا شــود.وی با اشاره به دستاوردهایی که از سوی شرکت های دانش بنیان در نمایشگاه 
نفت ارائه شده و با تأکید بر توانمندی و ظرفیتی که در این شرکت ها وجود دارد، گفت: اطمینان دارم 
که صنعت نفت در ســال های آینده خودکفا می شــود.وزیر نفت همچنین در بازدید از غرفه تاپیکو در 
جریان تازه ترین پروژه ها و برنامه های این هلدینگ قرار گرفت و از هلدینگ تاپیکو درخواســت کرد با 
توجه به درآمدی که به دست آورده است بیشتر روی برنامه های توسعه ای تمرکز کنند.اوجی در بازدید 
از غرفه انجمن سازندگان تجهیزات صنعت نفت با اشاره به سابقه ۳۳ ساله خود در صنعت نفت گفت: 
در ســال های اخیر وزارت نفت تا به این حد برای حمایت از تجهیزات ســازندگان ایرانی پا پیش جلو 
نگذاشــته  است.وی با بیان اینکه بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته تا پایان دولت سیزدهم صددرصد 
کاتالیســت های موردنیاز صنعت پتروشیمی در کشور داخلی سازی خواهد شد، افزود: تا پایان امسال ۶ 

مجتمع پتروشیمی جدید در کشور راه اندازی خواهد شد.

امضای تفاهم نامه همکاری هلدینگ تاپیکو و شرکت انرژی گستر سینا

تفاهم نامه همکاری میان هلدینگ تاپیکو و شرکت انرژی گستر سینا در غرفه تاپیکو در نمایشگاه بین 
المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی به امضاء رسید.

به گزارش روابط عمومی تاپیکو، تفاهم نامه همکاری میان هلدینگ تاپیکو و شرکت انرژی گستر سینا 
در غرفه تاپیکو در نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی به امضاء رسید.

 این تفاهم نامه روز شــنبه ۲۴ اردیبهشــت ماه جاری  در خصوص استفاده از ظرفیت این ۲ شرکت و 
اســتفاده از سابقه و تجارب آنها در جهت مشارکت و توســعه همکاری ها در حوزه بالادستی و پایین 
دستی صنعت نفت و گاز و پتروشیمی و صنایع تکمیلی و تکمیل زنجیره ارزش در حوزه پتروشیمی به 

امضاء دکتر اسم خانی مدیرعامل تاپیکو و دکتر زیار مدیرعامل انرژی گستر سینا امضاء  شد.
گزارش تصویری تفاهم نامه همکاری هلدینگ تاپیکو و شرکت انرژی گستر سینا اینجا ببنید

معاون وزیر نفت در امور مهندسی، پژوهش و 
فناوری گفت: پارس جنوبی بزرگترین مخزن 
دارای هلیوم جهان اســت و شرکت ملی نفت 
ایران در این باره فراخوان داده است قراردادی 
برای اجرای آن امضا شود. امیدواریم در پایان 
دولت سیزدهم، به تولید ال ان جی و هلیوم در 

پارس جنوبی دست یابیم.
 وحیدرضــا زیدی فرد در جمــع خبرنگاران با 
بیان اینکــه آثار مؤثر نمایشــگاه نفت به طور 
کامل مشخص است و شرکت های دانش بنیان 
نیازهای خود را در این زمینه بررسی می کنند 
و تاکنــون میلیاردهــا تومــان قــرارداد طی 
۲۶ دوره نمایشــگاه بسته شــده است، اظهار 
کرد: با توجه به شــعار سال مبنی بر »تولید، 
دانش بنیان و اشتغال آفرین« اهمیت نمایشگاه 
امسال دو چندان شده است و باید برای رشد 
و توســعه شــرکت های دانش بنیان اقدام های 

موثری انجام داد.
وی در پاسخ به پرسشی درباره اینکه استفاده 
از فناوری برداشــت هلیوم در پارس جنوبی در 
چه مرحله ای اســت، افزود: حدود ۱۴ یا ۱۵ 
سال می شود که بحث تولید هلیوم در وزارت 
نفت مطرح شده، اما به علت تحریم ها این بحث 
متوقف شد.معاون وزیر نفت در امور مهندسی، 
پژوهش و فناوری در پاسخ به پرسشی درباره 
اقدام های این معاونت برای استفاده از ظرفیت 
دانش بنیان هــا اظهار کرد: تســهیل ارتباط و 
همــکاری با دانش بنیان هــا، راه اندازی پارک 
فنــاوری نفت که به مرحله عملیاتی رســیده 
و مراحل اولیه اســتقرار شــرکت ها در آن، در 
حال انجام اســت، پرداخت تســهیلات ارزان 
قیمــت از محل صندوق فناوری نفت و تبصره 
۱۸ قانون بودجه که ۳۰۰ شرکت در فراخوان 
مرتبط شــرکت کردند و ایجــاد بازار عرضه و 
تقاضا برای شــرکت های دانش بنیان  از جمله 
این اقدام هاســت.زیدی فرد افزود: ســامانه ای 
فراهم شده است تا شــرکت های دانش بنیان 
بتواننــد توانمندی های خــود را ارائه کنند و 
برای کمک به ارتقای توان داخلی، هفته آینده 
شیوه نامه تســهیل ورود شرکت ها به فهرست 
بلنــد وزارت نفت )AVL( ارائه می شــود.وی 
درباره اینکه شــرکت های دانش بنیان به علت 
مشــکل قانون مناقصات و اجرا نشــدن قانون 
کپی رایت نمی توانند وارد صنعت نفت شوند، 
تصریح کــرد: وزارت نفت قانــون جداگانه ای 
برای مناقصه ها ندارد، مشکل ورود نرم افزارها 
نیــز، اختلاف قیمتــی نمونه هــای داخلی و 
نرم افزارهای خارجی اســت که به صورت قفل 

شکسته با هزینه ناچیز در بازار وجود دارد.

معاون وزیر نفت اعلام کرد

فراخوان شرکت ملی نفت ایران برای 
برداشت گاز هلیوم پارس جنوبی
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آگهــی قانون تعییــن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی بابل 

نظر به دســتور مواد 1و3 قانــون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ســاختمان های فاقد سند رســمی مصوب 1390/09/20 املاک 
متقاضیانــی که در هیأت موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در 
واحد ثبتی بابل مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان 
محرز و رأی لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل اعلام 

می گردد.
املاک متقاضیان واقع در بخش یک شرق

اراضی واقع در بابل پلاک 1789 اصلی
72 فرعی: شــعبانعلی رضوانی ولوکلائی نســبت به شش دانگ 
یــک باب خانه که عرصه آن وقف می باشــد به مســاحت 199/27 

مترمربع خریداری از محمدصادق فرخنده محرز گردید.
املاک متقاضیان واقع در بخش دو

اراضی واقع در حمزه کلا پلاک 2326 اصلی
12483 فرعی از 171 فرعی : زهره اصغری آستانه ئی نسبت 
به شــش دانگ یــک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مســاحت 

397 مترمربع خریداری از علیرضا فتاحی محرز گردید.
12507 فرعــی از 105 فرعــی : فاطمــه کریم نــژاد درازکلا و 
مهدی کریم نژاد هریک نســبت به ســه دانگ مشاع از شش دانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 105/50 مترمربع 

خریداری از رضا حسینی محرز گردید.
اراضی واقع در درزی کتی پلاک 3623 اصلی 

4868 فرعی از 22 فرعی : علی اکبریان دهکی نسبت به شش 
دانــگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن که عرصه آن وقف می 
باشد به مساحت 120/71 مترمربع خریداری از اسماعیل اکبریان 

دهکی محرز گردید.
اراضی واقع در بندرکلا پلاک 4865 اصلی 

4079 فرعی : زهرا حســن زاده داودی نســبت به شش دانگ 
اعیانــی یک بــاب خانه به انضمام 13 ســیر و 11 مثقــال و 9 نخود 
عرصــه که باقی مانــده عرصه معادل 5 دانگ و 1 ســیر و 8 مثقال 
و 6 نخــود وقف هلال احمر و 23 ســیر و 8 مثقال و 11 نخود وقف 
عام و 1 ســیر و 3 مثقال و 22 نخود ثلث باقی می باشد به مساحت 

132/30 مترمربع خریداری از ابوالفضل رضویان محرز گردید. 
اراضی واقع در حیدرکلا پلاک 4869 اصلی

3057 فرعــی: عــزت اله شــکری فیروزجاه نســبت به شــش 
دانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مســاحت 135/50 

مترمربع خریداری از یاسر آهنگری محرز گردید.
3073 فرعی: فتح اله مخبری نســبت به شش دانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی در آن به مســاحت 342 مترمربع خریداری از 

میلاد جانی پور محرز گردید.
املاک متقاضیان واقع در بخش سه 

اراضی واقع در روستای سلیمانکلا پلاک 7 اصلی
44 فرعی: علی قاســمی شانی نســبت به شش دانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی در آن به مساحت259/40 مترمربع خریداری 

از سمیه عباس زاده محرز گردید.
املاک متقاضیان واقع در بخش شش

اراضی واقع در روستای کشتله پلاک 21 اصلی
378 فرعی: علی نعمتی کشتلی نسبت به شش دانگ یک قطعه 
زمیــن با بنــای احداثی در آن که 4 ســیر و 7 مثقــال و 18 نخود و 
24/33 گندم عرصه آن ثلث می باشــد به مســاحت 175 مترمربع 

خریداری از رعنا مدنی محرز گردید.
اراضی واقع در روستای معلم کلا پلاک 14 اصلی

121 فرعــی: محمــد نورزاده معلم نســبت به شــش دانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن که دو دانگ مشاع از شش دانگ 
عرصه وقف می باشــد به مســاحت 105/15 مترمربع خریداری از 

راضیه داخال محرز گردید.
اراضی واقع در روستای ولوکلا پلاک 23 اصلی

699 فرعــی: نفیســه قربــان پور نســبت به شــش دانگ یک 
قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مســاحت 1330/45 مترمربع 

خریداری از حمزه قربان پور محرز گردید.
املاک متقاضیان واقع در بخش هفت

اراضی واقع در روستای بنگرکلا پلاک 7 اصلی
296 فرعی: ســید جواد وحدانی راد نسبت به شش دانگ یک 
بــاب خانه که 2 دانگ مشــاع از 6 دانگ عرصه آن وقف می باشــد 
به مســاحت 125/90 مترمربع خریــداری  از محمد وحدانی محرز 

گردید.
اراضی واقع در احمد چاله پی)دلاور کلا( پلاک 19 اصلی

16 فرعــی: فاطمه زکی زاده نســبت به شــش دانگ یک قطعه 
زمیــن با بنای احداثی که 1 دانگ و 13 ســیر و 5 مثقال  و 8 نخود 
عرصه آن وقف می باشــد به مساحت 119/30 مترمربع خریداری 

از امیر علی باقر نژاد محرز گردید.
املاک متقاضیان واقع در بخش هشت

اراضی واقع در گونه کلا پلاک 18 اصلی
1073 فرعی: مســعود باقری نسبت به شــش دانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی در آن به مساحت645/65 مترمربع خریداری 

از مجید قربان زاده محرز گردید.
املاک متقاضیان واقع در بخش یازده

اراضی واقع در زرگرشهر)خلیل کلا( پلاک 37 اصلی
106 فرعی: علی کفشــگر نسبت به شــش دانگ یک باب خانه 
که 1/3 ســهم از 2 سهم از 11 سهم شــش دانگ عرصه آن وقف 
می باشــد در آن به مســاحت 745/86 مترمربــع خریداری از تقی 

کفشگر محرز گردید.
اراضی واقع در موزیرج پلاک 57 اصلی

1128 فرعی: محمد امینی ناغانی نسبت به شش دانگ یک باب 
خانه در آن به مســاحت 209/45 مترمربــع خریداری از عبدالعلی 
حاجــی پور محرز گردید؛ لذا به موجب مــاده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 
آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
این روزنامه محلی /کثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در روستاها  
علاوه بر انتشــار آگهی ، رأی هیأت الصاق تا در صورتی که اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشــته باشند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا 2 ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. 
معتــرض بایــد ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتــراض مبادرت به 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نمایــد و گواهی تقدیم 
دادخواســت بــه اداره ثبت محــل تحویل دهد کــه در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی 
که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت  مبادرت 
بــه صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیــت مانع از 
مراجعــه متضرر به دادگاه نمی باشــد.بدیهی اســت برابر ماده 13 
آیین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی 
پذیرفته نشــده واحــد ثبتی با رأی هیأت پــس از تنظیم اظهارنامه 
حــاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود 
به صورت هم زمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در 
جریــان ثبت و فاقد ســابقه تحدید حدود واحــد ثبتی آگهی تحدید 
حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید . تاریخ انتشار نوبت 
اول 1401/02/10 نوبــت دوم 1401/02/25.م/الف شناســه 

1304455
ســید مهدی حســینی کریمی-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 
بابل
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افزایش اقدام به خودکشی در 
داروسازان آمریکایی

نتایج مطالعه جدید در ایالات متحده نشــان داد 
که داروســازان بیش از ســایر افراد در اجتماع 
آمریــکا در معرض خطــر اقدام به خودکشــی 

هستند.
 موضــوع »همه گیــری«، توجه همــگان را به 
وضعیــت ســلامت روان و فرســودگی شــغلیِ 
متخصصــان در حرفه های مرتبط با مراقبت های 
بهداشــتی و خدمات درمانی معطوف می کند و 
نتیجه تحقیقات نشــان می دهد که کادر درمان 
و کارکنان مراقبت های بهداشتی سال هاست که 
با این مشــکلات دســت و پنجه نرم می کنند و 
به طور معمول نرخ خودکشــی به  ویژه در میان 

پزشکان و پرستاران بالاست.
اما به نظر می رسد که در این مطالعات، سلامت 
روانِ داروســازان تاکنون کمتر مورد توجه قرار 
گرفته اســت. در اولین مطالعه میزان خودکشی 
در میان پزشــکان داروســاز در  ایالات متحده، 
متخصصــان ایــن کشــور دریافتند کــه میزان 
خودکشــی در میان داروســازان در مقایســه با 
جمعیــت عمومی بالاتر اســت. نســبت تقریبی 
خودکشی در میان داروســازان ۲۰ مورد در هر 
۱۰۰ هزار نفر اســت در حالی کــه این آمار در 

جمعیت عمومی ۱۲ مورد است.
این ارقام بر اســاس داده های مربوط به ســال 
های ۲۰۰۳ تا ۲۰۱۸ در ایالات متحده بدســت 
آمــده و متخصصان آمریکایی انتظــار دارند که 
در ســال  های بعد به دلیل استرس  های فزاینده 
ناشــی از همه گیری کووید-۱۹ این اعداد حتی 
بیشــتر شــود و در حال حاضر در حال ارزیابی 
داده هــای جدیدتر هســتند.به گفته متخصصان 
آمریکایی، اگر نکتــه ای از همه گیری یاد گرفته 
باشــیم، این اســت که یک نقطه فروپاشی برای 
متخصصان حوزه ســلامت وجــود دارد. در این 
مطالعه رایج ترین روش خودکشــی در میان این 
جمعیت شناســایی شد که نشان می دهد ۴۹.۸ 
درصد موارد با ســلاح گــرم، ۲۹.۴ درصد موارد 
مسمومیت و ۱۳ درصد موارد خفگی بوده است.
همچنین استفاده از ســلاح گرم بین داروسازان 
و جمعیت عمومی مشــابه بود اما مسمومیت از 
طریق بنزودیازپین ها، داروهای ضد افسردگی و 
مواد افیونی در بین داروسازان بیشتر بوده است.

رو تیتر صفحه داخلی 

معاون درمان و خدمات تخصصی پژوهشگاه رویان: با نگاهی واقع بینانه  از زوج های نابارور حمایت شود

انتقاد از نحوه اجرای پکیج حمایتی بیمه سلامت از درمان زوج های نابارور

بیمه ها قول و قرار خود را نهایی کنند

مدیــر مرکز درمان ناباروری ابن ســینا با انتقاد از نحوه اجــرای پکیج حمایتی بیمه 
ســلامت از درمان زوج های نابــارور، بازنگری در چگونگی اعمــال این حمایت ها را 
خواســتار شــد و گفت: ما به عنوان جهاد دانشــگاهی برای همــکاری با بیمه اعلام 
آمادگی کردیم و می دانیم این سیاســت در کشــور فراگیر نخواهد شــد مگر این که 
سازمان های بیمه این موضوع را بازنگری کنند و به هر زوج نابارور یک پکیج حمایتی 

تعیین شده را بدون بروکراسی ارایه دهند.
   دکتــر علی صادقی تبار در نشســت خبری کمپین حمایــت از زوجین نابارور که به 
مناســبت روز جمعیت برگزار شــد، گفت: در مرکز خود شــاهد بودیم افرادی طی 
ســال های گذشته از روش های اشتباه درمانی اســتفاده کرده بودند و زمان زیادی از 
عمر خود را برای مســیرهای اشتباه گذاشته بودند و زمانی مراجعه می کردند که دیر 

هنگام بود ولی امروزه این خطاها کاهش یافته است.
وی افزود: ما در کشــور خود با دو هدف اصلی، زوجین نابارور را درمان می کنیم. اول 
اینکــه خانواده های ایرانی شایســتگی دارند که با آرامــش و امید در کانون های گرم 
خانــواده زندگی کنند و جوانان حق دارند که این مشــکلی که گریبانگیر ۲۵ درصد 
زوجین اســت را رفع کنیم. در بعد دوم موضوع جمعیت بســیار مهم است. جمعیت 
در برخی کشــورها با پذیرش مهاجران جدید ترمیم می شود و در برخی کشورها مثل 
مــا با توجه به تولید جمعیت و ایجاد امکانات می تواند ترمیم شــود. در کشــور ما با 
جمعیت ۸۴ میلیون نفری که دغدغه آینده را داریم، می بایســت به موضوع جمعیت 

به درستی توجه کنیم.
او تاکید کرد: سالیان زیادی است که وزارت بهداشت مجری توزیع بودجه ای است که 
مجلس شورای اسلامی تصویب کرده اســت تا در حوزه درمان زوجین نابارور هزینه 
شــود و بعد از چند سال این اقدامی که اثربخشــی اش نامناسب تلقی شده است، به 
بیمه ها واگذار شــد؛ اما دو ســال اســت که هنوز از این بودجه ها به خوبی بهره وری 
نمی شود. سیاســت گذاری در این زمینه به عهده مرکز پژوهش های مجلس است که 
بودجه را تصویب می کند و از نهادهای دســت اندرکار دعوت می کند تا بیاناتی داشته 
باشــند که در این راستا از جهاد دانشــگاهی نیز به عنوان یکی از مولفه های مهم که 
خدمــات درمان ناباروری ارائه می دهند به طور ثابت دعوت می کند تا در کنار ســایر 
ارکان پیرامــون بودجه حمایــت از زوجین نابارور تصمیم گیری کنند. الان دوســال 
اســت که سازمان بیمه سلامت در این زمینه وظیفه توزیع بودجه را دارد و نکته این 
اســت که سازمان های بیمه پایه سهم تعرفه دولتی را تا ۷۰ درصد تحت پوشش قرار 
می دهند؛ یعنی قرار اســت اگر بیماری به سازمانی مراجعه کرد که طرف قرارداد این 
ســازمان بیمه است،   بســته به حجم خدماتی که می گیرد ۷۰درصد تعرفه دولتی را 
این ســازمان تامین کند. پس اگر قرار است این بودجه به این شیوه هزینه شود نیاز 
به اسناد داریم اما بودجه ای که در سال ۱۴۰۰ به این حوزه اختصاص داده شده است 

معادل ۷میلیون تومان به ازای هر ســیکل درمان ناباروری بوده است.
وی افــزود: این یعنی دیگر مهم نیســت کــه بیمار چقدر دارو مصــرف کرده یا چه 
خدمتــی گرفته اســت. این بیمار قرار اســت پکیج ۷ میلیون تومانــی دریافت کند؛ 
بروکراســی که اکنون خود ســازمان های بیمه به آن گرفتار شده و ما را هم با چالش 
مواجه کرده اند. ما مجبوریم اســناد تهیه کنیم و چون این کار یک کار گروهی است 
بسیار زمان بر است؛ زیرا می بایست بیش از ۸ تا ۱۱ متخصص که در روند درمانی این 
افراد قرار داشــتند، مســتنداتی تولید کنند که گاهی زمان بر هم می شود. این پکیج، 

زمانی معنا می گیرد که قرار باشــد ۷۰ درصد پولــش را پرداخت کنید اما وقتی قرار 
اســت ۷ میلیون پکیج دهید، دیگر لازم نیســت اسناد وجود داشــته باشد. پیشنهاد 
خام طرحی که امروز در بیمه ســلامت ایران اجرا می شود را ما به مرکز پژوهش های 
مجلس داده ایم تا فارغ  از این که یک زوج چه خدمتی می گیرد یک بســته حمایتی 
به او بدهید که با ۷میلیون بســته حمایتی خدمت دریافت کند؛ درحالیکه اکنون این 
سرویس دارد به شکلی اجرا می شود که نیازمند ارائه سند است و تا سند ارائه ندهد، 
پولی نمی گیرد و این اتفاق در شــرایطی رخ می دهد که برخی زوجین ممکن است تا 
۲۰ میلیون تومان هزینه کرده باشــند، آیا بیمه ۱۴ میلیون تومان پرداخت می کند؟

صادقی تبار بیان کرد: به عبارتی پیش بینی من این اســت که اگر این فرایند امروز به 
درستی اجرا نشــود، بازهم مجددا نمایندگان مجلس به این نتیجه خواهند رسید که 
بیمه ســلامت هم نتوانسته است از این بودجه به درســتی استفاده کند. ما پیشنهاد 
کردیم که جهاد دانشگاهی آمادگی دارد با ایجاد صندوقی این بودجه را امانی در آن 
صندوق قرار دهد و به کلیه مراکز درمان ناباروی عمومی، خصوصی و غیردولتی بدهد 
و هر بیماری که مراجعه کرد در یک ســامانه با کد ملی و مدارک هویتی شناســایی 
شــود تا این بودجه را برای درمان دریافت کند. هزینه درمان ناباروری در کشــور به 
هزینه ارز وابســته است و ما مجبور هستیم نقدا پرداخت کنیم و هیچ شرکتی حاضر 

نیســت با ارز آزاد تجهیزات وارد کند و سه ماه بعد پول آن را بگیرد.
وی افــزود: ما به عنوان جهاد دانشــگاهی پیش رو بودیم و گفتیــم حاضریم با بیمه 
همکاری کنیم، اما می دانیم این سیاســت در کشــور فراگیر نخواهد شد مگر این که 
سازمان های بیمه این موضوع را بازنگری کنند و به هر زوج نابارور یک پکیج حمایتی 

تعیین شده را بدون بروکراسی بدهند.
او ادامــه داد: آماری که نماینده ریاســت جمهوری در جلســه مرکز پژوهش ها ارائه 
می داد حاکی از آن بود که از ۱۰۰ درصد بودجه ای که مجلس در سال ۹۸ اختصاص 
داده اســت،   فقط ۱۵ درصد به دســت زوجین رســیده و ۸۵ درصد صرف منابع و 

مصارف دیگر شده است.
صادقی تبار تاکید کرد: درمان ناباروری شــامل جزءهای متفاوتی است که هزینه هایی 
متناســب با فرد دارد. بودجه ای که برای درمان ناباروری درنظر گرفته شده است بنا 

بر این اســت که به دســت زوجین برســد. مجلس با تعیین بودجه ای که کرده است 
به ازای هر ســیکل درمان حدود ۷ میلیون) ۶ میلیون و ۹۰۰( در ســال ۱۴۰۰ و در 
بخش دولتی یک میلیون و ۹۰۰ هزار تومان حمایت تعیین کرده اســت ولی بیمه ها 
شناسنامه خدمت می خواهند که اسامی این خدمات با توجه به اینکه تازه این وظیفه 
به آنها محول شــده است با عجله تدوین شده اســت. یعنی کلیه خدماتی که ممکن 
اســت برای یک زوج نابارور لازم باشــد را در یک جدول آورده اند؛ در حالیکه برخی 
خدمات برای زوجین لازم نیست. باید این فرایند تسهیل شود. فقط هزینه اتاق عمل 
این بیماران در ارزان ترین مراکز مانند جهاد دانشــگاهی در سال گذشته ۷ میلیون و 
۷۰۰ هزار تومان بوده اســت که در برخی مراکــز خصوصی این هزینه تا ۱۴ میلیون 

تومان متفاوت است.
وی افزود: الان در ســازمان های طرف قرارداد بیمه هنوز شرایط به این گونه است که 
بیمار می آید خدمات دریافت می کند و هزینه می پردازد و ســپس از ما سند می گیرد 
تا برود آن مبلغ را از بیمه بگیرد. امیدواریم با تســهیل این فرایند دیگر آن ۷ میلیون 
را بیمار از جیب ندهد بلکه مســتقیما بــه مراکز درمان ناباروری بدهند تا بیمار فقط 

مابه التفاوت را پرداخت کند.
او با اشاره به اینکه از ۱۰۰ درصد بودجه ای که مجلس در سال ۹۸ به درمان ناباروری 
اختصاص داده اســت،   فقط ۱۵ درصد به دســت زوجین رسیده و ۸۵ درصد صرف 
منابع و مصارف و هزینه های عمرانی شــده اســت، گفت: آن زمان مبلغ بودجه ۲۰۰ 
میلیارد تومان بود که در اختیار وزارت بهداشــت بود. بودجه بهداشت و درمان کشور 
در ســال ۱۴۰۱ بالغ بر ۷۰ هزار میلیارد تومان بود. بودجه درمان ناباروری در ســال 
۱۴۰۰، ۷۰۰ میلیارد تومان بود که در اختیار سازمان بیمه سلامت قرار گرفت و چون 

با تأخیر این بودجه را گرفته اســت، به خوبی استفاده نشده است.
وی افزود: هزینه درمان در کشــور ما ارزان است. در مقام مقایسه همین خدماتی که 
ما با این تجهیزات در مرکز ابن ســینا ارائه می دهیم در کشورهای دیگر بسیار بالاتر 
اســت؛ مثلا در اروپا این خدمت حدود ۱۰ هزار یورو هزینه دارد یا در انگلستان ۱۰ 
هزار پوند قیمت این خدمت اســت، اما در ایران این ارقام در مقایسه با سایر کشورها 

اندک است.

معاون درمــان و خدمات تخصصی پژوهشــگاه 
رویان با بیان اینکه اگر سیاســت بر این باشــد 
کــه هزینه برای زوجین نابارور موثر باشــد، باید 
حمایــت معقولی صــورت گیرد، گفــت: باید به 
گونه ای سیاست گذاری شــود که اصل برد_برد 
برقرار شــود؛ یعنی هم مراکز و هم بیماران و در 
نهایت حاکمیت منفعت برند. صرف بخشــنامه و 

دستوری کاری از پیش نمی رود.
به گزارش ایســنا، دکتر احمد وثــوق _ معاون 
درمان و خدمات تخصصی پژوهشــگاه رویان در 
نشســت خبری کمپین حمایت از زوجین نابارور 
که به مناســبت روز جمعیت برگزار شــد، گفت: 
حمایــت از زوجیــن نابارور به عنوان سیاســت 
افزایــش جمعیت در جهان مطرح نیســت، بلکه 
جهان با این موضوع بــه عنوان معضل اجتماعی 
برخــورد و تلاش می کند این معضل رفع شــود. 
کشــورهای اروپایی که گاهی اوقات ۱۰۰ درصد 
درمان را در ۶ ســیکل به شــکل رایــگان ارائه 
می دهند، اصلا مشــکل جمعیتی ندارند و حتی 
از نظر جمعیتی برنامه کنترل جمعیتی هم دارند. 
در زمینه حمایــت از زوجین نابارور آنها اقدامات 
خوبی انجــام دادند. در کشــوری مثل دانمارک 
۱۰۰ درصــد هزینه درمــان زوجین نابــارور را 
دولت می دهد آنهم نه برای یک ســیکل درمان 
بلکه برای ۳ تا ۶ ســیکل و حتی برخی کشورها 
محدودیت ســنی هم ندارند، سیاست آنها برای 
افزایش جمعیت نبوده اســت بلکه سیاست آنها 

حمایت از زوجین نابارور بوده است .
وی افزود: در کشــور ما بنا بر این است که دست 
به دســت هم دهیم تا موضوع جوانی جمعیت را 
مدیریت کنیم. اولویت هایی که باید برای حمایت 
از زوجبن نابارور قائل باشیم، نسبت به کشورهای 
اروپایی باید جایگاه بهتری داشــته باشد.  انتظار 
داریم سیاســت گذاران با نــگاه واقع بینانه ای از 
زوجین حمایت کنند. یکی از معضلات این است 
که در برنامه هــای کلان اعتبارات لازم برای این 
حمایت هــا منظور نکردیــم. در بودجه ۱۴۰۰ و 
۱۴۰۱ اعتباراتی مجلس برای حمایت از زوجین 
نابارور توســط بیمه های پایه منظور کرده است 
و کشــورهای مختلف برای اینکــه از این معضل 
بیرون آیند، سیاســت های متفاوتی دارند. برخی 
کشــورها فقط از منبع مالیات مــردم و برخی با 
صندوق تامین اجتماعی از زوجین نابارور حمایت 
می کنند. باید در برنامه ریزی کلان حمایت از این 

زوجین جزو برنامه های اصلی باشد.
او با اشاره به اینکه ۱۱۰ مرکز درمان ناباروری در 
کشــور وجود دارد، تصریح کرد: ۵۵ مرکز متعلق 
به دولت اســت؛ ولی  دو سوم درمان ناباروری در 
مراکز غیر دولتی انجام  می شود؛ یعنی ۶۵ درصد 

درمان ناباروری در مراکز غیر دولتی است که اگر 
قرار باشــد حمایتی انجام شــود باید در سمت و 
ســویی باشــد که ترغیب برای مراکز غیر دولتی 

باشد که این زوجین را پذیرش کنند.
وی بــا تاکید بر لزوم پرداخــت به موقع تعهدات 
بیمه هــای پایه، اظهار کرد: بین ۲۵ تا ۳۰ درصد 
از آن ۶۵ درصــدی که ذکر کــردم در ۱۱ مرکز 
جهاددانشــگاهی خدمت می گیرنــد، یعنی ما به 
عنوان یک نهاد عمومی غیردولتی ســهم خود را 
با همه ســختی ها به خوبی انجام دادیم. اگر نیت 
کمک به زوجین نابارور اســت، باید جایگاه یک 
نهاد عمومی غیردولتی مثل جهاددانشــگاهی و 
حمایت از آن مورد توجه باشــد. ما مراکز ارجاع 
هستیم و زوجینی که درمان سختی دارند، به ما 
مراجعه می کنند و موفقیت ما انصافا قابل مقایسه 

با بهترین مراکز درمان ناباروری دنیا است
وثوق گفت: مجموعه هایــی مانند رویان و یا ابن 
ســینا از هیچ حمایت دولتی برخوردار نیستند، 
ما تمام خریدهایمان آزاد اســت و نیروی انسانی 
ما تماما افرادی هســتند که تعهداتشان را انجام 
دادنــد و نیروهای آزاد هســتند و ما باید توانایی 
نگه داری این متخصصان را داشته باشیم تا حفظ 
شوند. وقتی می خواهیم وسیله بخریم امروز باید 
پول را بپردازیم تا بعدا ملزومات را تحویل بگیریم، 
پس لازم است که سازمان های بیمه گر مطالبات 
مــا را به موقع پرداخت کنند. وقتی بین ســه تا 
۶ مــاه تاخیر پرداخت داریــم، چگونه مراکزمان 
را اداره کنیم و وســیله بخریم؟ اگر سیاســت بر 
این باشــد که هزینه برای زوجیــن نابارور موثر 
باشــد باید حمایت معقولی صورت گیرد، اما اگر 
دستوری و اجباری باشد طرح با شکست برخورد 
می کند. نتیجه این تعاملات مســتقیم به زوجین 
بازمی گردد و خدایی نکــرده کیفیت درمان افت 

می کند و رهاورد کافی نخواهیم دید.
او تاکیــد کرد: باید به گونه ای سیاســت گذاری 

شــود که اصل برد_برد برقرار شــود؛ یعنی هم 
مراکز و هم بیماران و در نهایت حاکمیت منفعت 
برند. صرف بخشــنامه و دستوری کاری از پیش 
نمی بریم. کادر پزشکی کشور هیچ تمایلی ندارد 
که رابطه مالی مستقیم با ارباب رجوع داشته باشد 
ما خوشحال می شویم که ســازمان های بیمه گر 
بیاینــد و قول و قرار خود را بــا ما نهایی کنند و 
مراجعین بدون دغدغه خدمت گیرند. ثابت شده 
است آن دسته از زوجین نابارور که حمایت مالی 
دارند و خود مستقیم درگیر پرداخت ها نیستند، 

نتیجه درمانی به مراتب بهتری دارند.
معاون درمــان و خدمات تخصصی پژوهشــگاه 
رویــان در ادامه تاکید کرد: تجمیع بســته های 
حمایتی از زوجیــن نابارور به نفــع آنها خواهد 
بود. الان دستگاه های مختلفی از زوجین حمایت 
مــی  کنند اما اگر این حمایت تجمیع شــود تا با 
سیاست مشخص عملیاتی شود، بهتر خواهد بود. 
گاهی زوجینی از چندین بسته حمایتی بهره مند 
می شوند؛ درحالی که برخی زوجین این توانایی و 

امکان را به هر دلیلی ندارند.
او تاکید کرد: ایجاد مراکز متعدد درمان ناباروری 
در ساختارهایی که شاید ســرمایه گذاری پاسخ 
مناسبی از جهت بهره مندی مردم ندهد، سیاست 
خوبی نیســت. بهتر اســت از مراکــز موجود در 

راستای رفع کاستی ها حمایت شود.
وی افزود: خواســته ما این اســت که حمایت از 
زوجیــن نابارور معقول باشــد و بــا واقعیت های 
جامعه مطابق باشــد و طرف هایی که قرار است 
از این حمایت برخوردار شوند حق انتخاب داشته 
باشند و اجباری وجود نداشــته باشد. در نهایت 
لازم اســت اگر قرار است گیرندگان خدمت حق 
انتخاب داشــته باشــند پس باید در عقد قرارداد 
بین ســازمان بیمه پایه و مراکز درمان ناباروری 
اصولی حاکم باشــد که منافــع طرفین در نظر 

گرفته شود.

خبر

گزارش مدیرعامل محک از عملکرد این مؤسسه خیریه:

حضور »محک« در ۳۸ بیمارستان کشور / ۵۸ درصد از کودکان مبتلا به سرطان، در مرحله درمان

مدیرعامل محک با اشــاره به فعالیت ۳۰ ساله این بیمارســتان فوق تخصصی سرطان کودک، گفت: در این ۳۰ سال بیش از ۴۰ هزار پرونده برای کودکان 
تشــکیل شــده است که از این تعداد، ۲۲ درصد از فرزندان مان در فاز بهبودی قرار گرفته اند، ۵۸ درصد همچنان در حال درمانند و ۲۰ درصد فوت کرده اند 

و امیدواریم با پیشرفت تکنولوژی و تشخیص زودهنگام میزان فوت کاهش یابد.
 مدیرعامل محک در نشستی با گروهی از نیکوکاران که بعد از بیش از دو سال از زمان همه گیری کرونا برگزار شد، به ارائه گزارش و مروری بر عملکرد این 

مؤسسه خیریه در بیش از سه دهه فعالیت پرداخت.
آراسب احمدیان گفت: امروز، روز جدیدی است که گرد هم آمدیم اما دغدغه ها و نیازهای محک همانند روزهای پیش از کرونا تداوم دارد. محک همچنان 
در ۳۸ بیمارستان در ۱۷ استان کشور حضور دارد تا کودکان مبتلا به سرطان در سراسر ایران را پشتیبانی کند و خدمات حمایتی مورد نیاز آنان را با تأمین 

هزینه های مرتبط با درمان سرطان و نیز خدمات مددکاری و روانشناسی به ایشان ارائه کند.
وی با بیان آنکه در این ۳۰ سال بیش از ۴۰ هزار پرونده برای کودکان تشکیل شده است، ادامه داد: از این تعداد، ۲۲ درصد از فرزندان مان در فاز بهبودی 
قرار گرفته اند، ۵۸ درصد همچنان در حال درمانند و ۲۰ درصد فوت کرده اند. امیدواریم با پیشــرفت تکنولوژی و تشــخیص زودهنگام میزان فوت کاهش 

یافته و کودکان بیشتری بهبود یابند.
مدیرعامل محک با بیان آنکه بیشترین هزینه کرد محک به تأمین هزینه دارو، درمان و حمایت از کودکان اختصاص می یابد، افزود: ۳۴ درصد عواید محک 
برای حمایت از کودکان بستری در ۳۹ بیمارستان و ۳۵ درصد برای اداره بیمارستان فوق تخصصی سرطان کودک اختصاص می یابد. نباید فراموش کنیم که 
هزینه اداره ۲ سال یک بیمارستان برابر با ساخت آن است و بیمارستان محک تنها بیمارستان ایران است که  نیکوکاران علاوه بر ساخت، هزینه اداره آن را 

نیز تأمین می کنند. این بیمارستان با ۱۰۰ تخت فعال، یک پنجم ظرفیت درمان کودکان مبتلا به سرطان را به خود اختصاص داده است.
احمدیان با بیان آنکه محک علاوه بر بحث خیریه و بیمارســتان در زمینه تحقیقات نیز فعالیت می کند گفت: واحد تحقیقات محک از ۱۲ ســال پیش در 
شــاخص های مراقبت، تشــخیص و بیماری فعالیت خود را آغاز کرده است و از ۳ ســال پیش مجوزهای فعالیت این مرکز اخذ شده است. در حال حاضر ۵ 

درصد عواید محک به بحث تحقیقات اختصاص می یابد.
وی با بیان آنکه ۹ درصد عواید محک به پشــتیبانی و ۱۷ درصد به تولید عواید اختصاص می یابد، گفت: بخش عمده این ۱۷ درصد خدمات رایگانی اســت 

که محک برای معرفی خود به جامعه دریافت کرده است، اما به دلیل ضرورت حفظ شفافیت این اعداد در هزینه های محک ثبت شده است.
بنابر اعلام روابط عمومی محک، احمدیان در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اهمیت فعالیت سازمان های مردم نهاد به صورت سیستمی و ایجاد ارزش 
افزوده بر کمک های مردمی گفت: براســاس مدل NGO Benchmarking شــرکت بازررسی بین المللی SGS و مدل WHO برای کیفیت زندگی، 
باید بگوییم که اگر به محک به عنوان یک سیســتم نگاه کنیم که ورودی آن کمک های خیرین اســت، از هر ۱۰۰ تومان کمک خیرین در حدود ۱۶ تومان 
برای هزینه های بالاســری مصرف می شــود و ۸۴ تومان آن مســتقیما برای کودکان و خانواده آنها هزینه  می شود. براساس مدلی که WHO برای کیفیت 
زندگی دارد و هر سال عمر مفید هر کشور را معادل ۳ برابر GDP آن کشور محاسبه می کند، اگر تعداد کودکانی که یک سال طول عمر به دست می آورند 
و آنهایی را که بهبود پیدا می کنند، ارزش که در مقابل هر ۱۰۰ تومان در محک به واسطه مشارکت جامعه مدنی ایران به دست می آید معادل ۴ هزار تومان 

است. این ارزش در سازمان های مردم نهادی که به شکل سیستمی اداره می شود شکل می گیرد.
احمدیان در پایان گفت: محک تلاش کرده است در طول این دوره ۳۰ ساله کارایی و اثربخشی خود را حفظ کند و کار درست را به روش درست انجام دهد. 
این مؤسسه تلاش کرده است که همواره بر موضوع سرطان کودک تمرکز داشته باشد و نیازهای ایشان را تأمین کند. در این برنامه تلاش شد تا بخشی از 

هزینه خرید دستگاه رادیوتراپی تأمین شود. امیدواریم با خرید این دستگاه کیفیت درمان کودکان مبتلا به سرطان افزایش یابد.

ناباروری حدود ۲۰ درصد زوج های ایرانی / درخواست از »بیمه ها« و »وزارت بهداشت«

رییس پژوهشــگاه ابن ســینا با بیان اینکه درمان ناباروری نیازمند تکرار به دفعات است و ممکن اســت زوجین توانایی تامین آن را نداشته باشند، بر لزوم 
حمایت های بیمه ای تاکید کرد و گفت: گاهی زمان پرداخت های بیمه ای به ما یک ســال به طول می انجامد، این درحالیســت که در شرایط تغییر قیمت ها، 
مراکز باید روزانه خدمات ارایه دهند و اگر تعاملی بین شرکت های بیمه با مراکز درمان ناباروری وجود نداشته باشد، این مراکز به سمت تعطیلی می روند.

 دکتر محمدرضا صادقی-رئیس پژوهشگاه ابن سینا در نشست خبری کمپین حمایت از زوجین نابارور به مناسبت روز جمعیت، گفت: امروزه درباره بسیاری 
از کشــورهای حوزه اروپا و آســیایی بحران جمعیت را شاهد هســتیم. ما بعد از وقوع انقلاب اسلامی با توجه به بحث جمعیت و افرایش نرخ رشد، این افراد 
اکنون در ســنین باروری هســتند، اما به دلایل متعددی نرخ زاد و ولد در کشــور کاهش یافته است و تمام دغدغه برنامه ریزان رفع این موضوعی است که 
در آینده می تواند مشکل آفرین باشد.وی افزود: ما تمرکز بر حوزه درمان ناباروری داریم که می تواند به افزایش جمعیت هم کمک کند، اما همواره افزایش 
جمعیت از طریق درمان ناباروری یک روند گران قیمت است و هیچگاه توصیه نمی کنیم که این تنها راه است زیرا مولفه های موثر دیگری هم برای افزایش 
جمعیت وجود دارد که دولت و مجلس باید درمورد آن تصمیم گیری و برنامه ریزی کنند. در این زمینه رفع مشکلات اشتغال، مسکن و... تاثیرگذار است.

او تاکید کرد: بخشــی از جامعه ما یعنی حدود ۱۵ تا ۲۰ درصد زوجین به فراخور اســتان های مختلف درگیر مشــکلات ناباروری هستند و امروزه پیشرفت 
تکنولوژی در ایران همسو با دنیا شرایطی را فراهم کرده است که زوجین بتوانند به خدمات به روز دسترسی داشته باشند.وی افزود: جهاد دانشگاهی یکی 
از بخش های پیش رو در زمینه درمان ناباروری بوده است. اکنون از ۱۱۰ مرکز درمان ناباروری موجود در سطح کشور ۱۱ مرکز متعلق به جهاد دانشگاهی 
است که از نظر کمیت  ۱۰ درصد از مراکز را پوشش می دهند. ولی در گزارش وزارت بهداشت مشخص شد که ۲۵ تا ۳۰ درصد سیکل های درمان ناباروری 
در مراکز جهاد دانشگاهی است. دو مرکز شاخص تهران مرکز درمان ابن سینا و رویان است که از مراکز شلوغ کشور است؛ زیرا جامع ترین مراکز از نظر طیف 

خدمات ارائه شده هستند. بیمارانی که در بسیاری از مراکز نتیجه نمی گیرند، محل امید انتهایی آنها همین مراکز درمان ناباروری جهاددانشگاهی است.
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wصنعت و خودروصنعت و خودرو w w . n e w s r a h e m a r d o m . i r 6
به موازات افزایش ۴۲درصدی صدور سند محصولات از ابتدای سال تاکنون محقق شد:

رشد ۴۷درصدی ایران خودرو در تولید خودرو کامل و بدون کسری

گروه صنعتی ایران خودرو با تسریع در روند تامین قطعات، موفق به افزایش ۴۷درصدی 
تولید خودرو کامل و بدون کسری قطعه و افزایش ۴۲درصدی در صدور سند خودروها 

از ابتدای امســال تا ۲۲اردیبهشت نسبت به مدت مشابه سال گذشته شده است.
گروه صنعتی ایران خودرو با تسریع در روند تامین قطعات، موفق به افزایش ۴۷درصدی 
تولید خودرو کامل و بدون کسری قطعه و افزایش ۴۲درصدی در صدور سند خودروها 
از ابتدای امســال تا ۲۲اردیبهشت نسبت به مدت مشــابه سال گذشته شده است. این 
خودروساز از ابتدای امسال تا ۲۲ اردیبهشت ماه، ۷۱هزار دستگاه خودرو کامل و بدون 
کســری قطعه تولید کرده که ۴۷درصد نســبت به سال گذشته افزایش داشته و اسناد 
بیش از ۶۲هزار دســتگاه خودرو را نیز صادر کرده که نســبت به ســال گذشــته رشد 

۴۲درصدی را نشان می دهد.

دو نتیجه مهم تولید خودرو کامل و بدون کسری
در همین بازه زمانی، ۶۹هزار و ۵۰۰ دســتگاه خودرو تحویل مشــتریان داده اســت. 
درحال حاضر، تحویل روزانه خودرو به مشــتریان به ۲۵۰۰ دســتگاه رســیده است که 
بخش قابل توجهــی از آن به صورت حضوری و در ســایت های تولیدی ایران خودرو در 
سطح کشــور صورت می گیرد. در شــرایط کنونی، رویکرد تولید کامل و بدون کسری 
در ایران خودرو درحال جاری ســازی اســت، به گونه ای که از ابتدای خردادماه، خودرو 
دارای کســری قطعــه از خط تولید ایران خودرو خارج نخواهد شــد. ایــن اقدام برای 
صیانت از حقوق مشــتریان و ســهامداران گروه صنعتــی ایران خودرو صورت می گیرد. 
کاهــش هزینه و افزایش کیفیت محصولات ازجمله نتایــج تولید خودرو کامل و بدون 
کســری به شمار می آیند. درحال حاضر، خودروهای دارای کسری قطعه در تمام سایت 
های تولیدی گروه صنعتی ایران خودرو به کمترین میزان در دو ســال گذشــته رسیده 
اســت. خودروهای کف ایران خودرو نیز به ۲۵هزار دســتگاه رسیده که زودتر از موعد 
تعیین شــده توســط رئیس جمهور است. بر اســاس وضعیت تکمیل و تحویل خودرو به 
مشــتریان، درحال حاضر تعهدات معوق نیز به حدود ۶هزار دستگاه رسیده است. تولید 
بدون کســری و کامل در گروه صنعتی ایران خودرو نیز حدود ۶۰درصد از تولید روزانه 
را به خود اختصاص داده اســت که از ابتــدای خردادماه این عدد به صد درصد خواهد 

رسید.

تولید 3۶1۶ دستگاه خودرو در یک روز
در همین حال، گروه صنعتی ایران خودرو موفق شــد در چهارشنبه ۲۱ اردیبهشت ماه، 
با تولید ۳۶۱۶ دســتگاه خودرو در دو حوزه سواری و تجاری سنگین و نیمه سنگین، از 
رکورد تولید روزانه خود عبور کند. تولید این تعداد خودرو تاکنون در این گروه صنعتی 
بی ســابقه بوده است. این رکورد در محصولات ســواری با تولید ۳۵۲۶ دستگاه خودرو 
در یک روز و محصولات تجاری ســنگین و نیمه ســنگین با تولید ۹۰ دستگاه کشنده و 
اتوبوس تنها در یک شــیفت کاری شکسته شده است. رکورد تولید ثبت شده در حوزه 
خودروهای ســواری و همچنین تجاری ســنگین و نیمه سنگین، در تاریخ فعالیت گروه 
صنعتی ایران خودرو بی ســابقه اســت. گروه صنعتی ایران خودرو، با برنامه های عملیاتی 
ترسیم شــده در ماه های اخیر، مطابق با فرامین هشــت ماده ای رییس جمهوری محترم 
و راهبــرد وزارت صمت، حرکت کرده و تکالیف تعیین شــده را با تلاش شــبانه روزی 
کارکنان گروه و مجموعه سازندگان و تامین کنندگان، یک به یک به اجرا می رساند. در 
همین راســتا، افزایش تیراژ تولید و حــذف خودروهای ناقص از فرآیند تولید با جدیت 
دنبال می شــود، به گونه ای که ۶۸درصد از رکورد تولید ثبت شده محصولات سواری در 
۲۱اردیبهشــت ماه، تولید کامل و عبور مســتقیم از خط تولید به دست مشتریان بوده 
اســت. این میزان تولید خودرو کامل و آماده تحویل به مشــتری در ۶ســال اخیر در 
گروه صنعتی ایران خودرو بی ســابقه بوده است. همان طور که پیش تر اشاره شد؛ میزان 
تولیــد خودرو کامل و بدون کســری از ابتدای خردادماه به صد درصد خواهد رســید. 
براساس این گزارش، مدیران ارشد گروه صنعتی ایران خودرو در چند روز گذشته برای 
دســتیابی به حذف تولید ناقص فرآیند تولید میثاق بســتند و بــرای تحقق آن نیز از 

می برند. بهره  ظرفیت ها  تمامی 

دو محصول جدید به خط تولید می آیند
در کنــار افزایش تولیــد و ارتقای کیفی آن، قائم مقام توســعه و تولیــد گروه صنعتی 
ایران خودرو از تولید دو محصول جدید هایما ۸اس و نســل بهبودیافته خودرو آریسان 
در نیمه نخســت امســال خبر داده اســت. کیانوش پورمجیب که بــا هدف نظارت و 
یکپارچه ســازی اهداف کمی و کیفی ســایت های تولیدی گروه صنعتی ایران خودرو، به 
همراه جمعی از معاونان و مدیران عامل ســایت های اســتانی از ایران خودرو خراسان 
بازدید می کرد، در حاشــیه این بازدید گفــت: »باتوجه به تاکیدات مقام معظم رهبری، 
در زمینــه افزایــش کیفیت خودروهای داخلی و در راســتای اهداف و سیاســت های 
تبیین شــده توســط مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در ســال جاری،  بازدیدهای 
نظارتی ادواری در تمامی ســایت های اســتانی برنامه ریزی شــده اســت.« وی افزود: 
»با افزایش و تعمیق تعامل میان ســایت مرکزی و ســایت های اســتانی، دستیابی به 
اهداف ترسیم شــده گروه صنعتی ایران خودرو با سرعت بیشتری تحقق خواهد یافت.« 
پورمجیب در پایان گفت: »در این بازدید، تصمیمات مناسبی در زمینه افزایش کیفیت 
و تیراژ تولید در ســایت خراسان اتخاذ شــد که با همدلی و کار تیمی به این برنامه ها 

پوشاند.« جامه عمل خواهیم 

کلاهبرداران از آنچه تصور می کنید، به شما نزدیک ترند!

بخش های مختلفــی در صنعت خودرو ایران دخیل 
هستند. یعنی در این صنعت، وزارت صمت، مجلس، 
پلیس، سازمان محیط زیست، استاندارد و... همگی 
دخیــل بوده اند. هر کدام از ایــن بخش ها وظایفی 
داشته اند که اگر درســت عمل می کردند، وضعیت 

صنعت خودرو امروز بسیار بهتر از گذشته بود.
محمدرضــا فاطمی امیــن، وزیر صنعــت، معدن و 
تجارت روز پنجشــنبه ضمن اذعان به این واقعیت 
که خودروهای اقتصادی تولید خودروسازان داخلی، 
کیفیت خوبی ندارند، اعلام کرد: »روند تولید این  نوع 
خودروها باید متوقف شــود و با واردات خودروهای 
اقتصــادی، اقشــار کم درآمد و متوســط جامعه از 
خودرو باکیفیت بهره مند شــوند.« این چندمین بار 
است که طی ســال جاری بحث کیفیت در صنعت 
خودرو بســیار مطرح شــده، اما همچنان مشخص 
نیســت برنامه اجرایــی و عملیاتی مــورد حمایت 
دولت بــرای تولیــد خودروهــای باکیفیت داخلی 
چیست. گرچه وضعیت فعلی صنعت خودرو حاصل 
سیاست های اشتباه چندساله دولت، مجلس و البته 
خودروســازان است، با این حال هنوز هم زمان برای 
تغییر اساسی و بهبود شــرایط خودروسازان وجود 
دارد و بهتر اســت به جای انتقاد مخرب به ســمت 
سیاســت گزاری صحیح حرکــت کنیم. درخصوص 
وضعیت صنعت خــودرو و قطعه و همچنین دلایل 
انتقاد شــدید پلیس و مجلس و... از صنعت خودرو 
و نقش مجلس، وزارتخانه ها، ســازمان ها و نهادهای 
مرتبط در رسیدن این صنعت به چنین وضعیتی با 
فرهاد بهنیا، سخنگوی انجمن صنفی قطعه سازان به 

گفت وگو پرداختیم.
چــه بخش هایی در وضعیت فعلــی صنعت خودرو 

دخیل هستند؟
بخش های مختلفــی در صنعت خودرو ایران دخیل 
هستند. یعنی در این صنعت، وزارت صمت، مجلس، 
پلیس، سازمان محیط زیست، استاندارد و... همگی 
دخیــل بوده اند. هر کدام از ایــن بخش ها وظایفی 
داشته اند که اگر درســت عمل می کردند، وضعیت 
صنعــت خودرو امروز بســیار بهتر از گذشــته بود. 
ســال ۱۳۹۰ ما رتبه ۱۲ خودروسازی در جهان را 
داشــتیم، اما امروز به رتبــه ۲۱ جهانی رفته ایم، با 
ایــن وجود همچنان در جایگاه خوبی هســتیم. در 
تحریم هــای دولت آمریکا علیه ایــران ابتدا تحریم  
نفتی اتفاق افتاد و بعد از آن تحریم خودروســازی. 
یعنی دولت آمریکا متوجه شد صنعت خودرو مهم تر 
از هر صنعت دیگری بعد از صنعت نفت اســت. این 
را آمریکایی ها متوجه شــدند، اما متاســفانه برخی 
دوســتان در مجلــس و پلیس راهــور اهمیت این 

صنعت را هنوز متوجه نشدند.
در ســال ۱۴۰۰ حوادث رانندگی بسیاری رخ داد و 

بسیاری کارشناسان، نقش خودروها و خودروسازان 
داخلــی را هم در بالا بــودن تعداد حوادث و هم در 
بالا بودن میزان خســارات جانی و مالی ناشی از آن 
مقصر می دانند. نتیجه کارشناســی این حوادث به 

کجا رسید؟
نمونــه ای از این حوادث، حادثــه رانندگی بهبهان 
بــود که ابتدا بایــد پلیس درخصــوص آن گزارش 
کارشناســی تهیه و در آن مشخص می کرد هرکدام 
از ایــن خودروها تولید چه ســالی بوده اند و بعد از 
خودروســاز و قطعه ساز می خواست توضیحاتشان را 
در ایــن زمینه ارائه کنند. ایــن گزارش باید تهیه و 
به مراجع قضایی ارسال می شد، مراجع قضایی باید 
حکم صادر کنند. اما در حادثه بهبهان بدون این که 
مشخص شود خود پلیس یا سازمان راهداری و بحث 
خطای انسانی، وضعیت راه، نقاط حادثه ساز و علائم 
جاده ای چقدر در این حادثه نقش داشته اند، گزارش 
ناقصی منتشر شد. در همین تصادفات باید مشخص 
شود چقدر خودرو فرســوده داشته ایم. خودروهایی 
که باید از رده خارج می شدند و نشده اند. همچنین 
باید مشخص می شــد کدام خودروها دارای قطعات 
غیراستاندارد بوده اند. اما بلافاصله پس از این حادثه 

همه موضع گرفتند. این روش، غیرحرفه ای است.
درنهایت درباره موضــوع ایربگ ها مقصر اصلی چه 

کسی است، خودروساز یا قطعه ساز؟
همان طور که اشاره شد؛ ابتدا کارشناس پلیس باید 
بررســی کند و از قطعه ســاز یا خودروساز یا کسی 
که قطعه  را وارد کرده، درخواســت توضیح داشــته 
باشــند که آیا ایربگ را قطع کرده انــد یا اصلا کار 
نکرده است. پس از این موارد، شرکت تولیدکننده یا 
واردکننده باید دلیل باز نشدن و عمل نکردن ایربگ 
را مشــخص می کرد. در نهایت باید خسارت به افراد 
پرداخت می شد. اما هیچ کدام از این مراحل رخ نداد 
و پلیــس در یک جمع بنــدی کلان فقط اعلام کرد 
قطعه ســاز و خودروساز مقصر هستند. یعنی به جای 
اینکه مشکلات صنعت خودرو را با بحث کارشناسی 
حل کنیم، بغض چندســاله ای را که مردم از قیمت 
دارند با بحث کیفیت جمع کردیم و وضعیتی درست 

شد که مقصر آن هم مشخص نیست.
چرا صنعت خودرو با این شرایط مواجه شده است؟ 
چرا کیفیت طی این ســال ها نتوانســته پیشــرفت 
چشــمگیری داشته باشد؟ چرا مشــتری همواره از 

قیمت و کیفیت ناراحت است؟
از ابتدای دهه ۹۰ تا ســال ۹۷ که تحریم ها تشدید 
شــد، وضعیت ارزی کشور بسیار خوب بود و فرصت 
طلایی وجود داشت که ماشین آلات روز تولید قطعات 
وارد کشور شود، اما به جای آن خودرو سی بی یو که 
یک کالای کاملا مصرفی بود، وارد کشــور شد. این 
تصمیم آن زمان اتخاذ نشد و دیدیم خودروهایی که 

وارد کشور شدند، چه شرایطی ایجاد کردند و چقدر 
رانت در آن بخش تولید شــد. از آن مهم تر؛ اگر ما 
آن زمان ماشــین آلات روز را وارد کرده  بودیم، امروز 
به دنبال برخی قطعات در بازارهای جهانی نبودیم. 
بحث قطعات الکترونیک خودرو موضوع جدی شده 
اســت. اگر آن زمان مجلس بر بحث واردات ماشین 
آلات تاکید می کرد، شرایط امروز بسیار متفاوت بود. 
یکی از مشــکلات صنعت خودرو این است که ما با 
ارزی که می توانســتیم در زیرساخت و ماشین آلات 
ســرمایه گذاری کنیم، بــه واردات کالا پرداختیم. 
بحث دیگری که وجود دارد، قیمت گذاری دستوری 
است؛ طی بیش از یک دهه گذشته سرکوب قیمتی 
در حــوزه خودرو را شــاهد بوده ایم؛ این وضعیت از 
پراید ۴میلیون تومانی شــروع شــده و تا امروز که 
پراید به بیش از ۲۰۰میلیون تومان رســیده، ادامه 
دارد. به این دلیل کــه هیچ گاه عرضه و تقاضا باهم 
همخوانی نداشته اند و آن هم به دلیل زیان قطعه ساز 
و خودروســاز کشور اســت. همین روند باعث شده 
اســت؛ تیراژ تولید به شدت کاهش پیدا کند. گاهی 
قیمت خودرو در بــازار آزاد دو برابر قیمت کارخانه 
است. این ها مسائلی هستند که به نارضایتی ها دامن 
زده اســت. اما پلیس و مجلس و وزارت صمت باید 
خیلی دقیق تر با بحــث تصادفات و کیفیت برخورد 
می کردند. اگر بخشــی از این تصادفات و خسارات 
ناشــی از آن بر گردن خودروســاز است که کیفیت 
و ایمنی محصولش پایین بوده، بخشی هم بر عهده 
پلیس اســت که مانع تردد خودروهای فرسوده در 

کشور نشده است.
آیا وظیفه پلیس اســت که جلوی تردد خودروهای 

فرسوده را بگیرد؟
پلیس مدعی است هر خودرویی را که دودزا و عیبی 
داشته باشــد، می تواند متوقف کند. پلیس می گوید 
می توانــد جلــوی شــماره گذاری خودروهای صفر 
کیلومتر را بگیرد با این اســتدلال که خودرو خوبی 
نیســت. اما چگونــه اجازه می دهــد خودروهایی با 
آلایندگی بالای محیط زیستی در کشور تردد کنند؟
درحال حاضر چه تعداد خودرو فرســوده در کشــور 

تردد می کند؟
درحال حاضر بیش از ۳میلیون خودرو فرســوده در 
کشــور وجود دارد که تقریبــا دو برابر خودروهای 
کارخانجات ما ســوخت مصرف می کنند. در ســال 
۹۹ حــدود ۴۱هــزار نفــر قربانــی آلایندگی های 
محیط زیستی شده اند که بخش بزرگی از آن توسط 
خودروهای فرسوده ایجاد شده است. سالانه هزاران 
نفر دچار بیماری های ســرطان و ریوی می شــوند. 
ســهم پلیس این بــود اگر می خواهــد درخصوص 
کیفیت، کاهش مشــکلات محیط زیستی و کاهش 
ضرر و زیان کشــور در زمینه مصرف سوخت نقشی 

داشــته باشــد، جلوی تردد خودروهای فرسوده را 
بگیرد. پلیس راحت تر از جلوگیری از شماره گذاری 
خودروهــای جدید، می تواند جلوی شــماره گذاری 
خودروهای فرســوده را بگیرد. مجموع خودروهای 
فرسوده در ســال ۲۳۰هزار میلیارد تومان زیان به 

کشور و منافع مردم وارد می کند.
درحال حاضر ممنوعیت واردات برداشته شده و قرار 
اســت خودروهای جدیدی به کشور وارد شود. این 

روند را چگونه می بینید؟
هیچ گاه مخالف واردات نبوده ایم. اما شاید بهتر باشد 
تمرکزمان را بر واردات ماشــین آلات تولید قطعات 
های تک بگذاریم. همین ایربگ که مدت هاست بحث 
روز پلیس و مجلس شــده، ســاخت داخل نیست و 
تنها بخش کوچکی از آن داخلی سازی می شود زیرا 
بــه دلیل تکنولوژی بالایی کــه دارد عمدتا وارداتی 
است. ای بی اس هم به همین شکل و عمدتا وارداتی 

است و بخش کوچکی در داخل تولید می شود.
ای ام اس نیــز وارداتی اســت. مجلس در گذشــته 
یعنی ســال های ۹۴ تا ۹۶ به جای اصرار بر واردات 
خودرو اگر بر واردات ماشــین آلات ساخت قطعات 
تمرکز و اصرار می کرد، مطمئن باشــید الان شاهد 
افزایش تیراژ در صنعت خودرو بودیم. رشد تیراژی 
که کاهش قیمت را هم به دنبال می داشــت. یعنی 
درحال حاضر نیاز بازار داخلی را تامین می کردیم اما 
با قیمتــی به مراتب کمتر. هر زمان نیاز بازار تامین 
شــود، قیمت هم افــت می کند. بــازار زمانی دچار 

مشکل می شود که عرضه کاهش پیدا کرده است.
به طور کلی وضعیت خودروساز و قطعه ساز در سال 
جاری مناسب اســت یا وخیم؟ سیاست گزاری های 

جدید را در این وضعیت چگونه می بینید؟
اگــر سیاســت گزاری صحیحی از ســوی مجلس و 
دولت انجام می شد، درحال حاضر شاهد این وضعیت 
تولیــد و عرضه خــودرو نبودیــم. هم اکنون میزان 
عرضه به دلیل تحریم ها و مشــکلات کمبود قطعات 
الکترونیک با کاهش مواجه شده است. دولت هم با 
فشار یک ســویه و بدون این که اعلام کند چه کاری 
برای افزایش تولید انجام می دهد و شــبکه بانکی تا 
چه اندازه در افزایش تولید ســرمایه گذاری می کند، 
خواهان افزایش تولید شــده اســت. قرار بود پایان 
ســال گذشــته ۱۰هزار میلیارد تومان تزریق شود 
که شــورای پول واعتبار این موضوع را منتفی اعلام 
کرد. دولت با کســری شدید نقدینگی مواجه است. 
بســیاری  از قطعه سازان با کاهش تولید چشمگیری 
تمام  مواجــه شــده اند. درحال حاضر خودروســاز 
تمرکز خود را بــر خالی کردن پارکینگ ها و تکمیل 
خودروهای ناقص گذاشــته اند که موفق هم بودند. 
در این شــرایط، صرفا به قطعه سازانی پول پرداخت 

می شود که در تامین کسری ها نقش دارند.

کاهش قیمت خودرو تصادفی به عوامل مختلفی بستگی دارد که مهم ترین 
آن  خســارتی اســت که به بدنه خودرو وارد می شود، درواقع قیمت نهایی 
خودرو تصادفی باتوجــه  به تعمیرات بخش های فنی، بازســازی مجدد و 

رنگ کاری که تعمیرکار انجام می دهد، محاسبه می شود.
گرانــی بیش از اندازه خودروهای داخلــی و ممنوعیت واردات خودروهای 
خارجی هرچند ســبب کســادی بازار خودروهای صفرکیلومتر شــده اند 
اما منجر به رونق خریدوفروش خودروهای تصادفی شــده اســت. باتوجه 
به مــدل خودرو، تصادف می تواند کلــی از ارزش آن  را کاهش دهد و این 
موضوع درکنار نرخ بالای تصادفات در کشــور، سبب می شود شاهد رونق 
کســب وکاری به نام خرید وفروش خودروهای تصادفی باشیم. برخی افراد 
خودروهای تصادفی را خریداری و بعد از تعمیر و به اصطلاح ســرپا کردن، 
آن ها را به بازار عرضه می کنند. هرچند در این میان کلاهبرداری هایی هم 

ممکن است رخ بدهد.
کاهش قیمت خودرو تصادفی به عوامل مختلفی بستگی دارد که مهم ترین 
آن  خســارتی اســت که به بدنه خودرو وارد می شود، درواقع قیمت نهایی 
خودرو تصادفی باتوجــه  به تعمیرات بخش های فنی، بازســازی مجدد و 
رنگ کاری که تعمیرکار انجام می دهد، محاســبه می شــود. قطعاتی مانند 
شاســی و سینی بغل شاسی که از اهمیت بیشتری برخوردارند نیز هرکدام 
جداگانــه بر کاهش قیمت خودرو اثر می گذارنــد. به گفته فعالان بازار اگر 
خودرو از سقف دچار خسارت شود حدود ۱۵ تا ۲۰درصد قیمت آن کاهش 

می یابد. اما اگر آســیب دیدگی در قســمت کاپوت و صندوق عقب باشــد، 
می توانــد ۷ تــا ۱۰ درصد از ارزش خودرو را بکاهد. درصورتی که آســیب 
واردشــده فقط در حد رنگ شــدگی ســطحی در بخش گلگیر و درهای 
خودرو باشــد، تا ۵درصد از ارزش خودرو کم می شود. خودروهای تصادفی 
درجه بندهای مختلفی دارند که شــامل چهار حرف انگلیســی A،B ،S و 
N اســت. تصادف درجه A شــامل خودروهایی است که به شدت آسیب 
دیده اند و تنها کاربرد آن ها اســقاط شــدن و استفاده دوباره از آهن است. 
تصادف درجه B مربوط به خودروهای به شدت آسیب دیده است که قابل 
تعمیر نیستند، اما به حدی خراب نشده اند که جزو دسته اسقاطی ها باشند. 
این خودروها را می تــوان تکه تکه و از برخی قطعات به عنوان لوازم یدکی 
اســتفاده کرد. در تصادف درجه S خودرو آسیب شدیدی در قسمت بدنه 
دیده است ، اما می توان آن را بار دیگر تعمیر کرد. البته چنین خودروهایی 
در آینده بسیار خطرناک هستند چون به رغم تعمیرات متعدد اما بدنه آنها 
استحکام ســابق را ندارد و خطرات ناشی از تعمیرات سرنشینان را تهدید 
می کند. اما در تصادف درجه N خودروها آسیب شدیدی در بدنه ندارند و با 
تعمیرات جزئی بار دیگر قابل استفاده هستند. به همین دلیل می توان آن ها 
را خریداری و این خودروها استفاده کرد. البته برای خرید این خودروها باید 
نکات مختلفی را در نظر گرفت چرا که ممکن است به سیستم های ایمنی 

خودرو آسیب های جدی وارد شده باشد.
چندی پیش رئیس پلیــس آگاهی پایتخت درباره کلاهبرداری هایی که با 

خودروهای تصادفی صورت می گیرند، گفت: »با توجه به شکایت های متعدد 
شهروندان مبنی بر کلاهبرداری از طریق فروش خودروهای تصادفی به جای 
خودرو سالم؛ ضروری اســت شهروندانی که قصد خرید خودرو کارکرده را 
دارند به نکاتی که در ادامه ذکر می شــود، توجه داشــته باشــند.« وی در 
ادامه افزود: »در ســال های اخیر درپی گرانی خودرو؛ افراد سودجو با خرید 
خودروهای تصادفی و اصطلاحا چپی، اقدام به بازسازی این خودروها کرده 
و ســپس خودروهای تعمیرشــده را از طریق آگهی در سایت های واسطه  
فــروش، به عنوان خودرو ســالم عرضه می کنند. این افــراد پس از حضور 
مشتری برای مشاهده خودرو؛ با کارشناس خودرو تماس گرفته و کارشناس 
که درواقع همدســت فرد کلاهبردار است، به محل فروش خودرو مراجعه 
کرده و در معاینه فنی،خودرو را ســالم اعلام می کند. به این ترتیب خودرو 
تصادفی به عنوان خودرو سالم با گران تر از ارزش واقعی به فروش می رسد. 
در چنین شــرایطی بهتر است، شهروندان برای خرید خودرو تنها به محل 
مــورد نظر نرفته و حتما به همراه کارشــناس مورد اعتماد که تبحر کافی 
در زمینــه خودرو دارد، برای خرید خــودرو مراجعه کنند.« رئیس پلیس 
آگاهی پایتخت با تاکید بر این موارد ادامه داد: »در اکثر مواقع شــگرد فرد 
کلاهبردار به این صورت است که برای جلوگیری از حساسیت و دقت نظر 
مشتری، ســعی می کند تا حد امکان با تعداد زیادی از همدستان، اطراف 
مشــتری را شلوغ کنند و فرصت تجزیه و تحلیل را از او بگیرند. از آنجا که 
احتمال ارتکاب کلاهبرداری توســط خانم ها از دید شهروندان بعید به نظر 

می رســد، برخی از کلاهبرداران برای جلب اعتماد مشتری مالک خودرو را 
خانم معرفی می کنند. اما تنها عاملی که مانع از مال باختن شــما می شود 
آن اســت که فریب این مانورهای متقلبانه را نخورید و با بررســی دقیق و 

کارشناسی به کلاهبرداران اجازه فریب و سوءاستفاده را به آنها ندهید.«
بــا توجه به برخی موارد تا حدودی می تــوان به تصادفی بودن یک خودرو 
پی برد. چارچوب درها، اطراف کاپوت و نزدیک گلگیرها را به دقت بررسی 
کنید. زیرا رنگ کردن دوباره این قسمت ها به زمان، پول و انرژی بیشتری 
نیاز دارد. اگر در هر قســمت از خودرو متوجه رنگ متفاوتی شــدید، علت 
آن را جویا شــوید و چنانچه پاسخی را که می خواستید نگرفتید، خودرو را 
نخرید. قاب های در، ســپر خودرو، درِ صندوق عقب و گلگیرها باید با بقیه 
قسمت های خودرو هماهنگ و میزان و همچنین در فاصله متناسب نسبت 
به یکدیگر قرار داشته باشند. اگر متوجه ناهماهنگی در این بخش ها شدید، 
به آن قســمت توجه کافی نشان دهید. خودروســازان هنگام سوار کردن 
قطعات خودرو، با استفاده از ابزارهای پیشرفته، پیچ و مهره ها را به گونه ای 
می بندند که رنگ سر پیچ ها صدمه نبیند، بنابراین اگر سر پیچ ها زنگ زده 
یا ســابیده شده باشند، مطمئن باشید اتفاقی برای خودرو افتاده و احتمالا 
قطعه ای تعویض شده اســت. در پایان اگر هنگام خرید، خودرو در شرایط 
نسبتا خوبی است اما قیمت آن ارزان تر از چیزی است که باید باشد، جدا از 
این که ممکن است صاحب آن به علت نیاز فوری قصد فروش داشته باشد، 

شک کنید که شاید خودرو مشکلی دارد!

دوشنبه 15  فروردین 1401   سال نوزدهم  شماره 177 /شماره پیاپی:4425
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مقاوم سازی ۴۵ هزار واحد مسکونی روستایی در چهارمحال و بختیاری

معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی چهارمحال و بختیاری گفت: تاکنون ۴۵ 
هزار واحد از ۸۱ هزار و ۳۰۳ واحد مسکونی روستایی استان مقاوم سازی شده است.

 مهدی مرادی گفت: تاکنون ۴۵ هزار واحد از ۸۱ هزار و ۳۰۳ واحد مســکونی روســتایی چهارمحال و 
بختیاری مقاوم سازی شده است.

معاون بازســازی و مســکن روستایی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی چهارمحال و بختیاری ادامه داد: 
بیشــترین تراکم واحدهای روستایی نیازمند به مقاوم سازی در شهرستان های لردگان، اردل و کوهرنگ 
واقع شده است و همچنین در برخی از مناطق روستایی شهرستان بن و شهر سودجان علی رغم نزدیکی 

به به مرکز استان واحدهای مسکونی وجود دارد که نیازمند مقاوم سازی است.
وی افزود: تاکنون بالغ بر ۴۵۰ میلیارد تومان بابت مقاوم ســازی منازل مســکونی روســتایی در استان 

تسهیلات پرداخت شده است.
مرادی اضافه کرد: پیش بینی می کنیم امســال ســه هزار واحد مســکونی روســتایی در چهارمحال و 

بختیاری مقاوم سازی شود.

 صدور و تمدید ۴۰ فقره پروانه کاربرد علامت استاندارد
 در استان چهارمحال و بختیاري

به گزارش روابط عمومي اداره کل استاندارد استان چهارمحال و بختیاري، آزیتا احمدي معاون ارزیابي 
وانطباق  استاندارد اســتان از صدور و تمدید ۴۰ پروانه کاربرد علامت استاندارد از ابتداي سالجاري تا 
کنون در این اســتان خبر داد و گفت: این پروانه ها در زمینه هاي صنایع غذایي، کشاورزي، شیمیایي، 

مصالح ساختماني و ... مي باشند.
   احمدي  خاطر نشان کرد : مطابق ماده ۱۵ قانون تقویت و توسعه نظام استاندارد ایران هر گاه اجراي 
اســتاندارد در مورد کالاهایي اجباري اعلام شود، تولید، تمرکز،  توزیع و فروش کالاهاي مشمول اجراي 

اجباري استاندارد با کیفیت پایین تر از استاندارد یا بدون علامت استاندارد ایران ممنوع است.
   احمدي  در پایان از عموم هم استاني هاي عزیز خواست که در صورت مشاهدۀ کالاهاي فاقد علامت 
اســتاندارد در مراکز عرضة استان، مشخصات کالا را با شماره تلفن ۱۵۱۷ به اداره کل استاندارد استان 
اطلاع دهند تا بازرسان و کارشناسان استاندارد ضمن بازرسي، نسبت به جمع آوري آنها اقدام نمایند.

 پرداخت ۲ میلیارد تومان تسهیلات به دانشجویان 
تحت حمایت امداد چهارمحال وبختیاری

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( چهارمحال و بختیاری گفت: طی سال گذشته ۲ میلیارد و ۴۰۰ 
میلیون تومان تسهیلات به دانشجویان تحت حمایت این نهاد در استان پرداخت شد.

 جاســم محمدی فارسانی گفت: طی سال گذشــته ۲ میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان تسهیلات از محل 
صندوق قرض الحســنه امداد ولایت به دانشجویان تحت حمایت کمیته امداد در چهارمحال و بختیاری 

پرداخت شد.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( چهارمحال و بختیاری با اشاره به امضای تفاهم نامه میان کمیته 
امداد اســتان و دانشگاه آزاد در راســتای بهره مندی دانشجویان نیازمند از خدمات آموزشی، ادامه داد: 
هم اکنون یک هزار و ۳۰۶ دانشجو و طلبه تحت حمایت این نهاد در استان هستند که از بسته  حمایتی 

شامل کمک هزینه شهریه و تسهیلات دانشجویی، اردوهای آموزشی و غیره بهره مند می شوند.
وی افزود: ارائه خدمات فرهنگی و مشــاوره به دانشجویان تحت حمایت، هدایت تمامی دانشجویان به 
سمت اولویت های پژوهشی در حوزه احسان و نیکوکاری و حمایت از دانشجویان نخبه تحت حمایت از 

جمله اقدامات دانشگاه آزاد استان از دانشجویان تحت حمایت امداد است.

۲۰ سینما درخواست تعطیلی دارند!

در شــرایطی که مدیران ســینمایی در دوره های مختلف بر نوســازی و ســاخت سالن های 
ســینما تاکید دارند، در یک ســال گذشــته حدود ۲۰ سینما درخواســت انحلال یا تغییر 

کاربری داده اند.
 در دو ســال گذشــته خبر تعطیلی یا تغییر کاربری چند ســینمای قدیمی ســر و صدای 
زیادی داشــت و خیلی ها را برای نابودی نوســتالژی های سینمایی شــان اندوهگین کرد، اما 
رکود اقتصادی ســینما در کنار هزینه های بالای نگهداری و تجهیز سالن ها، در دوران کرونا 
تشدید شد و فقط سال قبل حدود ۲۰ سینمادار متقاضی انحلال یا تغییر کاربری سالن های 

خود شدند.
برای رســیدگی به وضعیت این سینماها و درخواســت های ارائه شده، کمیته ای در سازمان 

ســینمایی وجود دارد که تاکنون با چند درخواست موافقت کرده است.
طبق پیگیری ایســنا از انجمن سینماداران و براساس فهرســت موجود در آنجا، سینماهای 
صحرا، پایتخت، پردیس کیــان، ماندانا، ایران، عصر جدید، پارس، حافظ، میلاد و کارون در 
تهران و ســینما دریا در آستارا، مهتاب در قزوین، عصر جدید در اراک، مصلی نژاد در جهرم، 
کیهان در درود، ســاویز در کرج، گل ســرخ در بندرانزلی، پرشین مهرشهر در کرج و طلوع 

در فومن از جمله متقاضیان برای انحلال یا تغییر کاربری هســتند.
در ایــن باره محمدرضا صابری - ســخنگوی انجمن ســینماداران - می گوید: بســیاری از 
ســالن های قدیمی به لحاظ بافت جغرافیایی شرایط مساعدی ندارند و در تهران بیش از ۱۰ 
ســینما درخواســت تغییر کاربری یا انحلال داده اند. این سینماها ابتدا درخواست خود را به 
انجمن ســینماداران ارائه می کنند و پس از بررسی انجمن چنانچه مشکلی نباشد به سازمان 

سینمایی معرفی می شــوند تا در کمیته مروبط برای این مسئله بررسی شوند.
در بین این ســینماها، »عصر جدید« یکی از ســینماهایی اســت که طبق گفته محمدقاصد 
اشــرفی - رییس انجمن ســینماداران - که عضو کمیته مربوط به این موضوع در ســازمان 

سینمایی نیز اســت، درخواست انحلال داشته و با این درخواست هم موافقت شده است.
اشرفی به ایســنا می گوید: برای تغییر کاربری باید ابتدا تفاهمی صورت بگیرد که قرار است 
به جای آن ســینما چه چیزی احداث شود و معمولا سینمادار براساس موقعیت مکانی برای 
کاربری تجاری یا اداری تصمیم می گیرد، اما نکته مهم اینجاســت که سینما در شرایط فعلی 
ســوددهی ندارد. به هر حال هر مکانی که برای فعالیتی دایر می شــود باید توجیه اقتصادی 
هم داشــته باشد. در حال حاضر ما نمی توانیم ســینماها را طریق درآمد فیلم ها اداره کنیم 
و خرج تأمین تجیهزات، صندلی مناســب و چیزهای دیگر واقعا بالاســت و در این وضعیت 

سینماهای قدیمی را هم نمی توان بازسازی کرد.
او که خودش برای انحلال ســینما ماندانا درخواســت داده بود ولی درخواســتش رد شده 
اســت، ادامه می دهد: اینجا دولت باید تصمیم بگیرد که آیا می خواهد سینما داشته باشد یا 
خیر، مثلا بخاطر ارائه خدمات رفاهی باید عوارض و مالیات ســینما حذف شــود در صورتی 
که ســال های سال است ما به عنوان سینمادار سوبســید می دهیم و حالا وقت آن است که 
دولت حمایت کند تا ســینمادار رغبتی به تغییر کاربری یا انحلال نداشته باشد. البته تاکید 

می کنم که وزارت ارشــاد به تنهایی از پس حمایت سینما برنمی آید.
وی یاداور شــد: ما در این سال ها فقط با علاقه توانســتیم سینماها را حفظ کنیم و تا جایی 
که ممکن بود برای ســرپا نگه داشــتن آن ها تلاش کردیم اما هزینه ها واقعا سرسام آور است 

و نمی توان اینطور ادامه داد.
ســال گذشــته وقتی خبر تعطیلی دائمی ســینما عصر جدید جدی شــده بود، انتقادهایی 
بــه این اتفاق و حتی به مالکان ســینما کــه هر دو تهیه کننده هســتند )عبدالله علیخانی و 
محمدحسین فرحبخش( وارد شــد و فرحبخش در واکنشی تند به ایسنا گفت:  همه کسانی 
که از نوســتالژی این ســینما صحبت می کنند دروغ می گویند چون اگر اینطور بود در این 

ســال ها می آمدند و در عصر جدید فیلم می دیدند.
برخی دیگر از سینمادارها معتقدند به هر حال هر چیزی حتی اگر یک خاطره جمعی باشد، 

دوره ای دارد و اصرار به حفظ آن به هر قیمتی منطقی نیســت. 
در ســال ۱۳۹۹ خبر صدور حکم تخریب ســینما ایران در لاله زار هم منتشــر شد و سینما 
»بولوار« در بولوار کشــاورز هم که زمانی یکی از سینماهای مدرن تهران بود تغییر کاربری 
پیدا کرد و به مرکز همایش های دانشــگاه علوم پزشــکی تهران تبدیل شــد. در کنار این ها 
باید به ســینماهایی اشاره کرد که سال هاســت تعطیل هستند و به مخروبه  تبدیل شده اند و 

صاحبان خیلی از آن ها نیز درصدد تخریب و تغییر کاربری هســتند.

مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکه گفــت: فولاد 
مبارکه به دنبال تحقق اقتصاد غیر نفتی، توســعه 
زیرســاخت های کشور، ایفای نقش به عنوان موتور 
محرکــه اقتصادی، الگوی ملی بنــگاه داری، حفظ 
جایگاه برتر در صنعت فولاد و ســازمانی جهان تراز 
است که همه این ها نیازمند تلاش بی وفقه در کنار 

برنامه ریزی هوشمندانه است.
به گــزارش جهــان فــولاد محمدیاســر طیب نیا 
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه در اولین همایش 
بوم کســب و کار که در شــرکت فولاد ســنگان 
برگــزار گردیــد، ضمن قدردانــی از تلاش یکایک 
شــرکت های زیرمجموعه گروه فولاد مبارکه برای 
ثبت رکوردهای متعدد در ابتدای سال جاری اظهار 
کرد: تأســیس فولاد مبارکه با هدف احداث صرفاً 
یک کارخانه نبــوده، بلکه این بنــگاه اقتصادی از 
ابتدای راه اندازی در پیشبرد اهداف اقتصادی کشور 

نقش آفرینی کرده است.
وی بــا بیــان این که رمــز موفقیت گــروه فولاد 
مبارکــه بهره منــدی از نیروهای جوان، کوشــا و 
فارغ التحصیلان بهترین دانشــگاه های کشور است، 
افزود: اســتفاده از تکنولوژی روز، آموزش جامع و 
طراحی کامل مهندسی در فولاد مبارکه منجر شده 

تا زنجیره کاملی)از سنگ تا رنگ( تحقق یابد.
مدیرعامل شــرکت فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: 
بــرای راه اندازی و ایجــاد فولاد مبارکــه، از همه 

ظرفیت هــای کشــور ازجمله انرژی)بــرق و گاز( 
استفاده شــد تا این مجموعه بتواند سهم به سزایی 
در تولید کشور داشته باشد و این در حالی است که 
این شرکت برای ظرفیت تولید سالیانه ۲.۵ میلیون 
تن فولاد تأســیس شــد اما پس از گذشت ۳ دهه 
توانست ظرفیت خود را افزایش داده و به ۷ میلیون 

تن برساند.
وی با اشــاره به تغییر فضای کسب و کار به دلیل 
پیشــرفت علم و تکنولوژی در جهان اذعان داشت: 
فــولاد مبارکه به عنوان الگوی ملــی بنگاه داری با 
ســودآوری بالا، در حال حاضر از شــرایط مناسب 
تولید در کشور برخوردار است اما در ادامه راه خود، 

درصدد به روز کردن فضای کسب و کار است.
طیب نیا تصریح کرد: کشــورهای همسایه و حاشیه 
خلیــج فارس برای تولید فــولاد، از تکنولوژی های 
روز دنیا اســتفاده می کنند و نباید از رقابت با آنان 
بازماند چراکه ظرفیت های ارزشمندی در کشور ما 
برای تولید فولاد فراهم شــده اما به دلایل مختلف 
هنــوز امــکان بهره گیری کامل از ایــن ظرفیت ها 

محقق نشده است.
وی ادامــه داد: مصرف ما یــک چهارم این ظرفیت 
اســت و بایــد بازارهــای صادراتــی و منطقــه را 
مدنظر داشته باشــیم اما تحولات بیرونی و شرایط 
کشور متفاوت است؛ فولادســازان داخلی در حال 
حاضــر با چالــش تأمین مواد اولیــه و عدم توازن 

زیرســاخت ها)تأمین برق، گاز و آب، حمل و نقل و 
…( مواجه هستند.

مدیرعامــل فــولاد مبارکه متذکر شــد: اگر برای 
رســیدن به اهداف خــود به درســتی برنامه ریزی 
نکنیم، میراث داران خوبی برای گذشــتگانی که با 
تلاش جهادی و تأســیس و توسعه مجموعه فولاد 
مبارکه، این میراث را به ما تحویل دادند، نخواهیم 
بود.وی با بیان این که در حال حاضر باید شــرایط 
رقابتی موجود را به خوبی درک کنیم، تأکید کرد: 
هم اکنون باید شرایط تولید و رونق به اقتصاد کشور 
را به گونه ای دیگر رقم بزنیم و با کســب دانش روز 
دنیا به عنوان شــهروند مســئولیت پذیر برای خلق 

آینده ای بهتر نقش آفرینی کنیم.
طیب نیــا در ادامه با تأکید بر ضرورت حفظ جایگاه 
گروه فولاد مبارکه در پیشــبرد اهــداف اقتصادی 
کشور عنوان کرد: بسیاری از شرکت های بزرگ دنیا 
با گذشت چند دهه همچنان جایگاه خود در میان 
رقبــا را حفظ کرده اند و فــولاد مبارکه نیز با عبور 
از مســیرهای دشوار توانســته طی ۳ دهه گذشته 
جایگاه خود را در میان رقبای منطقه ای حفظ کند.

وی بر ضرورت تحقق اقتصاد بدون نفت تأکید کرد 
و گفت: فولاد مبارکه بــه دنبال تحقق اقتصاد غیر 
نفتی، توســعه زیرساخت های کشــور، ایفای نقش 
به عنــوان موتــور محرکه اقتصــادی، الگوی ملی 
بنــگاه داری، حفظ جایگاه برتــر در صنعت فولاد و 

ســازمانی جهان تراز اســت که همه این ها نیازمند 
تلاش بی وفقــه در کنار برنامه ریزی هوشــمندانه 

است.
مدیرعامــل فولاد مبارکــه اظهارداشــت: ما برای 
رســیدن به اهداف خود باید با استفاده حداکثری 
از ظرفیت موجود، توسعه محوری )توســعه سرمایه 
انســانی به عنوان نخســتین محور توســعه و ثانیاً 
توســعه کمّی، کیفی و متوازن(، تمرکز بر نوآوری 
و فناوری های نوین، حفظ رویکرد بهره وری سبز و 
توسعه صنعتی همراه با حفظ محیط زیست)تبدیل 
شــدن به صنعت ســبز(، برای پیشرفت کشور گام 

برداریم.
وی با تأکید بر ضرورت توجه به سرعت در توسعه، 
تمرکز بــر نــوآوری و فناوری های نوین، توســعه 
سرمایه انســانی، توجه به محیط زیست و صنعت 
ســبز اضافه کرد: برای بقای تولید و سودآوری باید 
به کســب و کارهای جدید توجه کنیم و به صورت 
هوشــمندانه ای به آن ها ورود پیدا کنیم تا بتوانیم 
خود را برای دهه و شاید قرن پیش رو آماده کنیم 
و جایگاه جهانی خود در افق ۱۴۱۰ را ارتقا دهیم.

طیب نیا در پایان عنوان داشت: فولاد مبارکه بستر 
بســیار مهمی برای خدمت رسانی به کشور است و 
به همین دلیل ضروری اســت که همه شرکت های 
زیرمجموعــه این گروه، با تمــام توان خود، وظیفه 

خود را به بهترین شکل ممکن انجام دهند.

شــهردار اراک خبر از برگــزاری اولین همایش و 
نمایشــگاه فرصت های سرمایه گذاری در شهر اراک 

داد. 
علیرضــا کریمی در جمع خبرنــگاران اظهار کرد: 
مهم تریــن هــدف اولیــن همایش و نمایشــگاه 
فرصت های ســرمایه گذاری در شهر اراک، جذب 
بیســت هــزار میلیارد ریــال ســرمایه گذاری در 
رفاهی خدماتی کلان شهر  گردشــگری  پروژه های 
اراک خواهد بود. بدون شک آغاز این روند به یکی از 
اهداف شهرداری اراک، یعنی توسعه اقتصاد شهری 
و ثروتمند شــدن اقتصاد خرد اراک و گردشــگری 

شهری کمک شایانی خواهد نمود.
وی ادامه داد: یکی از روش های توسعه در مدیریت 
شــهری، توجه به جذب سرمایه گذاری  های خرد و 
کلان برای پروژه های مختلف خصوصاً در حوزه رفاه 
و گردشــگری است و نگاه ویژه شهرداری اراک نیز 

به این امر معطوف اســت و با شعار همه برای اراک 
سرمایه گذاری خواهیم کرد راهی نوین برای آبادانی 
هرچه بیشــتر اراک قدم برداشــته ایم و استفاده از 
همه ظرفیت های شــهروندی و شهری برای نیل به 
این امر از مهم ترین ضرورت های این گام بلند است.

شــهردار اراک تاکید کرد: در مسیر سرمایه گذاری 
و جذب سرمایه گذار نباید از همراهی دستگاه های 
اجرایی دولتی نیز غافل بود چرا که با حضور مثبت 
آنها و نگرش توســعه مدارانه می تــوان به حرکت 

سرمایه گذاری شتاب بخشید.
وی تصریح کرد: امروز توســعه همه جانبه علاوه بر 
تفکر توســعه مدار، نیازمند قدم های پرشــتاب نیز 
دارد، از ایــن رو شــهرداری اراک تصمیم دارد که 
اولین همایش و نمایشگاه فرصت های سرمایه گذاری 
را در شــهر اراک برگزار کند و از مهم ترین اهداف 
برگــزاری آن می توان به معرفی شــهر اراک که به 

لحاظ اقتصادی نقش ویژه ای را در توســعه کشور 
ایفا می کند، به عنوان شهر سرمایه پذیر پرداخت.

کریمی گفت: برقراری ارتباط مداوم با سرمایه گذاران 
بخش خصوصی، رایزن های اقتصادی سایر کشورها 
از دیگر اهداف این رویداد محســوب می شــود، اما 
مهم تریــن هدف آن جذب ۲۰ هــزار میلیارد ریال 
ســرمایه گذاری در پروژه های گردشــگری رفاهی 
خدماتی کلان شــهر اراک خواهد بود. بدون شــک 
آغاز این روند به هدف دیگر شــهرداری اراک یعنی 
توسعه اقتصاد شهری و ثروتمند شدن اقتصاد خرد 
اراک و گردشــگری شهری کمک شــایانی خواهد 

نمود.
وی خاطرنشان کرد: توجه به شرکت های دانش بنیان 
از طریق پیش بینی کمیته ای با همین نام با حضور 
اساتید، پژوهشــگران، محققان و دانشمندان اراکی 
در مسیر توســعه همه جانبه شهری، از دیگر نکات 

ویژه ایــن همایش خواهد بــود. همچنین در کنار 
همایش آنچــه این رویداد را ویــژه می کند ایجاد 
نمایشگاه ســرمایه گذاری و صنعت برای نخستین 
بار می باشــد که نشــان دهنده نقش صنعت در امر 
سرمایه گذاری خواهد بود. حضور شرکت های بزرگ 
اقتصادی، هلدینگ  های سرمایه گذاری، رایزن های 
اقتصادی سایر کشورها، سازمان های سرمایه گذاری 
شهرداری های کشــور در این همایش و نمایشگاه 
نوید آن را می دهد که توســعه همه جانبه و توزیع 
به شهروندان  عادلانه ســرانه های خدمت رســانی 
بیش از پیش مد نظر شــهرداری می باشــد و شعار 
شــهرداری اراک برای همه شــهروندان را محقق 
خواهد ســاخت. امید آن می رود بــا برگزاری این 
رویدادهای توســعه محور اراک را شــهری زیباتر 
و توســعه مدارتر و شــهروندان فهیم آن را شــاد و 

بهره مندتر ببینیم.

حضور مدیرعامل شرکت نفت و گاز 
اروندان در افتتاحیه و نخستین روز بیست 

و ششمین نمایشگاه صنعت نفت تهران
در جریان نخســتین روز از بیســت و ششــمین 
نمایشــگاه صنعت، نفت، گاز، پتروشیمی و پالایش 
تهران، مدیرعامل شــرکت نفــت و گاز اروندان به 
همراه دیگر مقامات و مدیران وزارت نفت و شرکت 
ملی نفت ایران از آخرین دستاوردهای صنعت نفت 

کشور بازدید کرد.
بــه گــزارش روابط عمومی شــرکت نفــت و گاز 
 ،۱۴۰۱ اردیبهشــت   ۲۳ امــروز  اروندان، صبــح 
بیست و ششــمین نمایشگاه بین اللملی نفت، گاز، 
پالایش و پتروشــیمی تهران پس از یک سال وقفه 
بــه علت محدودیت های کرونایی، با شــعار »نفت 
دانش بنیــان، تولید ایرانی، صــادرات جهانی«، با 
حضــور جواد اوجی، وزیر محتــرم نفت، محمدباقر 
قالیباف، رئیــس و جمعی از نماینــدگان مجلس 
شورای اسلامی، محسن 
خجسته مهر، مدیرعامل 
شرکت ملی نفت ایران، 
شــرکت  مدیرعامــل 
و  اروندان  گاز  و  نفــت 
ارشــد  مدیران  دیگــر 
صنعت نفــت در محل 
نمایشــگاه های  دائمی 
تهــران  بین المللــی 

گشایش یافت.

مدیرعامل شــرکت نفت و گاز اروندان و جمعی از 
مدیران ارشــد این شــرکت با حضور در اولین روز 
از این نمایشــگاه از غرفه های شرکت های حاضر 
بازدیــد به عمل آوردنــد و از نزدیــک در جریان 
دســتاوردها، تولیدات و پروژه  های در حال اجرای 

این شرکت ها قرار گرفتند.
مدیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان در این بازدید 
با تاکید بر موضوع حمایت از شــرکت های دانش 
بنیان به عنوان یک راهبرد مهم، بیان داشــت: این 
نمایشگاه، دستاوردهای بسیار قابل توجهی از تلاش 
های اینگونه شرکت ها و مراکز علمی را معرض دید 
قــرار خواهد داد که از این فرصت و ظرفیت داخلی 
در زمینــه افزایش تولید و حفــظ صیانتی مخازن 

نفتی باید بهره جست.
عبــدالله عذاری اهــوازی تصریــح کــرد: برابر با 
فرمایشــات مقام معظم رهبری و در مســیر تحقق 
شــعار امســال، صنعت نفت در چارچوب سیاست 
های دولت سیزدهم، در تلاش برای فن آور شدن و 
ایجاد بهره وری هرچه بیشتر در فرآیندهای تولیدی 

است.ایشــان در ادامه با تاکید بر اینکه تولید دانش 
بینان یک استراتژی محوری این شرکت برای انجام 
وظایف خود اســت گفت: نیل به اهداف و ماموریت 
های نفت و گاز اروندان به واســطه همکاری های 
صورت گرفته با دانشگاه ها، مراکز علمی و شرکت 
های دانش بنیان از بیشــتری نســبت به گذشته 

برخوردار شده است.
عذاری اهوازی اضافه کرد: استفاده حداکثری از این 
ظرفیت های درون زا و توجه به شرکت های داخلی 
نیز اولویت دیگری برای شرکت نفت و گاز اروندان 
وصنعت نفت محســوب می شود که باعث کاهش 
وابستگی به خارج کشــور و بی تاثیر شدن تحریم 

های ظالمانه خواهد شد.
گفتنی است نمایشگاه امسال با رونق دوباره صنعت 
نفت شاهد حضور ۴۴ شرکت خارجی از ۱۱ کشور 

جهان است.
بیست وششــمین نمایشــگاه بین المللی نفت، گاز، 
پالایش و پتروشیمی هر روزه از ساعت ۹ تا ۱۷ دایر 
است و ۲۶ اردیبهشت ماه به کار خود پایان می دهد.

 برگزاری رویداد کارآفرینی تقاضا محور
 شرکت نفت ستاره خلیج فارس

شرکت نفت ستاره خلیج فارس هم زمان با بیست و ششمین نمایشگاه 
بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشــیمی رویداد کارآفرینی تقاضا 
محور را با هدف شناسایی شرکت های دانش بنیان برگزار کرده است.به 
گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت نفت ستاره خلیج فارس، 
مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس بیان کرد: با توجه به مزین 
شدن سال ۱۴۰۱ توسط مقام معظم رهبری به نام »تولید، دانش بنیان 
و اشتغال آفرین«، به همت همکاران ارجمندم در شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس با هدف شناسایی شرکت های دانش بنیان برای حفظ و 
ارتقای ظرفیت تولید، رویداد کارآفرینی تقاضا محور را اجرایی کرده ایم.
علیرضا جعفرپور ابراز کرد: بسط و توسعه همکاری صنایع بالادستی با 
شرکت های دانش بنیان یک رسالت اساسی به شمار می رود که نیازمند 
نگاهی ویژه است و بهره گیری از دانش و نوآوری مجموعه های علمی 
که عمدتاً از جوانان کوشــا و مستعد کشور تشکیل شده اند، می تواند 

اعتلای هرچه بیشتر صنایع و خودکفایی کشور در زمینه های مختلف 
را رقم بزند.وی ادامه داد: در این راســتا هم زمان با بیست و ششمین 
نمایشگاه بین المللی نفت، گاز، پالایش و پتروشیمی رویداد کارآفرینی 
تقاضا محور را اجرایی کرده ایم تا برای شناسایی، گسترش همکاری با 
شــرکت های دانش بنیان کشور و حمایت از تولید داخل گام برداریم.
جعفرپور اظهار کرد: پس از ارزیابی نیازهای مختلف شرکت نفت ستاره 
خلیج فارس برای حفظ و ارتقای ظرفیت تولید فرآورده ها، با ارائه کتاب 
نیازهای فناورانه این شرکت در نمایشگاه  بین المللی نفت، گاز، پالایش 
و پتروشیمی به معرفی نیازمندی ها و شناسایی ظرفیت دانش بنیان ها 
پرداخته ایم.وی خاطرنشــان کرد: در ایــن کتاب به تفکیک نیازهای 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس در زمینه های خدمات فنی و مهندسی، 
عملیات بهره برداری، نگهداری و تعمیرات، برق، ابزار دقیق، سیســتم 
کنتــرل، فناوری اطلاعات و ارتباطات، علوم داده، ایمنی، بهداشــت، 
محیط زیست و پژوهش و توسعه معرفی شده است که راهی آسان را 
پیش روی شرکت های دانش بنیان برای توسعه همکاری با بزرگ ترین 

پالایشگاه میعانات گازی جهان قرار می دهد.

نقش مهم صنایع کوچک در ایجاد 
اشتغال، رونق تولید، توسعه اقتصادی

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمــد گفــت : صنایــع کوچــک می توانند 
نقش اساســی در برنامه های آتی توسعه صنعتی و 

اقتصادی کشور داشته باشند.
بــه گزارش روابط عمومی شــرکت شــهرک های 
صنعتی اســتان ، مدیر عامل شرکت شهرک های 
صنعتی کهگیلویه و بویراحمد بیان داشــت: بخش 
خصوصی به ویژه صنایع کوچک و متوســط، عامل 
مهمی در توسعه اقتصادی هستند. صنایع کوچک 
می توانند نقش اساســی در برنامه های آتی توسعه 

صنعتی و اقتصادی کشور داشته باشند. 

وی در ادامــه گفت : صنایــع کوچک نقش مهمی 
در ایجاد اشــتغال، رونق تولیــد و افزایش صادرات 
غیر نفتی دارنــد این صنایع با کارآفرینی، نوآوری و 
ایجاد فرصتهای شغلی جدید، بر رشد اقتصادی اثر 
می گذارند با همین نگاه به منظور توسعه فعالیتهای 
اشتغال زا، بنگاه های خرد و متوسط مورد توجه ویژه 

قرار گرفته اند.
سیدهاشــم موسوی بیان داشت : با توجه به این که 
بیــش از ۹۵درصد از واحدهای صنعتی کشــور و 
استان، کوچک و متوسط هستند و بیش از نیمی از 
شاغلان بخش صنعت را در خود جای داده اند ، این 
صنایع از اهمیت بسزایی برخوردار شده و می توانند 
نقش اساســی در برنامه های آتی توسعه صنعتی و 

اقتصادی کشور داشته باشند.

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی کهگیلویه 
و بویراحمــد نیز گفــت: صنایع کوچــک به علت 
ســرمایه گذاری کمتر در مقایســه با صنایع بزرگ، 
در زمان کمتری به تولید و بهره برداری و اشــتغال 
می رســند و البته با نوسانات و تلاتم های اقتصادی 
نیز زودتر دچار مشکل می شوند بنابراین حمایت از 

آنها به عنوان یک اولویت مطرح است .
وی در ادامه گفت : در ســال تولید، پشتیبانی ها، 
مانــع زدائی ها با کار و تلاش مســتمر و نظام مند 
به دنبال ایجاد شــرایط بهینه و مناسب در راستای 

حمایت از تولید و سرمایه گذاری هستیم .
رئیس هیات مدیره شــرکت شهرک های صنعتی 
کهگیلویه و بویراحمد گفــت: برای درون زا کردن 
اقتصاد و داشتن استراتژی، کارسازترین راه حرکت 

در چارچــوب برنامه های و سیاســتهای مبتی بر 
طرفیــت های منطقه ای در قالب طرحهای آمایش 
سرزمین اســت لذا یکی از مهم ترین شاخص های 
توســعه اقتصادی، صنایع بومی اســت که نیازمند 
برنامه ریزی و حمایــت از تولیدات داخلی و بومی 
است .موســوی در پایان با بیان اینکه شهرک های 
اســتقرار صنایع  زیرســاخت  مهم ترین  صنعتــی 
کوچک به شــمار می روند از فراهم بودن بســترها 
برای جذب ســرمایه گذار در ۱۳ شــهرک و ناحیه 
صنعتی در استان خبر داد و گفت: تاکنون  ۱۰۰۹ 
قرارداد در شــهرک ها و نواحی صنعتی اســتان با 
متقاضیان منعقد شــده که از این تعداد ۳۵۲ واحد 
با اشتغالزایی افزون بر ۵۳۸۶ نفر براساس مجوز در 

مرحله بهره برداری قرار دارند

مدیرعامل فولاد مبارکه در اولین همایش بوم کسب و کار: 

شهردار اراک:

فولاد مبارکه درصدد تحقق اقتصاد غیر نفتی برای کشور است

برگزاری اولین نمایشگاه فرصت های سرمایه گذاری در شهر اراک
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آگهــی اختصاصی قانون تعییــن تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد 
سند رسمی حوزه ثبتی چالوس

 نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان 
های فاقد ســند رسمی مصوب 1390/09/20  املاک متقاضیانی که در هیأت 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی چالوس مورد رســیدگی 
و تصرفــات مالکانــه و بلامعــارض آنــان محــرز و رأی لازم صادرگردیده جهت 
اطلاع عموم به شــرح ذیــل آگهی می گردد: 224 فرعــی از 50 اصلی واقع در 
قریــه ذوات غرب بخش کلارســتاق حــوزه ثبت ملک چالوس مربــوط به ماندانا 
علی آبادیان نســبت به ششــدانگ عرصه یک قطعه زمین )بــا کاربری زراعی و 
مســکونی ( به مســاحت 405 متر مربع خریداری مع الواسطه از علی نقی سام 
دلیری مالکیت رســمی، لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رســمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این 
آگهــی در دو نوبــت به فاصلــه 15 روز از طریق روزنامه محلی /کثیرالانتشــار 
در شــهرها منتشر و در روســتاها ،  رأی هیأت الصاق تا در صورتی که اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا 2 ماه اعتراض خود را به اداره ثبت 
محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخــذ نمایند. معترض باید ظــرف یک ماه از 
تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که 
اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت 
بــه دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت 
مــی نمایــد و صدور ســندمالکیت مانــع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . 
بدیهی اســت برابر مــاده 13 آیین نامه مذکور در مورد قســمتی از املاکی که 
قبــلا اظهارنامــه ثبتی پذیرفته نشــده،واحد ثبتی با رأی هیــأت پس از تنظیم 
اظهارنامــه حاوی تحدید حدود،مراتــب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود 
بــه صــورت هم زمان به اطلاع می رســاند و نســبت به امــلاک در جریان ثبت 
و فاقد سابقه تحدید حـــدود،واحد ثبتـــی آگهی تحـــدید حـــدود را به صورت 
اختصـــاصی منتشـر می نماید .  تاریخ انتشار نوبت اول 1401/02/25 نوبت 

دوم 1401/03/08 
شناسه آگهی: 1304945

 علیرضا براری سرپرست ثبت اسناد و املاک چالوس

یک شنبه 25  اردیبهشت 1401   سال نوزدهم  شماره : 4450
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جشن تولد ۹۲ سالگی حسین محجوبی برگزار شد

اشتباهی فاحش در »عصر جدید«

اسکندر مختاری: برخی تندروی ها را باید کنار گذاشت

اصلاح چند اشتباه رایج درباره سازهای موسیقی دستگاهی

سفر گردشگران ژاپنی به ایران از سرگرفته شد

تجربه هیجان انگیز رضا داودنژاد در کنار فریماه فرجامی پس از 37 سال

نود و دومین ســالگرد تولد حســین محجوبی به همــت وزارت میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و شــورای راهبردی روابط خارجی 

ایران در مجموعه فرهنگی  تاریخی سعدآباد برگزار شد.
به نقل از اداره کل روابط عمومی و اطلاع رســانی، مراســم نود و دومین 
سال روز تولد حسین محجوبی و نمایش آثار این نقاش، معمار و پارک ساز 
برجســته در موزه هنرهای زیبای مجموعه ســعدآباد، روز جمعه، 23 
اردیبهشت ماه 1401 در مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد با حضور سعید 
اوحدی معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی و عباس عراقچی، دبیر شــورای روابط خارجی ایران در 

مجموعه فرهنگی تاریخی  سعدآباد برگزار شد.
در این مراسم اوحدی، حســین محجوبی را جزو سرمایه های کشور در 
ســطح بین الملل دانست و اظهار کرد: »انسان ها در مسیر زندگی خود به 
سه دسته تقسیم می شوند؛ انســان های عادی که به دلیل عدم شناخت 
و رسالت انســانی عقب تر از زمانه خود هستند. دسته دیگر انسان هایی 
هستند که هم زمان با شرایط حرکت می کنند و عموم مردم از این دسته 
هستند. دسته ســوم هم انسان های بزرگی هســتند که به دلیل درک 
بالایشــان از بشــر، جلوتر از زمانه حرکت و آرمان های خود را محقق 

می کنند.«
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی تصریح کرد: »دسته سوم با ذهن خود نشانه ها را می بینند، 
با چشــم های خود افق ها را ترسیم و با اراده شان آرمان هایشان را محقق 

می کنند، که استاد محجوبی جزو این دسته  هستند.«

او با اشاره به آثار محجوبی، گفت: »آثار ایشان مظهر مقاومت و صلح است 
که نشأت گرفته از اندیشه پاک او است.«

اوحدی اضافه کرد: »این مراســم به پاس قدرشناسی از بیش از ۶0 سال 
زحمات این استاد گرانقدر تدارک دیده شده است که آثاری برای تمدن 

کشور و نسل های آینده به جا گذاشتند.«
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی صحبت های خود را با بیتی از حافظ به اتمام رساند: »گر در 

سرت هوای وصال است حافظا
باید که خاک درگه اهل هنر شوی«

در ادامه نیز عراقچی سال روز تولد حسین محجوبی را بهانه ای برای تکریم 
جایگاه او عنوان کرد و افزود: »به خاطر آثار ماندگاری که استاد در ۶0 دهه 

آفریده موجب افتخار ما در ایران و خارج از کشور است.«
او با بیان اینکه ای کاش قدر داشته هایمان را در زمان حیات شان بدانیم، 
ادامه داد: »من متخصص هنر و نقاشی نیستم ولی به عنوان یک علاقه مند 

به این هنر  عنصر صلح را در تمامی این آثار پررنگ می بینم.«
او مشخصه اصلی آثار این نقاش را طبیعت عنوان کرد و گفت: »استاد در 
هیچ یک از آثار  خود طبیعت را ســرکش به تصویر نکشیده است، صلح و 
هماهنگی بین تمامی اجزا و هارمونی رنگ ها برقرار است. درخت و اسب 
ســرکش که عناصر اصلی این آثار هستند در هماهنگی و صلح کنار هم 

قرار گرفته اند.«
دبیر شــورای روابط خارجی ایران تصریح کرد: »درخت مظهر باروری و 
رشد همچنین اسب مظهر آزادگی اســت، همیشه در ترکیبی صلح آمیز 

تصویر شــده اند، که این عزت در کنار آزادگی به معنای زندگی ایده آل 
است.«

فائزه توسلی دبیر برنامه نیز اشــاره ای مختصر به زندگی و فعالیت های 
اســتاد محجوبی کرد و افزود: »استاد محجوبی عمر خود را صرف ارتقای 
فرهنگ و هنر کشــور کرده و آوازه هنر او از مرزهای کشور فراتر رفته 

است.«
او به طراحی و ســاخت پارک ســاعی همچنین نظارت بر اجرا و ساخت 

پارک های لاله، نیاوران، جمشیدیه، لاله، خزانه و شفق اشاره کرد.
برگزاری بیش از 100 نمایشگاه نقاشی فردی و گروهی از دیگر فعالیت های 

اوست که با بیش از هفت دهه فعالیت به نقاش بهشت معروف است.
یدالله کابلی نیز در ســخنانی بیان کرد: »استاد محجوبی صاحب هویت و 

ریشه ای است که ارتباطی عمیقی با زندگی و هستی دارد.«
این هنرمند، تصریح کرد: »در دنیای هنــر، خلاقیت فردی و مولفه های 
شخصی رمز ماندگاری است و استاد محجوبی این رمز مانایی را داراست.«

کابلی بر اهمیت یگانگی و اتحاد دســت و دل تاکید کرد و گفت: »آثار او 
دارای تقدس هستند که هیچ یک از این بیش از هزار اثر شبیه هم نیستند 

و در کمال هنر به تصویر کشیده شده اند.«
در پایان مراســم اوحدی لوح تقدیری را به پاس یک عمر  فعالیت و خلق 
آثار و ایده هایی نو از ســوی عزت الله ضرغامی به حسین محجوبی تقدیم 
کرد.آیت الله بهمن پور قائم مقام معاون بین الملل بیت رهبری و ســفرای 
کشورهای ایتالیا، روســیه، رومانی، کره جنوبی، ژاپن، اوکراین از دیگر 

مهمانان این مراسم بودند.

یک نوازنده با بیان اینکه اصالت سازهای مختلف باید با وجود مدرک اثبات شود، 
عنوان کرد: ما برای تایید اصالت ساز سه تار هیچ سند یا مدرکی نداریم.

 محمد خالقی )نوازنده ســه تار  و ســنتور( مدعی شــد: ما برای 
پیدایش موســیقی دســتگاهی در ایران هیچ سند معتبری 

نداریم. موسیقی محلی در ایران قدمت بسیار زیادی دارد. 
هر یک از مناطق ایران سازهای منحصر به خود را دارند 

که تقریبا شبیه به یکدیگر هستند.
این نوازنده ایرانی با اشــاره به این که سه تار یک ساز 
متاخر اســت، توضیح داد: سه تار در نتیجه ی گردش 
سازهای مشابه به این ساز در سراسر کشور ابداع شده 
و قدمت ســه تار حتی از خود موسیقی دستگاهی هم 

جدیدتر است.
خالقی که در برنامه »ارغنون« با موضوع بررســی ســیر 

نوآوری در موسیقی سنتی ایران در شبکه رادیویی گفت وگو 
حاضر شــده بود، درباره ساز سنتور، توضیح داد: اکثر افراد مدعی 

می شــوند که ابداع سنتور در ایران انجام شــده، در حالی که این ساز برای 

ایران نیست و ما برای اثبات اصالت ایرانی بودن این ساز مدرک معتبری نداریم.
وی با بیان این که فاصله ربع پرده در موسیقی غرب در مرور زمان حذف شده 
اســت، گفت: موســیقیدان های غربی برای بهتر شدن فرآیندهای 
آهنگســازی به تدریــج ربع  پرده را از موســیقی غرب حذف 

کرده اند.
این مولف موسیقی افزود:   اکثر اهالی موسیقی به اشتباه 
تصور می کنند که ربع پرده فقط در موســیقی شــرقی 
وجود دارد، در حالی که موســیقی غــرب هم از این 

فاصله استفاده می کرده است.
وی تصریح کرد: متاســفانه برخــی از افراد در نهایت 
اشــتباه مدعی می شوند که پیانو از روی سنتور ساخته 

شده است و این موضوع اصلا صحت ندارد.
محمد خالقی با بیان این که ما قبل از آسیب شناســی یک 
حوزه باید به آن اشــراف داشته باشــیم، توضیح داد: در حال 
حاضر افرادی که سازهای جدید ابداع می کنند و یا سازهای موجود 

را اصلاح می کنند، مورد نکوهش عموم اهالی موسیقی قرار می گیرند.

دبیر کنسرســیوم تورهــای ورودی کره و ژاپن خبر داد: ســفر 
گروهی گردشــگران ژاپنی به ایران پس از دو سال وقفه از سر 

گرفته شد.
عباســعلی امامیــه همچنیــن گفــت: مرزهای ژاپــن به روی 
گردشگران خارجی همچنان بسته است، ولی احتمالاتی درباره 

بازگشایی مرزهای این کشور تا تابستان داده شده است.
او با اشــاره به ورود نخستین گروه از گردشگران ژاپنی به ایران 
پس از دو ســال وقفه ای که با همه گیری کرونا ایجاد شد، اظهار 
کرد: صدور ویزای ایران تقریبا از سال گذشته )آبان ماه ۱۴۰۰( 
ازسرگرفته شــده است، در این مدت سفرهای انفرادیِ ژاپنی ها 
به انگیزه تجارت و یا دیدار آشــنایان به ایران انجام شده است، 
اما پس از دو ســال نخستین بار است که گروهی از گردشگران 

ژاپنی به ایران سفر می کنند.
به گفته امامیه، ژاپنی ها گردشــگرانی محافظه کاری محســوب 
می شــوند و به طور ســنتی دنباله رو انگلیس هستند، از زمانی 
که انگلیس گشایش هایی را در مرزهایش ایجاد کرده و پذیرش 
گردشــگران را آغاز کرده، ژاپن هم این رویه را در دســتور کار 

خود قرار داده است.
این فعال گردشــگری در ژاپن ادامه داد: این گردشگران ژاپنی 
با انگیزه طبیعت گردی به ایران ســفر کرده اند و آغاز سفرشان 
هم از اســتان گلســتان است که جزیره آشــوراده و میانکاله را 
هم خواهند دیــد. در واقع، ما با توجه به نامعلوم بودن وضعیت 
سفر گردشگران به ایران، به ویژه با وجود محدودیت ها و مقررات 
ناپایدار کرونا، ترجیح دادیم نخستین سفر گردشگران ژاپنی به 

ایران پس از کرونا بیشتر رویکرد طبیعت گردی داشته باشد.
امامیه بیان کرد: تورهــایِ طبیعت گردی و آژانس های فعال در 
این حوزه، در شــرایط خاص مثل کرونا همیشه پیشرو تورهای 
گردشــگری بوده اند. درباره ژاپن هم این گونه بوده است و فعلا 
آژانس هایی که برنامه های طبیعت گردی دارند ســفر به ایران را 
از سرگرفته اند. قطعا سفر این دسته از گردشگران، مسیر را برای 
سایر مســافران باز می کند. از طرفی، تجربه ما نشان داده است 
وقتــی بازاری در وضعیت بحرانی و یــا ویژه قرار می گیرد، بهتر 
است روی جذب مسافرانی متمرکز شویم که از ایران و تاریخ آن 
شناخت بیشتری دارند، مثلا می دانند آثار به جای مانده از دوران 
»اشــکانی« در ایران بسیار اندک اســت و وقتی در تور، یکی از 
این آثار برای بازدید درنظر گرفته می شــود به خوبی آگاهند که 
این سفر چه ارزشی دارد. درباره تورهای طبیعت گردی هم این 

موضوع صدق می کند.
او با اشــاره به مسیر ســفر این گروه از گردشگران ژاپنی که از 
اســتان های سمنان، گلســتان، مازندران و گیلان گذر می کند، 
بدون آن که وارد تهران شــود، درباره سفر آن ها به »آشوراده« و 
»میانکاله«، به بحث هایی درباره ســاخت و ساز در این مناطق 
اشاره کرد و گفت: میانکاله فضای بسیار جذابی برای گردشگران 
دارد، حیوانات وحشــی و اهلــی در آن آزادانه زندگی می کنند 
و طبیعت دســت نخوردۀ آن با همین شــکل و ساختار جذاب 
اســت و هرگز به ساخت وســاز و اضافه کردن سازۀ دیگری نیاز 
ندارد و اصلا نباید اجازه ساخت وســاز در این شبه جزیره داده 
شــود. میانکاله با همین طبیعت دست نخورده ای که دارد برای 

گردشــگران جذاب ترین است و برای حفظ و توسعه گردشگری 
در این منطقه، مهم اســت به سرنوشت دیگر نقاط شمال کشور 

دچار نشود.   
دبیر کنسرســیوم تورهای ورودی کره و ژاپن در انجمن صنفی 
دفاتر خدمات مســافرتی ایران در ادامه گفت وگو با ایسنا درباره 
بازگشایی مرزهای ژاپن به روی گردشگران و مقرراتی که برای 
پذیرش مسافر از سوی این کشور مطرح شده است، اظهار کرد: 
احتمالا ژاپن ظرف دو ماه آینده به روی گردشــگران باز شــود. 
بنا بر آنچه شــنیده شده است قرار است اوایل تابستان تعدادی 
ویزای محدود برای گردشگران کشورهای همسایه صادر شود و 
پس از آن ممکن اســت قرنطینه در بدو ورود به ژاپن و مقررات 
ســخت کنترل مســافران به لحاظ کرونا را حــذف کنند و اگر 
شــرایط خوب پیش برود ژاپن مرزهایش را به روی کشورهای 

بیشتری باز می کند.
امامیه همچنین با اشاره به هفته طلایی در ژاپن همزمان با ماه 
اردیبهشت که بیشترین سفر خارجی ژاپنی ها در این زمان انجام 
می شود، به کنترل های شــدید در هنگام برگشت به این کشور 
اشــاره کرد که همراه با قرنطینه و تدابیر سختگیرانه ای است و 
بسیاری از ژاپنی ها را از سفر خارجی منصرف می کند. او گفت: 
کنترل جمعیت زیادی از مسافران ژاپنی که در هفته طلایی به 
خارج از کشور ســفر کرده اند در بدو ورود بسیار دشوار خواهد 
بود، بنابراین پیش بینی می شــود این مقررات، به ویژه آن که در 
اروپا هم محدودیت ها کمتر شــده است، در آینده نزدیک تغییر 

کند و ترددهای بین المللی به ژاپن هم بیشتر شود.

او در عیــن حال به سیاســت های ناپایداری کــه در چند ماه 
گذشــته در پذیرش مسافران به ایران اجرا شــد، اشاره کرد و 
افزود: بی ثباتی این مقررات بسیاری از مسافران خارجی و حتی 
ایرانیان مقیم خارج از کشور را سردرگم کرده است، مثلا اواخر 
ســال گذشــته اعلام کردند ورود به ایران فقط با کارت واکسن 
امکان پذیر اســت و بعد از مدت کوتاهی قوانین را سختگیرانه تر 
کردند و تســت PCR را هم به کارت واکسن اضافه کردند. ای 
کاش ایران هم که پذیرش گردشــگران را از ســر گرفته است، 
سیاســت های باثبات تری را در بازگشایی ها و پذیرش مسافران 
به اجرا می گذاشت و محدودیت ها به تدریج برداشته می شد، نه 
این که ابتدا شــرایط را آســان کنند و بعد مقررات خود را نقض 
کرده و شرایط را سختگیرانه تر کنند. این شیوه برنامه ریزی سفر 

را تحت تاثیر قرار می دهد.
این فعال گردشــگری در ژاپن در ادامه درباره باز شــدن مسیر 
این کشور برای گردشگران ایرانی و همچنین ارزیابی از وضعیت 
ســفر ایرانی ها به ژاپن پس از دو ســال وقفه با توجه به این که 
ژاپــن یکی از گران ترین تورهای خارجی محســوب می شــود، 
گفت: ژاپن هنوز برنامه دقیق خود را درباره پذیرش گردشگران 
کشورهای دیگر اعلام نکرده است، فقط دو تاریخ تقریبی اعلام 
کرده و به نوعی مبهم گویی کرده اســت، مثلا این که اعلام شده 
در یک تاریخ به صورت آزمایشــی، پذیرش تورهای گردشگری 
را آغــاز خواهد کرد و احتمالا برای انفرادی ها ویزا صادر نکند و 
فکر می کنم پذیرش تورهای گردشگری را هم ابتدا از کشورهای 
همسایه آغاز کند. شاید نگاهشان به آمار کرونا در کشورها باشد، 

بنابرایــن احتمال دارد پذیرش را در مرحله اول از کشــورهای 
همســایه و کمتر درگیر با کرونا آغاز کننــد. اگر بحران و موج 
جدیدی ایجاد نشــود به گمانم اواخر جولای و اوایل اگوســت 

)ابتدای تابستان( مرزها را به روی گردشگران باز کنند.
امامیــه اضافه کرد: تا کنون درخواســت های زیادی از ســوی 
آژانس های ایرانی برای اجرای تور به ژاپن داشــتیم، بسیاری از 
آژانس های ایرانی برنامه سفر به ژاپن در شهریورماه امسال را در 
برنامه خود گذاشــته اند و هدفشان این است که از ماه سپتامبر 
)شهریورماه( شروع کنند. امیدوارم سفارت ژاپن در ایران ویزاها 
را بــه صورت گروهــی صادر کند تا اولین گروه از گردشــگران 

ایرانی هم پس از دو سال وقفه به ژاپن سفر کنند.

رضا داودنژاد همبازی شدن مجددش با فریماه 
فرجامی پس از ۳۷ ســال در فیلم »لامینور« 
ســاخته داریــوش مهرجویــی را هیجان انگیز 

دانست.
 این بازیگر می گوید: »پس از ۳۷ سال از ساخت 
فیلم »بی پناه« ســاخته پدرم علیرضا داودنژاد 
بــا خانم فرجامی دوباره همبازی شــدم و این 
همکاری مرا برد به پنج ســالگی ام. یادم می آید 
روزهایی که با فریمــاه فرجامی همبازی بودم 
روزهای خاصی بود، چون ایشان به شدت مورد 
علاقه مردم بودند و حضورشــان باعث ازدحام 
جمعیت می شد. ما در شمال کشور فیلمبرداری 
می کردیم و همیشه سر صحنه مأموران کمیته 
و بســیج ســر صحنه برای همــکاری حاضر 
می شــدند تا جلوی ازدحام طرفداران ایشان را 
بگیرند. جمعیت را کنتــرل می کردند تا خانم 
فرجامی سر صحنه بیایند. من این خاطرات را 

خیلی محو در ذهن دارم.«
در »لامینــور« علی نصیریان، پردیس احمدیه، 
سیامک انصاری، بیتا فرهی، علی مصفا، مهرداد 
صدیقیــان، بهناز جعفــری، کاوه آفاق، امرالله 

صابــری، رضا داودنژاد، دیبا زاهدی، ســیامک 
ادیب، محمدرضا شهبانی نوری، شراره رنجبر، 
محمد جــواد جعفرپور، مهرنــوش ذوالفقاری، 
محمد هادی عطایی، مهدی مرتضایی، یاسمن 
کوزه گــر، هومن بهزادی، شــیدا مــودب، هانا 
وارسته، سبحان خسروی، احمد یاوری، فرهاد 
ریش ســفیدی و علــی بلــوردی ایفای نقش 

کرده اند.
»لامینور« این روزها در ســینماهای سراســر 
کشور در حال اکران است و از اوایل اردیبهشت 
تاکنــون بیش از یــک میلیارد تومــان بلیت 

فروخته است.

در نخســتین برنامه از مرحله نیمه نهایی »عصر جدید«، کوهی که به عنوان نماد 
ملی نیوزیلند شناخته می شــود، به اشتباه و به جای قله دماوند، بر روی اجرای 

سرودی با مضمون ملی درباره کشورمان ایران، نمایش داده شد!
 این نخســتین مرتبه نیست که نماد ملی نیوزیلند در گوشه و کنار کشورمان از 
قاب عکس های وزارت کشور تا پوسترها در جریان ثبت نام از نامزدهای انتخاباتی 
در همین وزارت خانه یا بنرهای شهرداری در معابر شهر به طور اشتباه به عنوان 

قله دماوند چاپ یا نمایش داده می شود.
حتی پس از انتخاب رئیس جمهور رد پایی نماد ملی نیوزیلند همچنان به چشــم 

می خورد.
با توجه به ماهیت و جایگاه سیاســی، اســاطیری و ملی که قله دماوند در تاریخ 
و فرهنگ ایــران و همچنین تعداد مخاطبان برنامه ای مانند »عصر جدید«، باید 
برای بار دیگر این نکته را تکرار کرد که تصویر قله ای که بر روی ســومین اجرای 
ســری جدید »عصر جدید« استفاده شده است، به قله »تاراناکی« یا »اگمونت« 

مربوط است.
این کوه در طبیعت شــمالی نیوزیلند قرار دارد کــه در جهان با نام »تاراناکی« 
معروف اســت، اما در واقع دو اســم دارد؛ کــوه اگمونت و کــوه تاراناکی. کوه 

اگمونــت را کاپیتان جیمز 
کوک، دریانورد و کاشــف 
کرد،  نام گذاری  انگلیسی، 
اما کــوه تاراناکــی، نامی 
اســت که مردم محلی به 

این کوه اطلاق می کنند.
حــالا ایــن اشــتباه از کجا 

ناشی می شــود؟ مساله شباهت 
مخروطی شــکل قلــه دماوند و قله 

تاراناکی است ولی تفاوت اصلی این دو قله 
در رأس هِرم مخروطی قرار دارد. چراکه قله دماوند در نوک قله از هر جهت یا به 
قول کوهنوردان رُخ یا جبهه که به آن نگاه شود تنها یک شاخک دارد. ولی کوه 

تاراناکی دو شاخک در نوک قله اش دارد.
دلیل دیگر این اشــتباه فاحش و پرتکرار طبیعت سرسبز و خیره کننده ای است 
که کوه تاراناکــی دارد. در اینترنت هم این کوه به جای قله دماوند نمایش داده 

می شود.

یک اســتاد دانشــگاه و کارشــناس مرمت در عین 
حال که از کنار گذاشــتن استادکاران مرمت انتقاد 
کرد، دربــاره »مرمت های عامه پســند«، به ویژه در 
بناهای معاصر و خانه های دهه ۴۰ و همچنین ورود 
سرمایه گذاران خصوصی به این حوزه، گفت: برخی 
تندروی هــا را باید کنار گذاشــت و به تصمیم های 

پدرانه متوسل شد.
در ســال های اخیر نقدهای زیادی به شیوه مرمت 
بناهای تاریخی ایران وارد شده است. منتقدان کنار 
گذاشــتن متخصصان حوزه مرمــت، تغییر کاربری 
بناهــای تاریخی به منظور حفــظ و احیای آن ها و 
مرمت های عوام پســندانه با هدف زیباسازی بناهای 
تاریخی را از جمله عواملــی می دانند که به هویت 
بنای تاریخی آسیب می زند و معتقدند اگر این روند 
ادامه دار باشد ممکن اســت خیلی از آثار و بناهای 
تاریخی ایران به ورطه نابودی کشیده شوند. اسکندر 
مختاری از جمله کارشناســان و متخصصان مرمت 
بناهای تاریخی است که در حدود ۱۲ سال گذشته 
از این حوزه تخصصی دور نگه داشــته شده و حالا 
بیشتر به کار تدریس مشغول است. او که درباره این 
چالش ها حرف هایی بــرای گفتن دارد در گفت وگو 
با ایســنا از اوضــاع و احوال مرمت و آنچه بر ســر 

مرمتگران آمده است نیز سخن گفت.

مختاری در این گفت وگو ابتــدا به وضعیت مرمت 
بناهای تاریخی در کشــور  پرداخت و گفت: درحال 
حاضــر مرمت در ســطوح مختلف درحــال انجام 
اســت، این درحالی است که برخی از این مرمت ها 
اصولی اســت و برخی دیگر غیراصولی، به این معنا 

که شــخصی چون من نمی توانــد آن را تایید 
کند. اشــکال اصلی مرمت های امروز 

را آن جــا می دانم کــه روش کار 
تغییر کرده و روش پیمانکاری 

جایگزین روش امانی شــده 
این صورت که  به  اســت. 
انجام  برای  ســامانه هایی 
امــور مرمــت پیش بینی 
باید  پیمانکاران  و  شده اند 
در این سامانه ها قیمت های 

پیشــنهادی خود را بدهند. 
در نتیجــه، انتخــاب از میان 

پیمانکارانی صــورت می گیرد که 
قیمت های  و  دارنــد  توان ضعیف تری 

پایین تری تعیین کرده اند.
این کارشــناس مرمت با اعتقاد بر این که سیســتم 
پیمانکاری برای بناهای تاریخی صدمه زننده است،  
اظهار کرد: به نظر من روش امانی )حضور استادکاران 

و کارگران ماهر( که در گذشــته انجام می شد، بهتر 
اســت و دلیل این اســت که مرمت، علاوه بر این که 
به شــناخت و مطالعه قبل از اجرا نیاز دارد، ممکن 
است دچار مشــکلات جدید و پیش بینی نشده شود 
و تنهــا با مهارت اســتادکاران می توان برای چنین 
مشــکلاتی راه حل پیدا کرد. برای مرمتِ یک 
بنای تاریخی فقــط اکتفا به نیروی 
کارشناســی کفایــت نمی کند، 
پیمانکاری  سیســتم  در  اما 
از هر کارگر و کارشناســی 
اســتفاده می شــود کــه 
مهارت های  است  ممکن 
را  اســتادکاران  لازم 

نداشته باشند.
او مشــکل دیگــر ایــن 
حــوزه را نداشــتن تجربه 
در  و  دانســت  کارشناســان 
این بــاره توضیح داد: تحصیل در 
رشته مرمت در آکادمی ها، دانشگاه ها 
و گرفتن مدرک کفایــت نمی کند. فعلِ مرمت 
نیازمنــد تجربــه اســت و کارشناســان مرمت که 
تحصیــلات آکادمیک دارنــد باید با اســتادکاران 
همکاری کنند و از تجربیات آن ها بهره مند شوند تا 

به پختگی لازم برســند. در حال حاضر روش استاد 
و شــاگردی منسوخ شده است و این موضوع به امر 

مرمت لطمه می زند.
مختاری در ادامه بیان کرد: برای ســنجش وضعیت 
مرمــت بناهای تاریخی بایــد مرمت هایی که انجام 
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مرمت دارند از حیطه مرمت دور نگه داشته شده اند 
و هیچ نظرخواهی ای از آن ها نمی شــود. بسیاری از 
همکاران و دوســتان را در این زمینه می شناسم که 
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پیشنهاد دادم که به جایی نرسید.
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نود و دومین ســالگرد تولد حســین محجوبی به همــت وزارت میراث  
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و شــورای راهبردی روابط خارجی 

ایران در مجموعه فرهنگی  تاریخی سعدآباد برگزار شد.
به نقل از اداره کل روابط عمومی و اطلاع رســانی، مراســم نود و دومین 
سال روز تولد حسین محجوبی و نمایش آثار این نقاش، معمار و پارک ساز 
برجســته در موزه هنرهای زیبای مجموعه ســعدآباد، روز جمعه، 23 
اردیبهشت ماه 1401 در مجموعه فرهنگی تاریخی سعدآباد با حضور سعید 
اوحدی معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی و عباس عراقچی، دبیر شــورای روابط خارجی ایران در 

مجموعه فرهنگی تاریخی  سعدآباد برگزار شد.
در این مراسم اوحدی، حســین محجوبی را جزو سرمایه های کشور در 
ســطح بین الملل دانست و اظهار کرد: »انسان ها در مسیر زندگی خود به 
سه دسته تقسیم می شوند؛ انســان های عادی که به دلیل عدم شناخت 
و رسالت انســانی عقب تر از زمانه خود هستند. دسته دیگر انسان هایی 
هستند که هم زمان با شرایط حرکت می کنند و عموم مردم از این دسته 
هستند. دسته ســوم هم انسان های بزرگی هســتند که به دلیل درک 
بالایشــان از بشــر، جلوتر از زمانه حرکت و آرمان های خود را محقق 

می کنند.«
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی تصریح کرد: »دسته سوم با ذهن خود نشانه ها را می بینند، 
با چشــم های خود افق ها را ترسیم و با اراده شان آرمان هایشان را محقق 

می کنند، که استاد محجوبی جزو این دسته  هستند.«

او با اشاره به آثار محجوبی، گفت: »آثار ایشان مظهر مقاومت و صلح است 
که نشأت گرفته از اندیشه پاک او است.«

اوحدی اضافه کرد: »این مراســم به پاس قدرشناسی از بیش از ۶0 سال 
زحمات این استاد گرانقدر تدارک دیده شده است که آثاری برای تمدن 

کشور و نسل های آینده به جا گذاشتند.«
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی صحبت های خود را با بیتی از حافظ به اتمام رساند: »گر در 

سرت هوای وصال است حافظا
باید که خاک درگه اهل هنر شوی«

در ادامه نیز عراقچی سال روز تولد حسین محجوبی را بهانه ای برای تکریم 
جایگاه او عنوان کرد و افزود: »به خاطر آثار ماندگاری که استاد در ۶0 دهه 

آفریده موجب افتخار ما در ایران و خارج از کشور است.«
او با بیان اینکه ای کاش قدر داشته هایمان را در زمان حیات شان بدانیم، 
ادامه داد: »من متخصص هنر و نقاشی نیستم ولی به عنوان یک علاقه مند 

به این هنر  عنصر صلح را در تمامی این آثار پررنگ می بینم.«
او مشخصه اصلی آثار این نقاش را طبیعت عنوان کرد و گفت: »استاد در 
هیچ یک از آثار  خود طبیعت را ســرکش به تصویر نکشیده است، صلح و 
هماهنگی بین تمامی اجزا و هارمونی رنگ ها برقرار است. درخت و اسب 
ســرکش که عناصر اصلی این آثار هستند در هماهنگی و صلح کنار هم 

قرار گرفته اند.«
دبیر شــورای روابط خارجی ایران تصریح کرد: »درخت مظهر باروری و 
رشد همچنین اسب مظهر آزادگی اســت، همیشه در ترکیبی صلح آمیز 

تصویر شــده اند، که این عزت در کنار آزادگی به معنای زندگی ایده آل 
است.«

فائزه توسلی دبیر برنامه نیز اشــاره ای مختصر به زندگی و فعالیت های 
اســتاد محجوبی کرد و افزود: »استاد محجوبی عمر خود را صرف ارتقای 
فرهنگ و هنر کشــور کرده و آوازه هنر او از مرزهای کشور فراتر رفته 

است.«
او به طراحی و ســاخت پارک ســاعی همچنین نظارت بر اجرا و ساخت 

پارک های لاله، نیاوران، جمشیدیه، لاله، خزانه و شفق اشاره کرد.
برگزاری بیش از 100 نمایشگاه نقاشی فردی و گروهی از دیگر فعالیت های 

اوست که با بیش از هفت دهه فعالیت به نقاش بهشت معروف است.
یدالله کابلی نیز در ســخنانی بیان کرد: »استاد محجوبی صاحب هویت و 

ریشه ای است که ارتباطی عمیقی با زندگی و هستی دارد.«
این هنرمند، تصریح کرد: »در دنیای هنــر، خلاقیت فردی و مولفه های 
شخصی رمز ماندگاری است و استاد محجوبی این رمز مانایی را داراست.«

کابلی بر اهمیت یگانگی و اتحاد دســت و دل تاکید کرد و گفت: »آثار او 
دارای تقدس هستند که هیچ یک از این بیش از هزار اثر شبیه هم نیستند 

و در کمال هنر به تصویر کشیده شده اند.«
در پایان مراســم اوحدی لوح تقدیری را به پاس یک عمر  فعالیت و خلق 
آثار و ایده هایی نو از ســوی عزت الله ضرغامی به حسین محجوبی تقدیم 
کرد.آیت الله بهمن پور قائم مقام معاون بین الملل بیت رهبری و ســفرای 
کشورهای ایتالیا، روســیه، رومانی، کره جنوبی، ژاپن، اوکراین از دیگر 

مهمانان این مراسم بودند.
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قرار گرفته اند.«
دبیر شــورای روابط خارجی ایران تصریح کرد: »درخت مظهر باروری و 
رشد همچنین اسب مظهر آزادگی اســت، همیشه در ترکیبی صلح آمیز 

تصویر شــده اند، که این عزت در کنار آزادگی به معنای زندگی ایده آل 
است.«

فائزه توسلی دبیر برنامه نیز اشــاره ای مختصر به زندگی و فعالیت های 
اســتاد محجوبی کرد و افزود: »استاد محجوبی عمر خود را صرف ارتقای 
فرهنگ و هنر کشــور کرده و آوازه هنر او از مرزهای کشور فراتر رفته 

است.«
او به طراحی و ســاخت پارک ســاعی همچنین نظارت بر اجرا و ساخت 

پارک های لاله، نیاوران، جمشیدیه، لاله، خزانه و شفق اشاره کرد.
برگزاری بیش از 100 نمایشگاه نقاشی فردی و گروهی از دیگر فعالیت های 

اوست که با بیش از هفت دهه فعالیت به نقاش بهشت معروف است.
یدالله کابلی نیز در ســخنانی بیان کرد: »استاد محجوبی صاحب هویت و 

ریشه ای است که ارتباطی عمیقی با زندگی و هستی دارد.«
این هنرمند، تصریح کرد: »در دنیای هنــر، خلاقیت فردی و مولفه های 
شخصی رمز ماندگاری است و استاد محجوبی این رمز مانایی را داراست.«

کابلی بر اهمیت یگانگی و اتحاد دســت و دل تاکید کرد و گفت: »آثار او 
دارای تقدس هستند که هیچ یک از این بیش از هزار اثر شبیه هم نیستند 

و در کمال هنر به تصویر کشیده شده اند.«
در پایان مراســم اوحدی لوح تقدیری را به پاس یک عمر  فعالیت و خلق 
آثار و ایده هایی نو از ســوی عزت الله ضرغامی به حسین محجوبی تقدیم 
کرد.آیت الله بهمن پور قائم مقام معاون بین الملل بیت رهبری و ســفرای 
کشورهای ایتالیا، روســیه، رومانی، کره جنوبی، ژاپن، اوکراین از دیگر 

مهمانان این مراسم بودند.

نود و دومین ســالگرد تولد حســین محجوبی به همــت وزارت میراث  
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